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Kureniovanie - phiisU 
in slovenski izziv 

v obdobju, ko so strasti v prenekaterem okolju že dosegle najnižji 
prag, je težko govoriti o strpnosti, o kulturi drugačnega dialoga, ki vodi 
tudi v kvalitetne odločitve, te pa so osnovni pogoj za razvoj nekega 
okolja. V okolju, kjer je že vsaka nova investicija (odločitev), še preden 
je dokončana, popljuvana in ovenčana z vsemi negativnimi predznaki 
ter velikim nezaupanjem do stroke oziroma izvajalcev posameznih pro-
jektov, ho težko računati na sredstva od drugod in siceršnjo podporo. 
Ptujski model turističnega razvoja kraja, ki je bil pred petimi leti 
vzorčni model za Slovenijo, so posnemali v drugih krajih in so že pred 
nami. Najnovejši turistični podatki za prejšnje leto so na splošno za 
Slovenijo spodbudni. Ptuja, čeprav je dosegel v primerjavi s prejšnjimi 
leti in glede na leto 1990 najboljše dosežke v zadnjih letih, ni med na-
jboljšimi desetimi, čeprav si želimo postati turistični simbol Slovenije. 
Tisti, ki z rezultati izstopajo, pa to najposteje dosegajo, ker so trmasti, 
vztrajni in ker vedo, kaj pomeni biti med najboljšimi, če že ne na-
jboljši. Več ko bo teh dobrih, boljši imidž bo imelo to okolje in z njim 
tudi več priložnosti. Tudi zato je enajstdnevno pustovanje v Ptuju in 
okolici - Markovcih in Zabovcih, Dornavi, Cirkulanah, Cirkovcah 
(Kidričevem) ter Vidmu - izziv, ki ni samo ptujski, je tudi vseslovenski 
in evropski. Če je ptujsko kurentovanje največja kulturno-zabavno-tu-
ristična prireditev v Sloveniji, za katero imajo same dobre ocene tudi v 
evropskem združenju karnevalskih mest, sicer predsednik Henry van 
der Kroon ne bi v Ptuj prihajal z navdušenjem, bi se temu ustrezno mo-
rali obnašati in organizirati v celem ptujskem prostoru z okolico, da bi 
obiskovalcem pokazali vse naše prednosti z identiteto vred in da bi 
tržili. Sedaj pa je tako, da dušimo iniciativo drug drugega, namesto da 
bi se skupno podali v tekmovalnost z drugimi okolji in jim pokazali, 
kako delajo prvi med prvimi na nekaterih področjih. Kurentovanje z 
napovedanimi sto tisoč obiskovalci je že kvaliteten turistični projekt, ki 
lahko vodi do prestiža in s tem do več denarja ter prinese druge koristi 
za to okolje, ki mu v industrializa- . 
ciji ni več prostora. Naposled ^'"^O^oidU^ L 
tudi za nova delovna mesta in s tem \ 
za lepšo bodočnost naših ljudi. M 

PTUJ / V SOBOTO ZAČETEK PUSTNIH PRIREDITEV 

Kurenkmiie - lurisHm pn^ekl 
PTUJSKE PUSTNE PRIREDITVE S FAŠENKIV OKOLICI BODO TRAJALE OD 14. DO 24. FEBRUARJA I LETOŠNJA 
NOVOST SO KARNEVALSKE MATINEJE ZA MLADE I NA PTUJSKE ULICE IN TRGE SE VRAČAJO LAUFARJI IZ 
CERKNEGA, ČAROVNICE IZ CERKNICE IN ŠKOROMATI 

Tudi za letošnje ptujsko kurentovanje, ki poleg pustnih prireditev v 
okolici vključuje tudi nekatere druge kulturne dogodke, velja veliko 
zanimanje tako med Ptujčani kot med obiskovalci od drugod. Kot je 
na tiskovni konferenci v petek povedal direktor GIZ Poetovio Vivat 
Branko Brumen, k i j e glavni organizator prireditve, je kurentovanje 
največji kulturno-zabavni in turistični projekt v Sloveniji, ki ima za 
cilj ohranjanje in razvoj izjemne etnografske-pustne dediščine, nje-
no utrditev kot osrednje tovrstne prireditve v Sloveniji, umestitev v 
evropski prostor in v Ptuj v enajstih dneh privabiti sto tisoč obisko-
valcev; samo v karnevalski dvorani naj bi jih bilo letos 60 tisoč. 

- CENTRALNA KURJAVA 
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Ugodne cene storitev 
in materiala 
F r a n c i STRELEC 
Prvenci 9b, f l.i y55-4»y.zw<T 

Kurentovanju je naklonjen tudi 
novi minister za malo gospodar-
stvo in turizem Janko Razgoršek, 
ki je v njej vidi možnost za promo-
cijo Slovenije; prireditev pa pred-
stavlja tudi pomemben segment na 
ponudbeni strani slovenskega tu-
rizma. Kurentovanje vedno bolj 
postaja tudi poslovna priložnost za 
domača in tuja podjetja, kar kaže 
podpis trinajstih partnerskih po-
godb na tiskovni konferenci. 

Sobotne otvoritvene slovesnosti 
pred Mestno hišo, ko bo ptujski 
župan dal znak za začetek karne-
valskih dni v Ptuju, se bodo ude-
ležili številni gostje, med njimi 
tudi predsednik evropskega 
združenja karnevalskih mest Hen-
ry van der Kroon in predsednik 
državnega zbora Janez Podobnik. 
Družbo jim bodo delali kurenti, 
kopjaši, mažoretke, godba na piha-
la in Ptujčani, brez katerih pusto-

vanja zagotovo ne bi bilo. Sledila 
bo krajša pustna povorka po ulicah 
in trgih mestnega jedra z značilni-
mi slovenskimi pustnimi liki in 
maskami. Kot je povedal 
programski vodja letošnjega ku-
rentovanja prof. Milan Gabrovec, 
bomo po dolgem času v Ptuju lah-
ko v živo videli poleg dvajsetih 
domačih pustnih skupin tudi de-
set pustnih skupin iz drugih kra-
jev Slovenije, med njimi mozirski 
pust, laufarje iz Cerknega, 
hrušiške škoromate, škoromate iz 
Podgrada, čarovnico iz Cerknice, 
pa tudi nekatere druge skupine. Z 
nastopom slovenskih pustnih sku-
pin ptujsko kurentovanje brez 
dvoma kvalitetno pridobiva, doda-
ja pa ji nov kamenček v mozaiku 
ohranjanja slovenskega pustnega 
izročila v širšem pomenu besede, 
saj naj bi srečanje značilnih 
pustnih skupin Slovenije v Ptuju 
postalo tradicionalno. 

Organizatorji so se potrudili, da 
bo tudi na ulicah in trgih v Ptuju 
vsak večer živahno, vrstili se bodo 
nastopi domačih pustnih skupin 
pred njihovim večernim nastopom 
v karnevalski dvorani. Seznam nas-
topajočih glasbenih in drugih sku-
pin obeta, da bo vsak našel tisto, kar 
ga zanima. Karnevalske prepustni-
ce so že v prodaji v TIC-u. 

MG 

Fošenki in pustne prireditve v okolici: 21. februarja ob 14. 
uri bo peti fašenk v Cirkulanah, na pustno nedeljo bodo 
fašenkovali v Markovcih in Zabovcih, tretji fašenk v Vidmu 
bo 23. februarja ob 15. uri, pustne prireditve pa bodo pote-
kale že od 20. februarja, tretji dornavski fašenk bo 23. 
februarja ob 14. uri, na pustni torek ob 15. uri pa bo šesti 
fašenk v Cirkovcah z ustoličitvijo pustnega carja. V tem okvi-
ru bodo izvedli tudi karnevalsko povorko v Kidričevem, ki se 
bo pričela ob 12. uri; etnografske skupine bodo nastopile 
pred Mercatorjevo trgovino in Še v Lovrencu, karnevalski del 
pa se bo preselil še tudi v nekatera bližnja naselja. 



ORMOŽ / PRIZIDEK K BOLNIŠNICI 

Ureditev nevzdržnih 
prostorsifilt f e ž a v 
V zadnjih dneh se okrog ormoške psihiatrične bolnišnice ne 
sprehajajo pacienti, kot je to sicer običajno, ampak hitijo de-
lavci, ki podirajo drevesa in grmičevje ter opravljajo 
pripravljalna dela za gradnjo prizidka. Pot do potrditve pro-
jekta prizidka je bila dolga, dobrih 20 let, je povedal direktor 
bolnice mag. Marijan Pregl. 

Ko je bila bolnišnica še ses-
tavni del p tujske bolnišnice, n i 
bilo možnost i za takšne načrte. 
Fred leti so že naredil i načrt za 
prizidek na južni strani bol-
nišnice, prot i Dravi. Ko so imeli 
izdelan idejni načrt , pa je zavod 
za spomeniško varstvo meni l , da 
je južna fasada f iksna in da sme-
jo graditi le na sever. K o so torej 
pridobil i soglasje zavoda, da gra-
dijo na severni s trani , so naleteli 
na težave, češ da bi prizidek ka-
zil pročelje bolnišnice, in predla-
gano je bilo, da bi na vzhodnem 
delu dogradili nekakšno halo. 
Glavna pomanjkl j ivos t tega 
predloga pa je bila ta, da bi pr i 
takšni rešitvi bolniki , uslužben-
ci, svojci, vsa h rana in drugi ma-
terial moral i iti preko sprejem-
nega oddelka, kar je seveda ne-
mogoče. Po tem pa se je zataknilo 
pri denar ju . Vsi načrt i za sedanjo 
rešitev so bili končani že pred 
en im letom, zeleno luč za 
gradnjo pa so dobili šele pred 
dobr im tednom. 

Gradn ja bo potekala fazno. V 
prvi fazi bodo uredil i laborato-
ri jski trakt, ambu lan tno de-
javnost, dežurne sobe, garderobe 
za uslužbence, pralnico in prido-
bili pr ibl ižno 50 postelj , kar bo 
delna razbremenitev sedanjega 
prenatrpanega stanja. Direktor 
je posebej poudari l , da ne gre za 
povečanje kapacitet : "Ko je bila 
bolnišnica ustanovljena, je bila 
namenjena 120 pacientom. 
Danes jih je 160, kar je absolut-
no preveč. Na trideset bolnic je 
le ena kopalnica in dve stranišči, 
kar je nemogoča situacija." Ure-
diti nameravajo tudi več 
dnevnih prostorov za skupne 
sestanke. Ze v prvi fazi pa bodo 
pridobil i tudi kapelico, ki jo že 
leta pogrešajo in je morda na 
neki način tudi obveza, saj je 
bolnišnica križniškega reda. 

Glavna sestra Majda Keček 
pravi, da so največji problemi pri 
n j ihovem delu higienski stand-
ard pacientov, prenat rpanost 
sob, poman jkan je sanitarij . Pri-

man jku j e tudi vseh funkcional-
n ih prostorov, saj na psihiatr i j i 
potrebuje jo več prostorov za 
skupinsko delo. T a k o imajo se-
daj eno terapevtsko sobo na sto 
bolnikov. V tej sobi se izvajajo 
različni krožki , uporabl ja se za 
gledanje televizije, b ran je in 
druge aktivnosti . Narava dela je 
taka, da vsak dan potekajo tudi 
skupinski sestanki, ki jih imajo 
sedaj kar v sobah, k jer bolniki 
spijo. Ker so sobe prenapoln jene 
s postel jami, ne morejo vanje 
postaviti ni t i mize in stolov. 
Težke so tudi delovne razmere 
za zaposlene, ker n imajo dvigala. 
Tako vse bolnike, perilo, h rano 
in drugi material nosijo po stop-
nicah. S pr iz idkom bi že v prvi 
fazi pridobil i tudi dvigalo. 

V prvi fazi bodo v bolnišnici 
pridobil i okrog 1700 kvadra tn ih 
metrov površine. Precejšen pa 
bo tudi f inančni zalogaj, saj gre 
za 121 mil i jonov, glavni plačnik 
pa je bolnišnica Ormož. Izvaja-
lec je že pričel pripravljalna dela, 
u radno pa se bodo dela pričela 
11. marca s položitvijo temeljne-
ga kamna. Prvo fazo mora izvaja-
lec del, podje t je P G P L ju tomer , 
izvesti v 15 mesecih. 

v k i 
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TEDNIK ye naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuj leta 1948. Izdafa RADIO • 
TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bracič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec, (novinarji), Slavko 
Ribarič, (grafično-tehnični 
urednik), Jože Mohorič (tehnični 
urednik). 
Propaganda: Oliver Težak, 
® 041 -669-509 
Naslov: RADIO - Ti£DNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj; ® (062) 
771-261, 779-371, 771-226; faks 
(062) 771-223. 
Predstavništvo Ormož: Vrazova 5; 
tel./faks: (062) 702-345. 
E-pošta: tednik® kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije 
št. 23/58-92 z dne 12. 2. 1992 se 
šteje Tednik za izdelek 
informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za 
katerega se plačuje petodstotni 
davek od prometa proizvodov. 
Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
vmw.radio-tednik. si 
E-pošta: 
nabiralnik @ radio-tednik.si 

Zadnja seja sveta občine Kidričevo je minuli petek, 6. febniaija, 
dvignila temperaturo že v uvodnem delu, ko so se lotili predloga 
krajevnega odbora Kidričevo. Ta občinski upravi očita, daje pro-
dala pomebno zemljišče v novem naselju brez njihove vednosti. 
Precej besed je bilo tudi o ogrevanju naselja, kar je občinsko up-
ravo veljalo prek 40 milijonov tolaijev. O predlogu kidričevskega 
odbora, da naj bi prispevek za stavbno zemljišče plačevali po vsej 
občini enako, pa bodo sklepali na eni prihodnjih sej. 

Precej razprave so namenili od-
loku o oddajanju poslovnih pros-
torov v najem in ga z manjšimi 
spremembami sprejeli. Skoraj brez 
pripomb so sprejeli odlok o 
občinskem prazniku, ki ga bodo 
praznovali 25. junija, skupaj z dne-
vom samostojnosti. Sprejeli so 
tudi spremembo odloka o izdajan-
ju glasila Ravno polje, po katerem 
ima lahko odslej odgovorni 
urednik tudi srednjo izobrazbo. 

Osnutek pravilnika o plačah in 
drugih prejemkih funkcionarjev v 
občini so dali v javno razpravo, po 
njem pa naj bi župan za polovični 
delovni čas prejemal okoli 90.000 
tolarjev, predsednik občinskega 
sveta nekaj nad 50.000, tajnik pa 
238.000 tolarjev bruto plače. Ob 
razpravi o inventurah jih je prese-
netil dolg 4,5 milijona tolarjev, ki 

jih dolgujejo krajani po individu-
alnih pogodbah za gradnjo oziro-
ma asfaltiranje krajevnih cest. Ne-
razumljivi so tudi dolgovi za na-
jemnino grobov, za kar so recimo v 
Cirkovcah dolžni več kot 388 
tisočakov, v Lovrencu 305 
tisočakov ter v Kidričevem blizu 
40 tisočakov. 

Razpravo o prostorskoureditve-
nem planu so prestavili na nas-
lednjo sejo. Ob obravnavi spre-
membe idejnih načrtov za šolo v 
Cirkovcah so jih seznanili s petici-
jo 345 podpisnikov, ki zahtevajo, 
da se večnamenska šolska dvorana 
pregradi v učilnice, da bi tako lah-
ko omogočili izvajanje 9-letke, 
hkrati pa se zavzemajo za gradnjo 
nove telovadnice. 

- O M 

LENART / POLEMIČNA 32.SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Proraiunsifa pogača 
očitno pretanka 
SVETNIKI KRITIZIRALI PREVELIKO PORABO IN OBSEG SREDSTEV ZA 
OBČINSKO UPRAVO • PRORAČUN JE V POPOLNEM NASPROTJU S 
STRATEGIJO GOSPODARSKEGA RAZVOJA OBČINE 
Prvo letošnje zasedanje lenarškega občinskega sveta je bilo v 
znamenju pričakovanih polemik okoli predloga letošnjega 
občinskega proračuna. Svetniki so opravili prvo branje in na-
nizali množico pripomb, tako da bo imel župan skupaj z upra-
vo veliko dela. Do drugega branja bo namreč moral upoštevati 
celo goro predlogov, ki se nanašajo na spremembe posamez-
nih postavk, zlasti na delež za flnanciranje občinske uprave in 
občinskih funkcionarjev. Svetniki SDS so že predlagali 
manjše zneske in opozorili na nujno racionalizacijo dela. 

Sicer pa je bila razprava zanimi-
va, v ozadju so tudi nekatere prve 
predvolilne igrice, ki se očitno 
tudi v Lenartu že zrcalijo pri 
usklajevanju bistvenih stališč in 
pogledov. Predloga proračuna pre-
tirano nhče ni branil, še najbolj 
svetnik Miroslav Bauman iz 
LDS, ki je poudaril, da vendarle ni 
mogoče vsega metati v isti koš. 
Občinska uprava je pač potrebna, 
zato je treba vedeti, da ljudje, ki v 
njej delajo, tudi nekaj stanejo. Po-
jasnil je tudi stališča odbora za 
kmetijstvo, da naj bi letos za razvo-
jne vzpodbude v tej dejavnosti na-
menili 20 milijonov tolarjev. Edi 
Golob, predsednik odbora KS (ni 
član sveta, bil je gost četrtkovega 
zasedanja), je predlagal več denarja 
za delovanje KS, še zlasti tistih, ki 
tudi same zbirajo sredstva za ure-
janje komunalne infrastrukture. 
Gost zasedanja je bil tudi 
predsednik Območne obrtne zbor-
nice Jože Petrovič, ki je pojasnil 
stališča zbornice, da naj se za 
pomoč obrti in podjetništvu na-
meni namesto predlaganih 8 kar 
30 milijonov tolarjev. 

V razpravi je Franc Krivec 
(SDS) poudaril, da je predlog pro-
računa izrazito nerazvojno na-
ravnan in je v direktnem nasprotju 
s kratkoročno strategijo gospo-
darskega razvoja, o kateri so razp-
ravljali pred dvema mesecema. 
Ocenil je, da je predlog delan po is-
tem kopitu, postavke se po njego-
vem že deset let prepisujejo, dru-
gačni so le indeksi. Povedal je, da 
SDS predlaga znižanje sredstev za 
občinsko upravo za 10 milijonov 
tolarjev in postavke za občinske 
funkcionarje in organe za 5 milijo-
nov, ta denar pa naj gre za razvojne 
vzpodbude obrti in podjetništvu. 
Ugotovil je tudi popolno ignori-
ranje pripomb svtenikov med le-
tom, ko so občinsko upravo in 
župana opozarjali na napake. 
Predlagal je, da naj ob/inski svet 
čimprej sprejme odloke o krediti-
ranju podjetništva, o pospeševanju 
razvoja kmetijstva in o financiran-
ju političnih strank. Predlagal je 
tudi, naj sredstva za investicijsko 
vzdrževanje ostanejo na isti ravni 
kot lani, ne pa da jih znižujejo. 

Do predloga proračuna je bil kri-

tičen tudi Milan Eder (SDS), ki je 
povedal, da bi morali predlog za 
drugo branje pripraviti povsem na 
novo. Ivan Rop (SLS) je govoril o 
težkih razmerah v kmetijstvu in 
opozoril na nevarnost konfliktov 
med obrtjo in kmetijstvom, Milan 
Repič (SLS) pa je podprl svetnike 
SDS, da je poraba za občinsko up-
ravo previsoka. Podprl je pobude o 
vzpodbudah za malo gospodarstvo 
in kritiziral zaposlovanje v občins-
ki upravi. Jože Šuman (SKD) je 
govoril o potrebah KS in predlagal 
več sredstev za sofinanciranje iz-
gradnje komunalne infrastruktu-
re. Srečko Vogrin (SDS) se je 
zavzel za ureditev varovalne ograje 
ob cesti od Svete Trojice do Se-
narske nad jezerom, predlagal je 
tudi znižanje postavke za Ljudsko 
univerzo Lenart. Breda Slavinec 
(LDS) je govorila o slabem stanju 
kulturnih domov, društva nimajo 
denarja za vzdrževanje, najbolj 
kritične so razmere na Zavrhu, pri 
Sveti Ani in v Benediktu. 

Prvo branje so svetniki opravili, 
zdaj bo trajala enomesečna razpra-
va, vprašanje pa je, ali bo letošnje 
sprejemanje proračuna občine Le-
nart šlo tako gladko kot dosedanja. 
Svetniki so govorili tudi o nekate-
rih drugih vprašanjih, zlasti o sta-
liščih podjetja Mas-Com, da naj bi 
se državna uprava iz sedanje 
občinske zgradbe preselila v pros-
tore novega trgovsko-poslovnega 
centra Vrba na Kraigherjevi cesti v 
Lenartu. 

M.TOŠ 
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NOVA LB ZA SLOVENSKE iZVOZNiKE 

4. februarja so predstavniki Nove Ljubljanske banke in Sto-
panske banke iz Skopja podpisali posojilno pogodbo v višini 

nekaj več kot tri milijone nemških mark za financiranje obnove 
Šport hotela v Skopju, ki jo bo izvedel trboveljski Rudis. Kot so 
povedali v Ljubljanski banki, gre za prvo t.i. posojilo "banka bon-
ki", ki ga je katera od slovenskih bank odobrila tuji banki, ki 
mora s tako pridobljenimi sredstvi financirati točno določen pro-
jekt. Ob podpisu pogodbe je izvršni direktor Divizije za poslo-
vanje s finančnimi institucijamUurij Detiček poudaril, da s to ob-
liko financiranja Nova Ljubljanska banka podpira slovenske iz-
voznike pri njihovem prodoru na tuje trge in povečuje konku-
renčnost njihove ponudbe tudi izven meja, hkrati pa utrjuje svojo 
prisotnost na makedonskem trgu. 

VRATA ODPIRA 4S. SEJEM MODi 

Na gospodarskem razstavišču v Ljubljani bodo danes za 
javnost odprli 45. sejem mode (včeraj je bil dan za poslovne 

partnerje in novinarje), na katerem se bo predstavilo več kot 140 
razstavljavcev iz Slovenije in tujine. S Ptujskega se ga udeležujejo 
proizvodno, trgovsko in storitveno podjetje "Sonja, d.o.o." z iz-
delki blagovne znamke Barbare Plaveč, Tenzor, d.o.o., z elekt-
ronskimi sistemi za zaščito izdelkov pred krajo in videonadzorni-
mi sistemi ter Tovarna volnenih izdelkov Majšperk, ki predstavlja 
kolekcijo tkanin za jesen. Izdelke iz tkanin Tovarne volnenih iz-
delkov Majšperk bomo lahko občudovali tudi na modni reviji, ki 
jo pripravlja Društvo modnih delavcev Slovenije. Moške obleke 
iz visoko kvalitetnih majšperških tkanin so zašili v murskosoboški 
Muri, ženska oblačila pa v butiku My Mistery. Sejem bo odprt do 
14. februarja. 

MARIBORSKA INTERNA OB BOK 
UUBUANSKI 

Minister za zdravstvo dr. Marjan Jereb je izdal odločbo o po-
delitvi naziva klinični oddelek internistični službi mariborske 

bolnišnice na podlagi zakona o zdravstveni dejavnosti in pravil-
nika o pogojih za pridobitev naziva klinika oziroma klinični inšti-
tut ter na predlog medicinske fakultete v Ljubljani. Strokovnih 
dosežkov je bilo v skoraj petdesetih letih delovanja izredno veli-
ko, zlasti se je stroka razvila v zadnjih petih letih. Mariborski in-
ternisti so prvi v Sloveniji uvedli endoskopsko ultrazvočno diag-
nostiko prebavil, kot drugi center v državi so uvedli koronarogra-
fije in invazivno srčno diagnostiko. Interna je že tretji klinični od-
delek v mariborski bolnišnici. Na tem oddelku so lani imeli več 
kot 71 tisoč bolniškooskrbnih dni oziroma se je pri njih zdravilo 
več kot 7100 bolnikov, v internističnih ambulantah pa so jih 
pregledali skoraj 72 tisoč. 

SAMOPREGLED DOJK 

Dispanzer za psihohigieno - onkološki dispanzer splošne bol-
nišnice Maribor vabi, da se udeležite predavanja, ki bo v sre-

do, 1 S.februarja, ob 15.uri v veliki predavalnici Splošne bol-
nišnice Maribor (kirurška stolpnica, 16. nadstropje)' o sa-
mopregledovanju dojk. Temo bodo predstavile m.sr.Slavka Di-
vjak, dr. Irena Lukas, dr. Jožica Gamse in v.m.sr.Helena Zevnik. 

GOSTJA ŽENSKEGA VEČERA VOJKA RAVBAR 

Gostja enajstega ptujskega ženskega večera, ki bo 19. febru-
arja, bo mag. Vojka Ravbar, državna sekretarka v ministrstvu 

za ekonomske odnose in razvoj. Pogovor bo v mali sejni dvorani 
Narodnega doma v Ptuju. Ptujske ženske in vse, ki jih zanima 
delo državne sekretarke, organizatorice vabijo, da se jim 
pridružite na tem in prihodnjih ženskih večerih, ki so v dobrem 
letu, odkar potekajo, postali priljubljena oblika druženja ptujskih 
žensk. Mag. Vojka Ravbar se bo 19. februarja pogovarjala tudi 
s ptujskimi direktoricami. Svoj obisk v Ptuju bo začela s pogovo-
rom v ptujski Savi Gumami, kjer prav v tem obdobju poteka pre-
strukturiranje proizvodnih programov. 

SREČANJE STARIH MEST 

V soboto, 14. februarja, na dan, ko se bodo v f^uju pričele 
pustne prireditve, se bodo v najstarejšem slovenskem mestu 

srečali tudi predstavniki turističnih društev iz mest, ki sestavljajo 
skupnost starih mest Slovenije. Na delovnem sestanku bo os-
rednja tema pogovora premična kulturna dediščina v razvoju tu-
rizma in enotne turistične prireditve, ki naj bi jih pripravljali v sta-
rih mestih. 

V SOBOTO NA PTUJSKI TELEVIZIJI 
• u d i tokratna oddaja ptujske televizije prinaša več zanimivih 
• prispevkov. V Narodnem domu je bila proslava ob kulturnem 
prazniku, na kateri so zaslužnim v kulturi podelili priznanja, v res-
tavraciji Ribič je bila tiskovna konferenca pred začetkom 38. ku-
rentovanja, Ptuj je center mečevanja, v Markovcih je Tinček Iva-
nuša s sodelavci obiskal znano družino Štrafelovih, glasbeni gost 
bo Jasmin Stavros, ogledali pa si bomo lahko tudi nagrajeni fim 
"Po stopinjah poguma" in krajši pogovor z glavno junakinjo An-
gelo Medved. Ne bo pa manjkala tudi stalna rubrika KTV utrip. 
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Za petkov delovni s e s t a n e k v Ptuju, na katerem so se 
predstavniki m e s t n e o b č i n e Ptuj ( p o d ž u p a n Ivan Jurkovič , 
ta jnica o b č i n s k e uprave Evel in M a k o t e r J a b l o č n i k , vodja od-
de lka za okol je , prostor in g o s p o d a r s k o infrastrukturo 
m e s t n e obč ine Stani s lav Napas t , predsednik m e s t n e g a sveta 
M i l a n Čuček, predsednik odbora za g o s ^ d a r s t v o pri 
m e s t n e m svetu Franc Obran in direktor Bistre Š te fan Če lan) , 
ki j i h je vodil ž u p a n Miros lav Luci , ses ta l i z min i s t rom za 
znanos t in t ehno log i jo Lojzetom M a r i n č k o m , m i n i s t r o m za 
oko l je in prostor Pavle tom G a n t a i j e m in min i s t rom za m a l o 
gospodarstvo in tur izem J a n k o m Razgorškom, min i s tra za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano pa j e zas topal sekretar za 
kmetijstvo in evropske zadeve Franci But , j e že novembra 
lani dal pobudo min i s t er za znanos t in t e h n o l o g i j o Lojze Ma-
r inček. Govoril i so o izdelavi raz iskovalne n a l o g e o strategij i 
r eg iona lnega razvoja, vzorčnem m o d e l u Spodnjega Podravja, 
ka teremu bi s e po izdelavi š tudije l a h k o pridruži la še Pr leki -
ja , in o predvidenih programih za leto , ki j i h bodo o m e n j e n a 
štiri ministrstva v t em letu izvajala na območju m e s t n e 
o b č i n e Ptuj ter drugih obč in na Ptujskem. 

Pr i minis t rs tvu za okolje in 
prostor so te naloge globinski 
vodnjaki in gradnja kanalizacije, 
pr i minis t rs tvu za kmeti js tvo gre 
predvsem za vprašanja celostne-
ga razvoja podeželja, posestva za 
kmet i j sko šolo, varovanja okolja 
na vodnovarstvenih območj ih in 
razstavo dobrot slovenskih kme-
tij , pr i minis t rs tvu za malo gos-
podarstvo in turizem pa za prire-
ditve: kurentovanje . Dobrote 
slovenskih kmet i j . V ino forum 
in projekt lokalnih razvojnih ko-
alicij, pr i minis t rs tvu za znanost 
in tehnologijo pa je letos v os-
pred ju projekt centra humanis -
t ičnih dejavnosti, ki se ne ures-
ničuje tudi zaradi "neaktivnosti" 
posameznih ministrstev. 

GEOGRAFI ZA 
BOUŠO 
REGIONALIZACUO 
SLOVENUE 

Najpomembnejša odločitev 
petkovega delovnega sestanka je 
bila, da se za območje Spodnjega 
Podravja izdela strategija regio-
nalnga razvoja s posebnim pou-
da rkom na mestu P tu j . Podpr l i 
so tudi idejo o izdelavi ciljnega 
raziskovalnega programa, v ka-
terem vlogo koordinator ja 
prevzema minis t rs tvo za znanost 
in tehnologijo. Predvidoma 
marca oziroma po sprejemu pro-
računa za letos bo objavljen 
razpis na temo modela regional-
nega razvoja, vzorčni model 
Spodnjega Podravja. Nalogo bo 
izvajal Inš t i tu t za geografijo. 
Slovenski geografi so na tem 
področju pr isotni že več kot 30 
let. Spodnje Podravje je za geo-
grafsko proučevanje izredno 
hvaležno območje. S to nalogo 
naj bi tudi geografi prispevali k 
boljši regionalni organiziranost i 
Slovenije. Raziskovalna naloga o 

strategiji regionalnega razvoja 
Spodnjega Podravja na j bi bila 
predvsem interdiscipl inarna, v 
n je j na j bi bistven delež prevzeli 
ekonomist i in s t rokovnjaki dru-
gih strok. Pomemben delež bo 
pri izdelavi imela tudi Bistra. 
Zupanovo izjavo o sprejetih do-
govorih so dopolnil i še posamez-
ni minis t r i oziroma državni 
sekretar. Minis ter za okolje in 
prostor Pavle Gantar je povedal 
da je prioriteta pri delu mi-
nistrstva na tem območju voda, 
nadaljevati je pot rebno izvajanje 
zaščite in ukrepov ob pomoči 
države. Minis ter za znanost in 
tehnologijo Lojze Marinček je 
ugotavljal, da k l jub števi lnim 
s t rokovnjakom Slovenija n ima 
ne kra tkoročnih strateških raz-
vojnih in tudi ne dolgoročnih 
strategij. Strategija regionalnega 
razvoja Spodnjega Podravja na j 
bi dala osnovo za kra tkoročni in 
dolgoročni razvoj omenjenega 
območja. S ci l jnimi raziskoval-
n imi programi pa se uresničuje-
jo strateški cilji naše države. 
Državni sekretar za kmeti js tvo 
in evropske zadeve Franci But je 
povedal, da se minis t rs tvo za 
kmeti js tvo, gozdarstvo in preh-
rano zavzema tudi za pos topno 
sanacijo podtalnice oziroma 
voda na P tu j skem. Minis t rs tvo 
se bo vključilo s tem, da bo pos-
topoma uvedlo t.i. ekološka dop-
lačila za kmetovanje , ki na eni 
s t rani pomeni jo rahlo omejevan-
je intenzivnosti kmetovanja . Z 

ekološkimi doplačili se lahko 
izpadli pr ihodek oziroma doho-
dek kmetov nadoknadi . Mi-
nistrstvo za kmeti js tvo bo eko-
loška doplačila pričelo uvajati 
leta 1999. "Smo tudi na zelo 
dobri poti, da bomo rešili 
vprašanja zemljišč za kmet i jsko 
šolo, upamo pa tudi , da bomo 
našli ustrezen dogovor za 
vprašanja nadomes tn ih zemljišč 
zaradi sanacije problema oskrbe 
z vodo oziroma kvalitete vode," 
je še povedal F r a n c But. 

Izdelava raziskovalne naloge o 
strategiji regionalnega razvoja 
na j ne bi "delala" regije, poudar-
jajo v minis t rs tvu za okolje in 
prostor , vendarle pa imata P t u j 
in Podravje v vsakem konceptu 
regionalizacije Slovenije izjem-
no p o m e m b n o vlogo glede na 
različne dejavnosti , t ranzit in 
podobno. Vsakršno opredelje-
vanje in razglašanje regij in po-
kraj in v tem t renu tku bi bilo po 
m n e n j u Pavleta Gantar ja prehit-
ro dejanje. "Območje P tu ja in 
njegove okolice je v bistvu eko-
loško homogena celota, ki je 
večplastno zanimiva tako v smis-
lu pridelovanja hrane, na rodn ih 
običajev in podobnega, da bi bil 
greh, če tak kraj ne bi bil kot mo-
del razvoja za severovzhodno 
Slovenijo. Na podlagi takšnih 
projektov naj bi država pospešila 
razvoj nekater ih območij," je 
Pavleta Gantar ja dopolnil Lojze 
Marinček. 
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p c ^ ^ l S E ... 
L oljenka veli-

^ ^ priznanje. Ko so 
mi^^^slovesnosti poklicali 
^^ oder predstavnike dobitni-
^ seje oder napolnil, dvora-

"m pa skoraj spraznila. Kako 
^ ^ o s transportom priznan-
^apiam ni znano. 

D A ima oblast dokaj slab 
spomin, seže kvečjemu do zad-
njih volitev. Tako se dogodi, 
da oljenko za enako delo ne-
komu podelijo po dvakrat. Če-
stitamo, čestitamo! In za vsak 
primer še enkrat: Čestitamo! 
... D A je bil pred dnevi v 
mestnem županstvu državno-
občinski sestanek za zaprtimi 
vrati. Ko pa so zabmele kame-
re, so se odprla vrata, na poli-
tično resna usta pa se je pri-
kradel nasmešek. Poduk? Če 
hočeš hiti politik, moraš biti 

^^^A j^^po prepričanju ljudi 
'za skupno življenje kritičnih 
prvih pet let. Pozneje se ljudje 
unesejo in privadijo drug dru-
gega. VSelih ni tako, saj se na 
skupni hodnik gasilci in kul-
turniki niso navadili niti v 
četrt stoletja. 
... D A so ponudniki pustne 
opreme upoštevali začetek 
priprav rm jesenske lokalne 
volitve. Ponujajo namreč spe-
cialne, rmvidezno poštene 
ksihte z dobrodušnim nas-
meškom. Maske z rogovi, hu-
dobnimi jeziki ali iskrenim 
pogledom so letos ostale v skla-
diščih. 

... D A se tudi v Lenartu 
začenja oster predvolilni boj. 
Kandidati za bodočega župa-
na so tudi takšni, ki so že dos-
lej krojili usodo Lenarta in se 
na napakah sodelavcev veliko 
naučili. Napak menda ne 
bodo pormvljali, saj je še živ 
spomin na čase prve demokra-
tične oblasti, ki so jo nekateri 
dodobra obrnili sebi v prid. Da 
je bog najprej sebi brado 
ustvaril, velja tudi v Lenartu. 
... D A se mnoge krajevne 
skupnosti borijo za status 
občine, mnoge osebe pa za sta-
tus župana. 

... D A vodstva občin, ki se 
utegnejo razdeliti, razmišljajo 
takole: Dokler smo še skupaj, 
poskrbimo za nas, potem pa 
vsak zase. 



Obrtniki prenašajo znanje na mlade 
Poklicna in tehniška elektro šola bo v šolskem letu 
1998/99 izobraževala v treh programih: elektrotehnik 
elektronik (štiriletno izobraževanje, ki ga dijak konča z 
zaključnim izpitom), elektrikar elektronik (šolska oblika 
izobraževanja, kjer si dijaki v treh letih pridobijo teore-
tična in praktična znanja v šoli) in elektrikar elektronik 
(duaina oblika izobraževanja). 

Program elektrikar elektro-
nik (dualni sistem) izvajamo 
edini in prvič v Sloveniji, zato ga 
želimo osmošolcem in njihovim 
staršem podrobneje predstaviti. 
Osnovni pogoj za vpis v ta pro-
gram izobraževanja je sklenjena 
učna pogodba, ki jo sklenejo 
učenec, njegovi starši in deloda-
jalec. Podpisano učno pogodbo 
je potrebno prinesti v šolo do 18. 
junija 1998. 

S podpisom pogodbe si učenec 
pridobi status vajenca, kar mu 
zagotavlja nagrado in šest me-
secev pokojninske dobe za eno 
leto izobraževanja. Vse teore-
tično znanje in del praktičnega 
izobraževanja si bo vajenec pri-
dobil v šoli, zlasti v prvem letni-
ku, v višjih letnikih pa se bo 

večji del praktično izobraževal 
pri delodajalcu. To pa je po-
membna prednost vajenca, saj si 
bo pridobil aktualno praktčično 
znanje, delovne navade, 
predvsem pa bo imel večje 
možnosti za zaposlitev, saj bo us-
posobljen v neposrednem delov-
nem okolju. 

Učenci, ki bi se želeli prak-
tično izobraževati pri obrtniku 
iz svojega kraja, si lahko za čas, 
ko so v šoli, uredijo bivanje v 
Dijaškem domu Ptuj. 

Dualni sistem izobraževanja je 
torej namenjen tistim, ki se bodo 
zaposlili v obrti in drobnem gos-
podarstvu. Prihodnosti si brez 
teh dejavnosti ne moremo 
zamišljati, najuspešnejši pa bodo 
tisti, ki bodo imeli veliko prak-

tičnega znanja. 

POKLIC 
KLEPARJA -
KROVCA 

v šolskem letu 1998/89 bodo v 
Poklicni in tehniški strojni šoli 

v Ptuju po dualnem načinu 
izobraževanja za potrebe obrtni-
kov in podjetij izvajali tudi nov 
program klepar - krovec. Pro-
gram je interdisciplinarno zas-
novan in vsebuje vsebine iz kle-
parstva in krovstva. 
Izobraževanje traja 3 leta, pogoj 

za vpis pa je uspešno zaključena 
osnovna šola ali dveletni pro-
gram poklicnega izobraževanja 
in sposobnost za delo na višini. 
Vajenec, ki ga zanima ta iskani 
poklic, bo sklenil z obrtnikom 
oz. podjetjem učno pogodbo in 
pri njem opravljal praktično 
izobraževanje v delovnem proce-
su in pomočniški izpit. 

Letos je razpisanih v Sloveniji 
okrog 90 učnih mest, od tega v 
Podravju in Pomurju preko 40. 
Ugodnosti, ki jih nudi vajencu 
dualni sistem izobraževanja, so: 
mesečna nagrada skozi celotno 
šolanje, priznana polovična de-
lovna doba za čas šolanja in 

možnost zaposlitve pri obrtniku 
po končanem šolanju. 

Poklicna in tehniška strojna 
šola Ptuj je v sodelovanju s 
Srednjo gradbeno šolo iz Mari-
bora pripravila program kleparja 
- krovca na željo obrtnikov in 
podjetnikov, ki že dalj časa ugo-
tavljajo veliko pomanjkanje kva-
lificiranih kadrov. 

Ob koncu naj povemo, da letos 
izobražujeta za ta poklic samo 
Poklicna in tehniška strojna šola 
Ptuj in Srednja šola Domžale, 
zato so vabljeni k vpisu učenci 
osnovnih šol iz celotne Slovenije. 

Nataša VIdovli, 
MIlan CInterman 

Utrinek iz delavnice za praktični pouk elektronikov. 
Foto: Langerhoic 

OJEJ, 
kako žalobna je bila os-

rednja slovenska proslava s 
podelitvijo PREŠERNOVIH 
NAGRAD. Povsem politično 
nakladalski govor Nika Gra-
fenauerja je bil vse prej kot 
primeren uvod v kulturno sla-
vje. Marsikaterega nepesni-
ka sem slišala govoriti ob 
različnih kulturnih priredit-
vah, pa so znali med bla-
gozvočne domače besede 
nanizati in povezati nekaj 
vzpodbudnih misli na račun 
umetnikov različnih muz. 
Morda so jim govore pisali 
drugi, po naročilu. Pa kaj, 
vsaj ušesa In glava niso bole-
li ob takšnih govorancah! 
Grafenauerjev govor, 
obtežen z Lebičevo glasbo in 
turobnim, steklenookim, 
onostranskim recitiranjem 
Prešernovih verzov, pa so 
delovali prav slovensko sa-
momorilsko in zateženo do 
konca in naprej. Tudi nežna 
harfa Mojce Zlobko ni mogla 
preglasiti poplave tujk in 
mračnih podob slovenske 
kulturne proslave. Morda je 
vsega kriv nesrečni datum: 
zmotno je praznovati na dan 
pesnikove smrti. In osrednja 
proslava SLOVENSKEGA 
KULTURNEGA praznika je 
tako vedno komemoracija! 

JUHEJ, 
nekaj novega branja se je 

zopet nabralo na policah 
mladinskega oddelka naše 
in vaše knjižnice. Odrasli in 
resni kulturniški krogi naj kar 
modrujejo in snujejo svojo vi-
soko umetnost, mi pa užijmo 
pravljični svet besed v knji-
gah za najmlajše bralce in 
poslušalce. 

Mladinska knjiga slovi tudi 
po knjižni zbirki za najmlajše 
- ČEBELICI, ki se zanesljivo 
približuje štiristoti knjigi v 
zbirki. Preteklo teto je s šte-
vilko 369 izšla pesniška zbir-
ka Ferija Lainščka OTO IN 
OTO IN MARUŠA, kakor je 
naslov tudi ene izmed pes-
mic v knjigi.Pesmice so hu-
domušne in polne otroške 
razigranosti, hkrati pa so po-
menljivo spogledljive tudi za 
večje bralce.Pesmice so na-
tisnjene z velikimi tiskanimi 
črkami in jih bodo, kratke in 
špasne, radi poslušali 
najmlajši. Knjigo je ilustrirala 
Ana Košir. 

Za nežnejše duše je prava 
pesniška zbirka Neže Maurer 
OD SREDE DO PETKA, ki je 
izšla v zbirki Čebelica s šte-
vilko 370. To je prava cici-
banska poezija z ilustracija-
mi Barbare Stupica. 

ZGODBE O TINU so mala 
besedna in slikovna mojstro-

vina za prvo samostojno 
branje. Lene Skumanz -
Mayer je zapisala lirične ut-
rinke malega Tina, ki lovi 
mavrico, sliši prve besede 
ljubezni, izpoveduje ljubezen 
do ptičke siničke in do želvi-
ce. Izredna toplina in poe-
tičnost besedila sta navdihni-
li ilustratorko Mojco Cerjak, 
ki je knjigo odlično ilustrirala. 
Zgodbe o Tinu je prevedla 
Alenka Beg - Lauko. 

HIŠICA IZ KOCK Ele Peroci 
je klasična izvirna slovenska 
pravljica za najmlajše. Pravlji-
ca priljubljene pisateljice je 
dobila novo podobo z ilustra-
cijami Svjetana Junakovi/a v 
371. številki Čebelice. 

Za tiste pa, ki niso 
pravljično razpoloženi in vas 
žene radovednost, so izšle 
nove knjige v zbirki ZAKAJ 
NEKI, ki jo izdaja Pomurska 
založba. Doslej so izšle tele 
knjige: Zakaj neki zvezde 
mežikajo, Zakaj neki mi kruli 
v želodcu. Zakaj neki imamo 
zastave, Zakaj neki so predo-
ri okrogli. Zakaj neki so imeli 
gradovi obrambne jarke. Za-
kaj neki imajo piščali luknji-
ce, Zakaj neki je dodo izumrl. 
Zakaj telefon zvoni. Zbirka je 
polna živahnih odgovorov na 
mogoča in nemogoča 
vprašanja mladih na-
debudnežev. Novost avtori-
ce Jenny Wood ZAKAJ NEKI 
IMAJO KENGURUJI VREČE 
opisuje, prikazuje in po-
jasnjuje vse mogoče v zvezi 
z živalskimi mladiči. ZAKAJ 
NEKI IMAJO LETALA KRILA 
avtorja Christopherja May-
narda pa odgovarja na 

vprašanja o prometnih 
sredstvih. Vse knjige so bo-
gato ilustrirane in vsaka ima 
32 strani. Vse navedene knji-
ge si lahko izposodite v mla-
dinskem oddelku Knjižnice 
Ivana Potrča, Mali grad, 
Prešernova 35, kjer vas 
pričakujemo vsak dan od 
osme do devetnajste ure, ob 
sobotah pa do dvanajstih. 

Llllana Klemenili 

FRANC FIDERSEK / ZLATI JUBILEJ ČASOPISA TEDNIK - 6. 

Naše rojstno leto 1948 
Po tej objavi se je začela po 

vsej državi vsesplošna kam-
panja, kaj vse bodo v posa-
meznih okrajih, mestih, to-
varnah in vaseh naredili v 
počastitev tega kongresa. 
Predvsem so bile to naloge, že 
prej zapisane v petletnem pla-
nu, ki morajo biti že v tistem 
letu dosežene za več kot dve 
petini. Ena od predkongres-
nih programskih nalog v Ptu-
ju je tudi bila, da mora v 
počastitev V. kongresa začeti 
izhajati Naše delo, glasilo 
okrajnega odbora OF. Časov-
no je bil to kratek rok, za ures-
ničevalce pa naporno in težko 
delo. 

V Moskvi so ostro reagirali 
na sklep CK KPJ, da na sesta-
nek informbiroja, ki je bil 
sklican za zadnje dni junija v 
Bukarešti, ne bo delegacije 
KPJ. V pismu so jugoslo-
vansko vodstvo obtožili, da 
prehaja na pozicije naciona-
lizma. Verjetno, da so s tem 
aktivirali tudi nekatere "svoje 
ljudi". To naj bi bila člana po-
li tbirjo CK KPJ Sretan Žujo-
vič in Andri ja Hebrang. Po 
kasnejših ugotovitvah naj bi 
Žujovič zavestno sodeloval z 
Moskvo, saj so mu baje obl-
jubljali mesto, ki ga je imel 
Tito, medtem ko so Hebranga 
v sodelovanje prislili, češ da je 
kominterna razpolagala s po-
datki iz njegove preteklosti, 
ki bi ga lahko kompromitira-
li. Omenjena dva sta namreč 
na seji politbiroja trdila, da 
ima Stalin v nekaterih stvareh 
prav, da res delamo napake, 
zato bi se morali udeležiti ses-
tanka v Bukarešti. Na seji se 
baje nihče drugi z nj ima ni 
strinjal. 

To je verjetno spodbudilo 
vodstvo KPJ, da o zadevi ob-
vesti članstvo. Najprej so bili 
seznanjeni člani republiških 
cekajev, potem pa še okrajnih, 
kjer so se tudi podrobno do-
govorili, kako obvestiti 
članstvo po parti jskih celicah. 
Vsebino teh obvestil je moral 
vsak ohranjat i kot najstrožje 
varovano skrivnost. Zadevo je 
bilo treba izpeljati hi tro, zato 

so navadno sklicali člane iz več 
celic na skupni sestanek. 
Navzoči so smeli biti samo 
člani, kandidati so še bili 
izločeni. 

PREPRIČEVANJE 
V PRAKSI 

Naj opišem nekaj primerov, 
kako je to potekalo na 
območju ptujskega okraja. Na 
prvem sem bil neposredno 
navzoč, druga dva pa iz pripo-
vedovanja. 

Bilo je v drugi polovici juni-
ja. Dva dni je že deževalo, 
marsikje so potoki prestopili 
bregove in tu in tam prep-
lavljali ceste. Popoldne je 
prišlo nu jno obvestilo, da bo 
zvečer ob 21. uri v osnovni 
šoli Podlehnik izredno po-
memben sestanek. Disciplini-
rano smo se tam zbrali člani 
celic z državnega posestva 
Podlehnik, zadruge Gorca-
Dežno, Podlehnik-vas in 
Zetale. Nihče ni vedel, zakaj 
se sestajamo in kaj bomo 
slišali. Po nekajminuten na-
petem čakanju v enem od raz-
redov stare podlehniške šole 
sta se končno pripeljala z 
okrajnim avtomobilom orga-
nizacijski sekretar komiteja 
Franjo Fijačko in 
predstavnik Udbe, ki je bil v 
civilu. Po kratkem opravičilu 
zaradi zamude so morali 
sekretarji celic poročati o ude-
ležbi članov in o vsakem man-
jkajočem poimensko poročati, 
zakaj ga ni. 

Nato je ukazovalno dejal: 
"Nobenih beležk, nobenega 
pisala v roki. Vsak naj samo 
pazljivo posluša, si stvari za-
pomni in jih ohrani le zase!" 

Kot poslušni šolarčki smo 
brž spravili beležke ali zvezke 
pod klop, pisala pa v žep 
suknjiča. Vsi smo tiho in na-
peto čakali, kaj bomo slišali. 
Fijačko je začel navajati neke 
nesporazume, ki naj bi nasta-
jali med našim vodstvom in 
predstavniki Sovjetske zveze. 
Ti predstavniki naj bi bili "to-
variša Stalina napačno 
obveščali o razmerah pri nas". 

Stalin jim je verjel, zato je 
začasno odpoklical svoje stro-
kovnjake in svetovalce iz Jugo-
slavije. Sledila je izmenjava več 
pisem, ki sta jih na sovjetski 
strani podpisala Stalin in Mo-
lotov, naše odgovore pa Tito in 
Kardelj , prva v imenu CK 
VKP(b), druga v imenu CK 
KPJ. Naštel je tudi glavne na-
pake, ki naj bi j ih zagrešilo naše 
vodstvo, in na konkretnih pri-
merih dokazoval, da to ni res, 
da gremo dosledno po poti "iz-
gradnje socializma". Vse to je 
bilo v naših odgovorih Stalinu 
argumentirano obrazloženo, 
vendar so sledila nova pisam in 
nove obtožbe. Nazadnje so v 
Moskvi odločili, da naj o sporu 
razpravljainodločainformbiro 
na seji, ki bo še ta mesec v Bu-
karešti, čeprav je sedež in-
formbirojavBeogradu.Povabi-
li so naše vodstvo, da se udeleži 
tega sestanka. Naš politbiro pa 
je sklenil, da se tega sestanka ne 
bomo udeležili, kermenimo,da 
je sporna vprašanja treba 
razjasniti neposredno med 
vodstvi VKP(b) in KPJ, saj 
imajo druge partije veliko pre-
malorevolucionarnihizkušenj, 
da bi lahko pri tem ena-
kovrednosoodločale. 

Potem je uvodničar malo 
počakal, v prostoru je bila po-
polna tišina, ki jo je pretrgal s 
poudarkom, da sedaj sledi na-
jvažnejše, zaradi česar smo se 
sestali. Povedal je, da je vse 
odgovore Stalinu politbiro 
naše partije potrdil soglasno, 
le na zadnji seji, ko je večina 
zavrnila našo udeležbo na ses-
tanku v Bukarešti, sta se ogla-
sila Sretan Žujevič in Andrija 
Hebrang, ki sta zastopala sta-
lišče, da bi na sestanek vseeno 
morali iti in tam dokazati, da 
obtožbe proti naši partiji ni-
majo stvarne osnove. Če pa so 
v našem delu že bile kake na-
pake, jih bomo odpravili. S 
tem mnenjem sta ostala sama, 
nihče ju ni podprl. Sedaj gre 
za to, da preverimo pri vseh 
članih, ali sta morda vseeno 
imela prav. 

Zatem je pozval navzoča, da 
o tem povedo svoje mnenje . 

postavljajo vprašanja. Vsi 
navzoči so ostali tiho. Da bi 
razpravo spodbudil , je Fijačko 
navedel, kako so modrovali v 
nekaterih drugih celicah, ven-
dar brez uspeha. Vsak je de-
jansko vedel, da tu ne gre za to, 
da povemo, ali se ali se ne strin-
jamo s stališčem Žujeviča in 
Hebranga, temveč za to, da 
damo prav stališčem našega 
vodstva ali sovjetskega, da gre 
za odločitev za Tita ali za Stali-
na. Glasno je to povedal sekre-
tar celice z državnega posestva, 
ki je dejal: "Mislim, da tu nima-
mo kaj razmišljati, saj zaupamo 
našemu vodstvu in tovarišu 
Titu!" Vsi smo mu pritrdil i in s 
tem je bila razprava končana. 

Fijačko in njegov spremlje-
valec iz Udbe sta potem razde-
lila vsakemu navzočemu po 
list papirja. Tedaj smo smeli 
izvleči pisala in na tisti papir 
na kratko napisati, kaj si o ce-
lotni zadevi mislimo in kako 
ocenjujemo, kdo ima prav - ali 
večina v politbiroju ali pa 
Žujevič in Hebrang? Vsi smo 
vedeli, vsaj zdelo se mi je 
tako, da je to le pretveza, da v 
bistvu gre za to, ali bomo dali 
prav Ti tu ali pa Stalinu. 

Za nas takrat mlade - tako 
po letih kot po mesečnem 
stažu v KP, le redki so bili, ki 
so že lahko šteli staž z leti - ni 
bilo dileme. Komu naj druge-
mu pr i t rd imo kot svojemu 
državnemu in part i jskemu 
vodstvu, ki je povrh imelo 
t rdno v rokah vso oblast. Zato 
je v izjavi vsak s svojimi bese-
dami in tudi prakso v pisanju 
izrekel podporo CK KPJ in 
tovarišu Ti tu , za vsak primer 
pa smo še zraven pripisali, da 
obsojamo kapitulantska sta-
lišča Žujeviča in Hebranga, ki 
s svojimi stališči načenjata 
enotnost v našem vodstvu. 
Izjavo [e še vsak podpisal in 
oddal. Se opozorilo vodje ses-
tanka, da je zadeva "strogo po-
verljiva in o tem nikomur nit i 
besedice!" Potem je ugotovil, 
da je s tem skupni sestanek 
končan in da lahko odidemo 
na svoje domove. 



PTUJ / KULTURNO DRUŠTVO ROGOZNICA 

J?p902ii/cf zô feva/0 
vrmlevdoma 
v primestni četrti Rogoznica so se ob liulturnein prazniliu 
ponosno ozrli na prehojeno pot domačega kulturnega 
društva, ki bo prihodnje leto proslavilo že 40 let od ustano-
vitve. Vendar so se krajani, ki se želijo ljubiteljsko 
udejstvovati, znašli pred zagato: dom, ki so ga pred časom 
sami zgradili zato, da bi se v njem družili in ustvarjali, je 
danes zanemarjen, v sobi, kjer je bila krajevna knjižnica, 
pa je trgovsko skladišče. 

Rogozničani želijo, da se dom 
krajanov čim prej obnovi. Zato 
zahtevajo člani Kulturnega 
društva Rogoznica od sveta 
Mestne občine'Ptuj, da razglasi 
dom krajanov za javno infra-
strukturo na področju kulture in 
da služi izključno za kulturno, 
izobraževalno in družabno de-
javnost krajanov in njihovih 
društev, je dejal predsednik K D 
Marjan Cajnko v govoru na 
proslavi v počastitev kulturnega 
dneva. Ljubiteljski kulturniki se 
pridružujejo Društvu upokojen-
cev Rogoznica, ki zahteva, da 
svet primestne četrti Rogoznica 
čim prej imenuje odbor za up-
ravljanje in gospodarjenje z do-
mom krajanov. Dom je potrebno 
namreč obnoviti, prav tako pa 
polepšati okolje, je med drugim 
povedal Marjan Cajnko. 

In kdo danes deluje v okviru 
rogozniškega kulturnega 
društva? 

Kulturno društvo je bilo na-

jaktivnejše v 60. letih, ko so tam 
delovali dramska sekcija, mešani 
pevski zbor, ženski pevski zbor, 
likovna sekcija in krajevna 
knjižnica. V 80. letih se je 
društvo znašlo v krizi zaradi 
tega, ker sta se ženski pevski 
zbor in likovna sekcija 
priključila D P D Svoboda, 
knjižnico pa so izselili zaradi 
trgovskega skladišča po osamos-
vojitvi Slovenije, je povedal 
Marjan Cajnko. 

Vendar pa je prav tako v 80. le-
tih zaživela v okviru društva 
sekcija korantov, ki je prejela le-
tos priznanje ZKO Ptuj. Lani je 
Kulturno društvo Rogoznica 
sklenilo ponovno oživiti de-
javnosti. Sprejelo je novi statut 
in programsko usmeritev. Na-
jpomembnejša zahteva je torej 
izselitev skladišča iz sobe, kjer je 
bila knjižnica in sedež društva 
ter ponovna usposobitev dvora-
ne za ljubiteljsko dejavnost, po-
vezati se nameravajo s Knjižnico 

Ivana Potrča in ponovno urediti 
krajevno knjižnico ter razviti 
tudi druge dejavnosti, je dejal 
predsednik Marjan Cajnko. 

Milena Zupanli 

D o m krajanov Rogoznica kl iče po obnovi. 

M I K L A V Ž PRI O R M O Ž U / OB KULTURNEM PRAZNIKU 

Izfcitino oô cif 
kulturni 
Ob slovenskem kulturnem prazniku so v Ormožu osrednjo 
občinsko proslavo zaradi obnove tamkajšnjega doma kulture 
pripravili v kulturnem domu Miklavž pri Ormožu. Dvorana je 
bila polna, saj je bil program izjemno pester in kvaliteten. 
Proslavo je organizirala Zveza kulturnih društev Ormož, nas-
topile pa so domače skupine ljubiteljske kulture. 

Prireditev se je pričela sloves-
no z nastopom trobilnega kvar-
teta Ormož pod vodstvom 
Slavka Petka, nato pa se je zvrsti-
lo kar osem pevskih zborov: 
miklavževski oktet, vodja Leon 
Lah, dekliški kvartet Kog, vodja 
Darja Horvat, dekliški pevski 
zbor Cabaletta Ormož, vodja 
Alenka Šalamon, moški pevski 
zbor KD Dobrava, vodja Franci 
Magdič, dekliški pevski zbor 
Okarina, vodja Klavdija Zorjan, 
mešani pevski zbor Ormož, 
vodja Stanko Pšak, mešani 
pevski zbor Društva upokojen-
cev Ivanjkovci, vodja Alenka 
Čurin Janžekovič, in "enski 
pevski zbor Središče ob Dravi, 
vodja Mojca Merkoci. Zbori so 
se v avli doma kulture obiskoval-
cem predstavili tudi s plakati, na 
katerih so z besedo in sliko opi-
sali svojo prehojeno umetniško 
pot. Na ogled pa so postavili tudi 
izbor slik, ki so nastale na likov-
nih kolonijah pri Sv. Tomažu. 
Gledališko-literarno društvo iz 
Ormoža je uprizorilo odlomek iz 

lanskoletne produkcije, Feyde-
aujeve komedije Maček v žaklju 
v režiji Milivoja Žemljica. Nas-
topil je tudi harmonikarski or-
kester K D Miklavž pod 
vodstvom Jožeta Barina Turi-
ce, za temperamenten finale pa 
so poskrbeli plesalci kar dveh 
folklornih skupin - podgorske 
pod vodstvom Stanka Kukovca 
in ivanjkovske pod vodstvom 
Irene Cerovič. 

Čeprav ljubiteljska kultura, 
kot že ime pove, ne pričakuje 
plačila, so nekaterim posamezni-
kom in društvom za njihovo 
delo izrekli posebno zahvalo s 
priznanji. Že pred leti so bile 
plakete za življenjsko delo v lju-
biteljski kulturi namenjene čla-
nom KD Miklavž Cilki Lah, 
Štefki in Francu Novaku, 
izročili pa so jim jih na petkovi 
proslavi. Za letošnje leto pa sta 
zlati znak OZKO Ormož prejela 
članica Gledališko-literarnega 
društva iz Ormoža Pavla Lah za 
dolgoletno delo za zaveso in KD 
Simon Gregorčič Velika 
Nedelja za predstavo Miklova 
Zala. Nagrajencem je priznanja 
vročila predsednica Z K D 
Ormož Alenka Čurin Janžeko-
vič. 

vkl 

V O L I C I N A / PRIZNANJA KULTURNIM DELAVCEM 

Se lenarški kuhuH 
obetajo boljši iasi? 

SLAVNOSTNI GOVORNIK NA OSREDNJI PRIREDIT-
VI OB KULTURNEM PRAZNIKU, LENARŠKI 
PODŽUPAN IVAN VOGRIN, SE JE ZAVZEL ZA VEČJI 
DELEŽ PRORAČUNSKEGA DENARJA ZA KULTURO 

V lenarški občini se je ob letošnjem kulturnem prazniku 
zvrstilo več priložnostnih proslav in drugih prireditev. Pripravi-
le so jih tudi osnovne šole, kot na primer v Lenartu in Cerkven-
jaku, osrednja svečanost pa je bila letos v Voličini. Družno so jo 
zgledno pripravili sodelavci Kulturnega društva "Srečko Rojs-
Niko" iz Voličine in Zveze kulturnih organizacij iz Lenarta, vo-
dila in povezovala pa Darinka Cobec. 

Najprej je obiskovalce, ki so dodobra napolnilo lepo preureje-
no dvorano kulturnega doma v Voličini, pozdravila predsednica 
domačega kulturnega društva Darja Omik. Opozorila je na po-
manjkanje kulture dialoga in medsebojnega komuniciranja med 
ljudmi, ki je tudi odsev kulture. Posebej se je zahvalila požrtvo-
valnim kulturnim ustvarjalcem. Slavnostni govornik, lenarški 
podžupan Ivan Vogrin, je med drugim dejal, da bo treba kultur-
no ustvarjalnost bolj ceniti in jo priznavati. Izrekel je priznanje 
domačim ustvarjalcem in se jim zahvalil za velika odrekanja. 
Zavzel se je tudi za večji delež sredstev za kulturo v letošnjem 
občinskem proračunu in opozoril na neprecenljiv delež kulture 
pri ohranitvi slovenstva. Čestital je tudi dobitnikom priznaj 
Z K O Lenart za letošnje leto. 

V izbranem kulturnem programu so nastopili člani pevskega 
zbora DU iz Voličine, učenci tamkajšnje osnovne šole (ti so 
poželi dolg aplavz občinstva) in ženski oket Voličina pod 
vodstvom Boža čobca. Predsednica lenarške Z K O je ob koncu 
slovesnosti podelila priznanja zaslužnim kulturnim delavcem. 
Prejeh so jih: Janez Sijanec, Lidija in Davorin Ščap, Ivo Lo-
renčič, Jakob Matjašič, Edvard Pukšič, Marjan Toš, Danica 
Šile, Jožica Tomažič, Neva Purgaj, Kristina Travnekar, Dra-
go Ruhiteij, Osnovna šola Sveta Ana, Janez in Marija Voglar, 
Francka Dečko, Lenčka Šenekar, Konrad Golob, Gabrijela 
Domajnko, Anica Borko, Štefanija Krajnc, Darja Ornik in 
Folklorna skupina Kulturnega društva od Svete Trojice. 

Slovesnost so sklenili s srečanjem kulturnih delavcev občine 
Lenart. 

M.TOŠ Nagra jenc i Zveze kulturnih društev O r m o ž . 

M a r j a n TOŠ / 4 

Sokolsko društvo Lenmri 
Ošvrknejo tudi Goriška In Štu-

pico, ki naj b' celo nameravala 
kupiti hrastovško graščino, pri 
tem pa je očitno šlo bolj za na-
migovanje klerikalnega tabora 
na račun liberalne stranke, ki je 
postopoma dobivala trdnejše 
pozicije tudi pri posojilnici. V 
takšnih razmerah je mlado 
društvo Sokol iz Lenarta pova-
bilo k sodelovanju prav dijake 
•n visokošolce iz tenarškega 
okraja. Nekaterim so zaupali 
odgovornejše naloge, najde-
javnejši pa so postali dr. Franc 
Zavernlk (starosta Sokola II v 
Zagrebu), dr. Maks Kavčič 
(član zveznega prosvetnega 
odbora) dr. Janko l.eskovec 
(starosta Sokola v Rogatcu), 
dr. Franjo Šalamun (starosta 
f̂ a Ptuju), ing. Ernest Čuček 
(mladinski komisar v Ljubljani), 
dr. Davorin Rus (kasneje 
sodnik) in dr. Ivan Jančič (kas-
neje državni tožilec). Društvo 
se je torej kadrovsko okrepilo, 
pri telovadbi doseglo 
precejšen razvoj. vendar 
pogrešalo primerno telovadni-
co. Prostora za telovadbo niso 
dobili vse do konca leta 1909, 
ko jo je pri gospodarskem pos-
lopju uredil dr. Milan Gorišek. 

Na boljšem so bili Orii (novo 
katoliško telovadno gibanje 

Orel je bilo na Slovenskem us-
tanovljeno v letih 1905 -1906 in 
je Imelo tudi pri Lenartu veliko 
pristašev oz. članov, ki so se 
aktivno udeleževati na-
jrazličnejših aktivnosti), ki proti 
Sokolu niso izvajali izrazite 
gonje (čeprav je seveda šlo za 
razliko v ideoloških pogledih). 
Konec leta 1909 so Sokoli do-
bili primernejšo telovadnico, v 
Pragi pa so kupili tudi na-
jpotrebnejše orodje: bradljo, 
drog, krope, trapez, plezala in 
blazino. Sele to je omogočilo 
pravi razmah dejavnosti 
društva, ki je počasi dobivalo 
podporo tudi med tržani, 
predvsem med liberalno us-
merienimi svobodnimi poklici, 
pa tudi med preprostejšimi, na-
rodno zavednimi tržani Lenar-
ta. 

Krepitev narodne zavesti se je 
posebej izkazala prav leta 
1909, ko je bila v Lenartu kot 
protiutež novi slovenski šoli 
zgrajena nemška. Nemško 
šolo v Lenartu so zgradili s 
sredstvi "Deutscher Schulve-
rein", vanjo pa so pošiljali otro-
ke vsi trški Nemci in nemšku-
tarji. Pouk je bil v nemškem je-
ziku O novi nemški šoli v Le-
nartu je poročal tudi dopisnik 
Slovenskega gospodarja in do-

dal, "da ni še gotova nemška 
šola, že se je začeto vpisovanje 
otrok. Zakaj pa tako zarano?" 
se je spraševal dopisnik, ki je 
30. septembra 1909 poročal, 
da je v Lenart prišlo tudi 
nadučiteljstvo nemške šole. 

Z vpisom niso bili zadovoljni, 
otrok je bilo premalo, pisali so 
celo na Dunaj, v Maribor in Cel-
je, v nemško šolo pa so zaradi 
pomanjkanja otrok vpisali tudi 
nekaj otrok trških služkinj (to so 
bili nezakonski otroci mater, ki 
so delale v nemških mestih, 
|)redvsem na Dunaju in Gradcu 

Zanimivo je tudi novinarsko 
poročilo o otvoritvi nemške 
šole, objavljeno v Slovenskem 
gospodarju 21. oktobra 1909. 
leta. V njem je zapisano, "da je 
nemško časopisje ob otvoritvi 
nemške šole zapisalo, da je 
bila velika večina hiš v tem trgu 
okrašena z zastavami, kar pa ni 
res. Trg Sv. Lenart šteje zdaj 95 
hišnih številk, zastave pa so vi-
sele samo s kakšnih 20 hiš. 
Omeniti moramo, da je zastava 
visela tudi z Aublove gostilne, v 
katero zahaja ves številni le-
narški štab Narodne stranke. 
Liberalci so to v nedeljo videli 
tri dni niso obiskali gostilne." 

Nemška šola ni vplivala na 

dejavnost Sokola; narobe, 
člani društva so nadaljevali 
delo »n po ureditvi telovadnice 
pri gospodarskem poslopju dr. 
Milena Goriška ter nakupu 
orodja postali usposobljeni 
tudi za sodelovanje na sokols-
kih zletih. Leta 1910 so člani te-
narškega Sokola sodelovali na 
zletu v Rušah, nato pa še v Cel-
ju. Udeležili so se vseslo-
venskega zleta v Gaberiu pri 
Celju, kjer so odprli sokolski 
dom. Lenarški sokoli so na tem 
zletu sodelovali tudi zato, ker 
so spadali pod celjsko župno, 
sokolstvu pa je bilo korakanje 
skozi mesto Celje prepoveda-
no (da ne bi s svojimi rdečimi 
srajcami razburjali celjskih re-
negatov). Vsi udeleženci so 
morali izstopiti na postaji Štore, 
od koder so peš odšli v Gaber-
je. Zaradi takšnega odnosa 
oblasti je med člani Sokola 
nasploh naraščalo proti-
avstrijsko razpoloženje."Prepo-
ved je dosegla nasprotni 
učinek, med Sokoli pa se je 
krepila narodna zavest. 

Že leta 1912 se je pet članov 
tenarškega Sokola udeležilo 
vsesokolskega zleta v Pragi 
Tega teta so člani redno telova-
dili dvakrat tedensko, načelni-
ka so pošiljali k telovadbi v Ma-
ribor in tudi na tečaje v Celje. 
1912. leta je društvo sodelova-
lo tudi na župnem zletu v 
Trbovljah. 1913. so praznovali 
1050. obletnico Sv. Cirila in Me-
toda pri Sv. Ani v Slovenskih 

goricah. Proslava je bila v na-
cionalno najbolj izpostavlje-
nem okolišu, kot zanimivost pa 
vetja zapisati, da je bila dobro 
obiskana. To je bit čas, ko je 
društvo dejavnost zelo razmah-
nilo, k sodelovanju pa je pri-
tegnilo tudi nekaj kmečkih fan-
tov iz okoliških krajev (Sv. Ana, 
Sv. Anton). Istega leta so sode-
lovati tudi na sokotskem žup-
nem zletu v Ljutomeru; tja so v 
sokolskih krajih poslali devet 
članov. Šest članov pa se je 
udeležilo ustanovitve Sokols-
kega društva v Selnici 

K telovadbi v Lenart so priha-
jali zlasti kmečki fantje iz Lor-
manja, Zg. in Sp. Žerjavcev in 
Sp. Porčiča. V začetku leta 
1914 je Sokolsko društvo Le-
nart štelo 20 članov, kar je sicer 
malo, vendar za takratne raz-
mere povsem razumljivo. Usta-
novili pa so odsek v Gočovi, ki 
je štel 15 kmečkih fantov. So-
kolska ideja je dobila podporo 
tudi v Cerkvenjaku (Sv. Anton), 
predvsem po zaslugi na-
prednega trgovca Tušaka, ki je 
zelo podpiral razvoj kulturnega 
življenja (zanimivo pa je, da v 
Cerkvenjaku med orii in sokoli 
ni prihajalo do kakšnih večjih 
trenj - celo medsebojno so 
obiskovali prireditve 

Obstoječa telovadnica v Le-
nartu je postala pretesna, 
vodstvo društva je začelo zelo 
resno razmišljati o zidavi novih 
prostorov. Dena^a za gradnjo 

niso imeti, zato so iskali 
možnost tudi v morebitnem na-
jemu ali souporabi primernih 
prostorov. Najbližje jim je bila 
šolska telovadnica. Dobiti telo-
vadnico pa ni bilo tako enos-
tavno, saj je imelo društvo v 
trgu tudi veliko nasprotnikov, 
še zlasti med ekonomsko 
močnimi trškimi Nemci. Tudi 
oblast društvu ni bila ravno | 
naklonjena, zato so se o upora- j 
bi šolske telovadnice na skrivaj 
dogovarjati s takratnim šolskim s 
upraviteljem, zavednim Stoven- i 
cem Jakobom Kopičem. Ta je i 
bil izjemno zaslužen za razvoj 
šolstva in krepitev slovenske T 
narodne zavesti v Lenartu 1 

Dogovori so biti uspešni m 
sokolski telovadci so vse do 
začetka 1. svetovne vojne upo- f 
rahljali šolsko telovadnico. So-
kol je doživljat sorazmeren , 
vzpon, bil pa deležen ostrih kri-
tik nasprotnega tabora. Tudi si- , 
cer je bilo delo pogosto kritizi- ; 
rano, članom so groziti in jim 
postavljali najrazličnejše ovire. ' 
Bolj kot se je približevala vojna 
napetost, bolj so rasla tovrstna 
dogajanja, ki so bila ena od 
značilnosti in posebnosti na-
rodnostnih razmer in bojev 
med Nemci in Slovenci v tem -
delu Slovenskih goric. Razme-
re je slikovito opisat tudi dr. 
Alojz Kraigher v svojem roma- -
nu Kontrolor Škrobar, svojo 
oceno pa je v pismih od Sv 
Trojice podal tudi Ivan Cankar 



MEJE / VAS OB MEJI S HRVAŠKO KLICE PO UREDITVI 

Dovolj bi bila že modernizirana ceslo 
Pričakovati je bilo, da bo v Mejah, majhni haloški obmejni 
vasici, kakih 7 kilometrov oddaljeni od Cirkulan, bolje, ko 
bo ta pod novo občinsko oblastjo. Pa ni bilo tako, kajti tudi 
po treh letih vodstvu občine Gorišnica (v sodelovanju s kra-
jani) na državni ravni ni uspelo najti prave poti do reševan-
ja prenekaterega problema, ki se vleče že nekaj let. Največ 
se jih pojavlja v komunalni infrastrukturi; asfaltirana ni 
niti glavna cesta skozi naselje, gospodinjstva dobivajo vodo 
iz hrvaškega vodovoda in ne nazadnje jim ovire v vsakdan-
jem življenju predstavlja tudi mejni prehod, kjer domuje 
samo hrvaška carinska izpostava, o slovenski ni ne duha in 
ne sluha. Mejančani, ki še vztrajajo v rodni vasici, so pre-
puščeni samim sebi in svoji iznajdljivosti. Zanje pravijo, da 
so trdni in potrpežljivi ljudje, ampak v po več kot treh letih 
jim je dovolj čakanja in praznih obljub; ne bodo več opozar-
jali, ampak bodo stvar vzeli kar v svoje roke. 

"Ogorčeni smo nad mlačnostjo 
svoje občine," pravi predsednica 
vaškega odbora Meje Elizabeta 
Korenjak, "kajti v treh letih nis-
mo uspeli rešiti niti enega same-
ga problema. Največji problem 
je mejni prehod, ki ga na slo-
venski strani še ni in se zato 
srečujemo samo s hrvaškim cari-
niki, že po nekaj metrih pa nas 
pot popelje zopet na slovensko 
stran. Da bi odpravili te težave, 
smo že pred leti zaprosili v naši 
državi, da bi nam uredila cesto 
samo po slovenskem ozemlju. Za 
to je bil že narejen projekt, pa ni 
ustrezal normativom, pred 
časom naj bi občina Gorišnica 
odposlala novega, popravljene-
ga. Samo spomnila bi rada, da se 
iz našega naselja vozi vsak dan 
na delo 12 ljudi, potem si lahko 
predstavljate, koliko časa jim 
vzame vsakodnevno čakanje na 
prehodu. Teh težav ne bi bilo, če 
bi imeli asfaltiranih tistih 2100 
metrov ceste po slovenskem 
ozemlju, izognili bi se 
hrvaškemu prehodu in proble-
mov bi bilo dosti manj. Težava 
pa je tudi ta, da vsak, ki se pri-
pelje v naše naselje, sploh ne ve, 
kam je prišel, torej na katero 
ozemlje - slovensko ali hrvaško, 
kajti na žalost še danes nimamo 

table, ki bi označevala kraj, pred 
mejo tudi ne visi slovenska zas-
tava. Lani junija so bili pri nas 
ministri in poslanci, vse to smo 
jim takrat predstavili, pa se tudi 
po tem obisku ni nič premaknilo 
na bolje. Letos naj bi bilo dru-
gače, tako smo lahko slišali na 
zadnjem sestanku vaških odbo-
rov. Kdaj se bo to zgodilo, pa bi 
težko povedala." 

VSAK 
GOSPODAR 
NAJPREJ 
UREDI PRAG 
SVOJE HIŠE 

Cesta skozi slovensko naselje 
Meje je dodobra uničena in sla-
bo vzdrževana, še najhuje pa je v 
deževnih dneh, ko si voda pač 
poišče svojo pot. Gramoza na 
cesto niso dobili že lep čas, tega 
bo že tri leta, pravi Korenjakova, 
zato je potrebno kdaj vzeti v 
roke tudi lopate in popraviti ces-
tišče; še slabše pa je pozimi. Na 
tem območju je blizu 5 kilomet-
rov cest, od tega bi po projektu 
modernizirali dobra 2 kilometra. 
Vendar običajni projekti niso 
dovolj, vse mora ustrezati po-

sebnim normativom države. 
Modernizacija naj bi po prvih 
predračunih stala 60 milijonov, 
sedaj pa se govori, da bo vse sku-
paj dosti dražje. V celoti naj bi 
investicijo pokrilo ministrstvo 
za promet in zveze, Korenjakova 
pa poudarja, da je stroške pro-
jekta pokrila občina Gorišnica, 
opravljeni pa so bili že številni 
pogovori na Mejah in občini. 
"Vsak gospodar si najprej uredi 
prag pred svojo hišo, v tem pri-
meru je to mejno območje, pri 
nas pa kot da na to pozabljamo," 
dodaja Korenjakova. 

Ni pa smo cesta trn v peti Me-
jančanov, tukaj se pojavljajo še 
problemi z oskrbo z vodo, ki je 
vezana na hrvaški vodovod, 
računi pa so iz meseca v mesec 
višji. Vsi krajani tega stroška več 
ne zmorejo, edina pot do cenejše 
vode bi bila priključitev na slo-
venski vodovod, kar naj bi se 
zgodilo še letos. Sicer pa je 
potrebno s sosedi vzpostaviti 
dobro odnose, poudarja Koren-
jakova, zato so imeli že več skup-
nih sestankov v Varaždinu in 
tudi pri modernizaciji slovenske 
ceste hrvaška stran želi sodelo-
vati. 

"V Mejah ne bomo križem rok 
čakali do pomladi, kajti želimo 
izvedeti, kako daleč je prišel pro-
jekt modernizacije naše ceste, 
potem bomo naredili ponovno 
prošnjo na državo, saj že dobro 
vemo, na katera^ vrata je 
potrebno potrkati. Če se nič ne 
bo premaknilo spomladi in po-
tem še poleti, sem prepričana, da 
letos asfaltirane ceste v Mejah 
prav gotovo ne bo." 

PROJEKT JE 
ZAHTEVEN IN 
DRAG 

Tudi županu Slavku Visenja-
ku so problemi prebivalcev Mej 

dobro poznani, čeprav niso edi-
ni, s katerimi se spopada občina 
Gorišnica. Že čisto ob nastanku 
je bil projekt Mej eden prvih, s 
katerimi se je občina obrnila na 
državo. Projekt je poznan kot 
zelo zahteven in drag, zato bi bil 
za občinski proračun, preveliko 
breme. Župan Visenjak poudar-
ja, da je akcija še zmeraj v tesni 
navezi z ministrstvom za promet 
in zveze, tam so že imeli zagoto-
vila za njegovo uresničitev, ni pa 
jasno, zakaj je bil prvi projekt 
zavrnjen in kakšni so bili vzroki 
za to. "Potrebna je bila revizija 
projekta, nekaj stvari v projektu 
smo popravili, letos pa računa-
mo, da bo v proračun države 
uvrščena tudi naša obmejna ces-
ta. Ne govorimo samo o asfalti-
ranju, ampak v tem primeru gre 
za velika zemeljska dela, rešili pa 
bi s tem marsikatero težavo ob 
meji. V glavnem računamo, da 
bo država izpeljala to investicijo. 
Seveda to ni lahka naloga, na 
občini ji zato enostavno nismo 
kos. A tam kjer je država zraven, 
to traja in se vleče nekaj časa. Ne 

bi pa rekel, da imamo težave s 
sosedi, kajti vse stvari, ki smo jih 
poskušali reševati z obmejnimi 
oblastmi Hrvaške, smo uspešno 
pripeljali do konca. Žal pa imajo 
težave naši občani, ki se gibljejo 
na tem območju, kajti kontrola 
na meji je potrebna, rešitev bo za 
to morala biti celovita. Če bo 

modernizacije ceste Meje uvrš-
čena v proračun ministrstva za 
promet in zveze, na to mi močno 
upamo, potem vidim tudi možn-
ost, da bomo lahko še letos kaj 
storili. Po zadnjih pogovorih na 
ministrstvu kaže nekoliko bol-
je," je povedal župan Visenjak. 

Tatlona Mohorko 

Pogled z Mej na hrvaški obmejn i prostor. Foto: TM 

El izabeta Korenjak, predsednica v a š k e g a odbora 
Me je 

PODGORCI / KUHARSKI TEČAJ 

CmeiSnu otmAe in prihge 

Udeležba dobra, vzdušje odl ično, jedi s lastne. 

Na različnih koncih ormoške 
občine so v minulem mesecu po-
tekali nekajurni kuharski tečaji, 
na katerih so se tečajnice spo-
padle s pripravo govedine, omak 
in prilog. Tečaje je pripravilo 
Društvo kmečkih žena in 
povsod so naleteli na dober od-
ziv. V Podgorcih se ga je ude-
ležilo deset slušateljic - od 
takšnih z dolgoletno kuharsko 

prakso pa do manj veščih pri 
vihtenju kuhalnice. Pripravile 
so vrsto odličnih jedi - tatarski 
biftek, bifteke v različnih oma-
kah, najrazličnejše bržole in 
zvitke. K temu so ponudile kru-
hove cmoke, češke zdrobove 
cmoke, krompirjeve štruklje, 
žličnike. Da pa jim je delo šlo 
lažje od rok, so si najprej kot 
predjed pripravile polnjene šam-

pinjone. Imele so tudi idealne 
pogoje za delo, saj je bila kuhinja 
v domu v Podgorcih pred krat-
kim na novo urejena in je poleg 
dobre opreme tudi dovolj pros-
torna in svetla. Tečaj je vodil 
Vlado Pignar, ki je poskrbel, da 
je kuhanje potekalo po receptih 
in tudi uspelo. 

vki 

MAJSPERK / SLOVESNOST ZLATE POROKE 

5 0 skvpnih let Mmiie 
in šmnemu RibUn 
v cerkvi sv. Miklavža v Majšperku sta si na zadnjo januars-
ko soboto po petdesetih letih znova obljubila zvestobo za-
konca Marija in Janez Ribič iz Stanečke vasi. V prostorih 
občine Majšperk ju je sprejel župan Franc Bezjak, vsi po-
vabljeni svatje pa so se odzvali povabilu in se z zlatoročen-
cema do jutranjih ur veselili v gostilni na Selih. 

Zlata nevesta Marija Ribič, 
rojena Pulko, je bila doma iz 
Hajdoš in se je k Ribičevim 
priženila. Rodila se je 22. decem-
bra 1926, nekaj čase je bila za-
poslena v TVI Majšperk, po po-
roki pa je delala doma na kmetiji 
in bila aktivna tudi v društve-
nem življenju kraja. Zlati ženin 
Janez Ribič se je rodil 6. novem-
bra 1919, delal je kot tkalski 
mojster v TVI Majšperk vse do 
svoje upokojitve. Največja lju-
bezen zakoncev Ribič so bila v 
mladih letih potovanja, saj sta 
prepotovala veliko držav; bila 
sta na Norveškem, Nizozems-
kem, v Franciji, Izraelu, Italiji in 
še marsikje. Danes pa, ko jima 
zdravje na služi več najbolje, de-
lata na kmetiji in se veselita jese-
ni življenja. 

Pred matičarja sta zakonca 

Ribič ponovno stopila 31. janu-

arja po 50 letih, zlato poroko pa 
sta praznovala v družbi svojih 
sorodnikov, prijateljev in vseh 
povabljenih svatov, 

Zlatoporočencema Ribič iz 
Stanečke vasi iskrene čestitke 
tudi iz uredništva Tednika! 

7. Mohorkc 

Zla toporočenca Ribič s poročnima pr ičama. 
Foto: LangerhoK 



PTUJ / RAZMERE V DELTI SE ZAOSTRUJEJO 

Grazi koieklivu s 337zaposlenimi stea^? 
STAVKAJOČIM DELAVKAM TUDI V NOVEM MESTU NISO UGODILI 
Ra/mere v ptujski Delti konfekciji se, kot kaže, še ne 
bodo tako kmalu pomirile, odvisno od tega, kako bodo 
ukrepali v Novem mestu. 

Na tiskovni konferenci, ki jo je 
v četrtek, 5. februarja, sklicala 
direktorica Delte Cvetka Gaiser 
smo izvedeli, da je bilo tega dne 
od 337 zaposlenih prisotnih 251 
delavk, od katerih jih je delalo le 
106, druge pa so še naprej 
stavkale in vztrajale pri znanih 
zahtevah, med katerimi je za 
vodstvo najbolj boleča ta, da 
takoj odstopi direktorica Gaiser-
jeva. Delavke so torej razdeljene, 
ali kot trdijo sindikati, jih je 
nekdo z nekim namenom razde-
lil v dva tabora, da bi potem lažje 
vladal. Zaradi neizpolnjenih za-
htev pa na obeh straneh narašča 
tudi nestrpnost. 

Še preden se je tiskovna kon-
ferenca pričela, nam je pred pos-
lovno stavbo Delte ena od 
stavkajočih delavk, Anka Ver-
lak, fmokrojilka, ki ji Delta reže 
kruh že 15 leto, dejala: 
"Stavkajoče bomo vztrajale, dok-
ler svojih zahtev ne bomo 
dosegle. Že nekajkrat smo jih 
ponovile, pa nič. Zahtevamo od-
stop vodilnih, še posebej direk-
torice Cvetke Gaiser, zahtevamo 
izplačilo regresa in višje plače, 
kajti s 35 tisočaki se ne moremo 
preživljati. Še to bi rada 
povedala: delavke, ki ne 
stavkajo, ki danes delajo, so bile 
v to prisiljene. Ko smo stavkali 
prvi dan, so jih popoldne in 
zvečer klicali po telefonu in 
drugi dan so prišle jokajoče na 
delo. Za to tiskovno konferenco 
pa nam delavkam ni nihče nič 
povedal." 

Svoje videnje težav v ptujski 
Delti je predstavil tudi predsed-
nik Neodvisnih sindikatov 
Rastko Plohi: "Naše mnenje je, 
da je ta stavka mogoče umetno 
sprožena in to z namenom, da so 
delavke, ki so jim dalj časa dajali 
nizke plače, prisilili, da so šle 
stavkat. Vse to naj bi izrabili za 
to, da naj bi se proizvodnja v 
ptujski Delti ukinila in morda 
prenesla drugam. Gre za načrtno 
produciranje izgube okoli 350 ali 
še več delovnih mest, zagotovo 
pa ne s strani sindikatov. Po 
našem gre za zlorabo. Sindikati 
si zelo prizadevamo, da bi de-
lavna mesta tukaj ostala. Če 
bomo stopili skupaj in če bo 
prevladala trezna pamet, potem 
mislim, da bo Delta ostala in 
mora ostati." 

Direktorica Cvetka Gaiser je 
o trenutnem kriznem stanju v 
podjetju uvodoma povedala: 
"Trenutno so 103 delavke na de-
lovnem mestu in z dvema in pol 
delovnima skupinama obvladu-
jemo naročila firme Sauber-
mann. To pomeni, da ohran-
jamo delo v višini 41.000 kosov, 
ki jih moramo dokončati do 24. 
marca. S problemi se sicer 
srečujemo v krojilnici, moram 
pa povedati, da so vsi v vod-
stveni strukturi usposobljeni 
tudi za delo v proizvodnji, tako 
da je vsak prijel za svoje delo in 
skoraj bi lahko rekli, da kljub 
vsemu delo poteka nemoteno." 

• Kljub nekajdnevnemu do-
govarjanju niste uspeli ničesar 
rešiti? 

"Že pred opozorilno stavko 
sem se pogovarjala s stavkovnim 
odborom oziroma pogajalsko 
skupino delakv. Takrat smo 
sklenili, da grem kot direktorica 
med ljudi v proizvodnjo in da se 
moram z njimi dogovoriti. Po-
govarjala sem se z vsemi de-
lovnimi skupinami, ki so takrat 
delale, vendar so naslednji dan 
kljub temu šle v opozorilno 
stavko. Glede na očitke, da se 
stavke nisem udeležila, moram 
reči, da mogoče napačno 
razmišljam o tej zadevi, ampak 
prejela sem sklepe, zaradi česar 
se stavka in kdaj, dobila sem 
zapisnik stavkovnega odbora. 
Moram pa reči, da sem bila tukaj 
že pred stavko in da sem pričak-
ovala, da bo pogajalska skupina 
prišla do mene in se z mano 
pogajala. Dejansko ljudi nisem 
čakala v jedilnici kot prvi 
stavkajoči, ker sem pričakovala, 
da bodo oni tisti, ki bodo z mano 
vzpostavili stik. Do tega seveda 
ni prišlo, kot vedno sem tako 
opravljala svojo funkcijo direk-
torice in lahko rečem tudi kot 
vodja proizvodnje. 

Nato je bil napovedan štrajk 3. 
februarja. Pogajanja so potekala 
ves dan in ponudila sem več 
možnih opcij, kako bi lahko 
pristopili drug k drugemu. 
Zaenkrat moram reči, da je 
korake naredilo le vodstvo, ki se 
je pričelo približevati zahtevam, 
medtem ko pogajalska skupina 
oziroma sindikat ostaja pri svo-
jem. Če se pogajamo, moramo 
narediti korak eden in drugi. 

Kljub celodnevnemu pogajanju 
je na koncu prišlo do tega, da 
enostavno ne želijo več denarja, 
ampak samo moj odstop direkto-
rice in novo vodstvo, s katerim 
se bodo naprej pogajale. Moram 
povedati, da sem pred štrajkom 
bila pripravljena odstopiti, s tem 
da potem gredo na delo. Do te 
odločitve ni prišlo, zato je bilo 
pripravljeno odstopiti kom-
pletno vodstvo, ves tehnološki 
kader, ki dejansko drži proiz-
vodnjo pokonci. Vsi smo bili 
pripravljeni odstopiti in do 1. 
marca še voditi firmo, da bi staro 
sezono kon/ali in zagotovili delo 
tudi za vnaprej. Ker tudi to ni 
bilo sprejeto, je bilo rečeno: 'Od-
stopite takoj!' Vsi smo rekli, da 
delamo še tisti dan do 15. ure in 
nato odstopimo, vendar tudi to 
ni bilo sprejeto in ljudje niso šli 
na delo. Moram povedati, da kot 
direktorica družbe ne morem 
odstopiti; lahko sicer ponudim 
odstop, vendar ga mora sprejeti 
upravni odbor oziroma nadzorni 
svet v Novem mestu, ki je naš 
100-odstotni lastnik in me je 
tudi nastavil." 

# Kako pa komentirate 
očitke, da ste ali da so de-
lavkam grozili? 

"Do sedaj nisem seznanjena, 
da bi kdorkoli komu 

onemogočal stavkati, da bi to de-
jal kdorkoli od vodstva, še manj, 
da bi kdorkoli kogarkoli klical 
in ga prepričeval, naj dela in 
celo, kakor je bilo zapisano v 
Večeru, da bi mu grozil, da bo 
drugače dobil delavsko knjižico. 
Zavedati se moramo nečesa: / e 
se v kratkem ne bomo streznili, 
ne bo imel nihče več možnosti, 
da bi nekomu dajal knjižico, ka-

jti ostali bomo brez dela in 
knjižic ne bo treba deliti. Pre-
pričana sem, da nihče od vodstva 
ni nikomur grozil. Lahko pa 
povem, da grozijo meni, kar sem 
že prijavila policiji, grozijo mi 
zasebno in kot direktorici, groz-
ijo vsej moji dnižini in družin-
skim članom. Še to bi rada 
povedala, da sem tiskovno kon-

ferenco zamudila, ker je nekdo 
prijavil, da naj bi v času stavke 
odtujila material, zaradi tega 
sem se sedaj pogovarjala s poli-
cisti. Rada bi povedala, da vse, 
kar delamo, delamo za izvoz in je 
vse naše blago pod carinsko kon-
trolo, torej je jasno, da blaga ne 
moreš odtujiti. Če pa tuji part-
nerji želijo blago odpeljati, po-
tem ga ne odtujujemo, ampak ga 
moramo odpeljati nazaj v 
državo, od koder je prišlo. Iz po-
govora s policisti sem razbrala, 
da nekih kršitev pri tem niso 
ugotovili." 

• Kako komentirate trditev, 
da ste v vodstvu izsilili stavko z 
nizkimi plačami, da bi potem 
lahko proizvodnjo prenesli 
drugam? 

"Dolga leta smo bili v Delti le 
proizvodna enota oziroma 
profitni center in pod Labodom 
smo imeli vsi enako visoke 
plače. Potem ko smo se julija or-
ganiziralo v družbo z omejeno 
odgovornostjo, pa so se stvari 
obrnile, saj vsi delamo za svoj 
denar in plača je takšna, kolikor 
je denarja in kakršen posel 
imamo. Na vse zahtevnejem trgu 
smo se obdržali samo zaradi 
kvalitete in samo zaradi firm, 
katerih imena so zveneča in v 
svetu nekaj pomenijo. 

Glede na očitke pa tole: po 
uvedbi sanacijskega programa v 
lanskem letu smo se oktobra do-
govorili o tem, kako bomo 
dvigovali plačo. Takrat je bila 

enota enostavnega dela 32.800 
tolarjev, za december pa že 
37.000 tolarjev. To pomeni, da 
vodstvo ni vztrajalo pri nizki 
plači, ampak da smo začeli takoj 
zatem, ko se je pričela sanacija 
pozitivno kazati, dvigovati 
plače. Sindikatu je bilo ponu-
jeno, da bi ta mesec zvišali enoto 
enostavnega dela na 42.000 in da 
bi v treh mesecih dosegli kolek-
tivno pogodbo. S tem argumen-
tirano spodbijam vsakršna 
razmišljanja, da bi z nizkimi 
plačami inicirali stavko." 

Po konferenci smo se novinarji 
odpravili v delavnico, med tistih 
100 in nekaj delavk, ki so vkljub 
vsemu delale, kajti želeli smo iz-
vedeti, ali resnično delajo pod 
prisilo. Neka ivilja (prosila je, 
naj njenega imena ne zapišemo) 
je med delom za šivalnim stro-
jem povedala: "Ne delamo pod 
nobenim pritiskom. Delamo 
zato, ker smo se za to same 
odločile in ker se zavedamo 
posledic, do katerih lahko pride, 
če bi vsi stavkali. Zame je to ed-
ina služba, saj vem, da druge ne 
bom dobila. Srce pa me boli, 
kako grdo se obnašajo stavkajoče 
do nas. Ko gremo domov, nas 
izžvižgavajo in zmerjajo, kot da 
bi storile ne vem kakšen 
prekršek. Mi jih pustimo čisto 
pri miru, one pa nas ne. Ne vem, 
zakaj je tako, vsem je hudo." 

Nekaj podobnega je bilo slišati 
tudi od drugih šivilj, vse so 
zavračale očitke o kakršnikoli 
prisili. 

Ob koncu četrtkovega obiska v 
Delti smo se odpravil še v jedil-
nico, med stavkajoče delavke, ki 
so nas sprejele mirno in 
zaskrbljenimi izrazi na licih. Za 
izjavo so pooblastile Borisa 
Frajnkoviča, sekretarja ptu-
jskega območnega odbora 
Svobodnih sidnikatov Slovenije, 
ki je s stavkajočimi od vsega 
začetka: "Zadeve se še vedno ne 
razpletajo. Moram povedati, da 
se na delavke opravljajo pritiski, 
kličejo jih domov in jim grozijo. 
Nanje pritiskajo tudi na druge 
načine. Zahteve stavkajočih de-
lavk niti približno niso 
izpolnjene. Žal tudi lastniki iz 
novomeškega Laboda ne kažejo 
na pozitiven dialog oziroma 
izpolnitev stavkovnih zahtev. 
Povedati moram, da smo od di-
rektorja Kirna zahtevali, da jutri 
zjutraj do 8. ure pride sem pred 
delavke. Če ga v Ptuj ne bo, se 
bomo z delavkami sami od-
pravili v Novo mesto in mu 
povedali, česar tukaj očitno ne 

želi slišati. Metode, ki se jih 
poslužuje vodstvo podjetja, in 
odnos do stavkajočih kaže na to, 
da nekdo očitno želi delavke 
med sabo spreti. Poznamo rek 
Deli in vladaj in bojimo se, da gre 
v tem primeru za to. Še bolj se 
bojimo, da je v ozadju mračen 
scenarij, da se potem izvrši likvi-
dacija družbe Delta, kar pomeni 
nekaj podobnega kot stečaj, le da 
se zadeve hitreje razpletajo. To 
pa bi za delavke pomenilo, da bi 
lahko svoje pravice potem 
uveljavljale na Uradu za delo 
Ptuj. Ni nam jasno, da je v naši 
demokratični državi zaradi 
enega človeka možno tvegati 
celo podjetje, v katerem je 
zaposlenih 350 ljudi, ki so vse do 
sedaj trdo delali za 32 ali 35 
tisočakov na mesec." 

ČE NE PRIDE 
MOHAMED H 
GORI... 

Stavkovni odbor Delte kon-
fekcije je torej na Četrtkovem 
sestanku na generalnega direk-
torja Laboda Andreja Kirma 
naslovil zahtevo, da naslednji 
dan, torej v petek, 6. februarja, 
do 8. ure pride med stavkajoče 
na Ptuj in sam pojasni, na kak 
način je pripravljen pomagati k 
razrešitvi že skoraj nevzdržne si-
tuacije. Ker pa ga v Ptuj ni bilo, 
se je okoli 170 stavkajočih de-
lavk isto dopoldne z avtobusi od-
pravilo v Novo mesto. Vendar 
tudi tam njihovim zahtevam 
niso ugodili. Kot smo izvedeli, 
se predstavnice sindikata skupaj 
s sekretarjem območnega odbora 
Zveze svobodnih sindikatov 
Ptuj, direktorica Delte in direk-
tor Laboda niso uspeli nič dogo-
voriti. 

Boris Frajnkovič je tudi 
povedal, da direktor Laboda An-
drej Kirm direktorice ptujske 
Delte ne namerava odstaviti, 
zato so v ponedeljek stavko 
nadaljevale. Slišati je, da naj bi v 
tem tednu direktor Kirm ven-
darle obiskal ptujsko Delto, celo 
v spremstvu predsednika Zveze 
svobodnih sindikatov Dušana 
Semoliča, zato dajmo času čas. 

Kakšen bo razplet situacije, 
je tako še vedno težko 
napovedati, dejstvo pa je, da je 
vse skupaj posledica neizpros-
nih tržnih razmer, krutega 
kapitalizma, ki v težnji po 
iskanju dobička ne pozna prav 
nobene sentimentalnosti. 

M. Ozmec 

Stavkajoče delavke so čakale na izpolnitev svojih zahtev v jedilnici 

Direktorica Cvetka Gaiser 

Izpolnjevanje naročil za šivalnimi stroji trenutno zagotavlja okoli 100 delavk. Foto: M. Ozmec 



ORMOŽ / USTANOVITEV GIMNAZIJE 

letos splošna^ prihodnje 
leto ekonomska gimnazija 
Srednja šola je bila v Ormožu dolga leta le pobožna 
že^a, letos pa bo postala splošna gimnazija v Ormožu 
resničnost, / e se bo seveda v šolskem letu 1998/99 v gim-
nazijo v nastajaiyu vpisalo vsaj 50 dijakov. Zato bodo v 
ormoški gimnaziji imeli informativne dneve kar tri dni. 
Staršem in učencem bodo z vsemi informacijami na vol-
jo že danes ob 16. uri, jutri ob 9. in 15. uri ter v soboto 
ob 9. uri v prostorih osnovne šole Ormož na Hardeku. 

Gimnazija Ormož v ustan-
avljanju bo prva leta delovala 
v prostorih osnovne šole na 
Hardeku, najkasneje v treh le-
tih pa naj bi bila za potrebe 
gimnazije zgrajena nova šol-
ska zgradba v neposredni 
bližini osnovne šole. Idejni 
projekt je bil že izdelan in ko-
nec minulega leta predan v re-
cenzijo ministrstvu za šolstvo 
in šport. 

Pouk bo potekal v dopol-
danski izmeni. Med druge 
prednosti ormoške gimnazije 
pa župan Vili Trofenik 
uvršča tudi organizirano 
prehrano, urejene (brez-
plačne) prevoze, bližino 

doma, moderno opremljenost 
učilnic in dobre pogoje za 
športne in druge dejavnosti. 

Poleg materialnih pogojev je 
seveda treba zagotoviti tudi 
primerne kadre, ki bodo 
poučevali. V dogovoru z mi-
nistrstvom je uspelo županu 
dokumentirano dokazati, da 
razpolaga s potencialnimi 
kandidati za ta delovna mesta, 
saj bo izbor komaj konec juni-
ja na podlagi razpisa. Nekaj 
težav je še z učitelji nekaterih 
naravoslovnih predmetov, kar 
pa bo po zagotovilu Trofenika 
urejeno do 30. junija, ko bo 
opravljena verifikacija šole v 
kadrovskem in materialnem 

smislu. Zagonske stroške kri-
je občina, ki po dogovoru z 
ministrstvom v naslednjih 
treh letih ne more pričakovati 
kakšne materialne pomoči. 
Pogoj za ustanovitev gimnazi-
je je vpis najmanj 50 dijakov. 
Vpis ne bo omejen, poleg 
učencev iz ormoške občine pa 
pričakujejo tudi učence iz 
okolice. 

Na vprašanje kako bosta pod 
isto streho funkcionirali gim-
nazija in osnovna šola, pa je 
župan dejal, da so takšni po-
misleki brezpredmetni, saj so 
drugod po svetu gimnazije 
osemrazredne in so torej pod 
isto streho dijaki od 10. do 19. 
leta. Splošne učilnice osnovne 
šole in gimnazije bodo v 
ločenih etažah, skupna bo le 
uporaba jedilnice, športne 
dvorane in specialnih učilnic 
za pouk naravoslovja. Še pred 
uvedbo devetletke pa naj bi se 
gimnazija preselila v svojo 
zgradbo. 

vki 

Viktorinovo društvo izobražencev je v preteklih letih, od-
kar se dejavno vključuje v ptujski kulturni prostor, pred-
stavilo na svojih literarnih srečanjih vrsto znanih sloven-
skih osebnosti, med njimi tudi dva Prešernova nagrajenca: 
tržaškega pisatelja Alojza Rebulo ter pesnika in urednika 
Ivana Grafenaueija. 

Tokrat bo v petek, 13. febru-
arja, ob 19. uri v refektoriju mi-
noritskega samostana ob 
spremljavi glasbenega vložka 
(violina Mojca Menoni, klari-
net Gregor Kovačič in klavir 
Ilonka Kovačič) njegov gost da-
nes verjetno najbolj prevajam 
slovenski prozaist, esejist in 
dramatik ter v nekem pogledu 
kritik politične morale doma in 
v Evropi, naš bližnji rojak iz 
Maribora Drago Jančar. Vse 
preveč je še "svež" pisatelj, 
čeprav deluje več kot petindvaj-
set let, da bi ga Ptujčani dodo-
bra spoznali, kljub temu da je 
bil v prejšnjih letih tudi že kdaj 
pa kdaj tukaj. 

Ob prebiranju njegovih lite-
rarnih del (seveda je drugače z 
esejistiko ter političnimi spisi) 
dobimo prvi vtis, da ne spada 
zaradi svoje tematike v krog, ki 
bi imel preširok krog bralcev. 

saj so njegovi junaki, ki jih ne 
podaja v priljubljeni črno-beli 
tehniki, temveč v vsej večbe-
sednosti in večpomenskosti nji-

hovih dejanj, v nekem smisiu 
klovni s svojimi praznimi boji 
pred vsemogočnimi totalitariz-

mi, pa naj živijo v 17. stol. 
čarovniških procesov, pred voj-
no ali v zmagoviti slovenski, 
ameriški, argentinski ali bogve 
kakšni revoluciji, ki ji je edini 
smisel popolno uničenje člove-
ka, človeka posameznika. Vsi 
drugi atributi, na katere se iz-
govarjajo njihovi ideologi, so le 
navaden blabla, saj neprestano 
srečujemo v njegovem delu su-
rov, prazen, brezčloveški, ubi-
jalski svet in on = oseba je v 
njem pohojena ničla. Nič ni 
svetega, vse je brezumna praz-
nina, nasilje, vulgaren seks. 
Vendar se nekje v ozadju čuti 
usmiljenje do vseh žrtev, kakor 
tudi do rabljev, saj dostikrat 
postanejo žrtve rablji in rablji 
žrtve, pa čeprav je to večkrat 
prekrito z močno ironijo, sar-
kazmom, ne pa s cinizmom, 
cinično distanco, ki mu jo po 
krivici vsiljujejo nekateri slo-
venski novodobni filozofi (T. 
Hribar). 

Več o Jančarjevem življenju in 
delu pa v prihodnji številki 
Tednika. 

Jakob Emeršič 

SL. BISTRICA / PRIREDITVE OB KULTURNEM PRAZNIKU 

Podelili Romihova priznanja 
Prireditve ob slovenskem kulturnem prazniku so se konec minulega tedna zvrstile tudi 
v številnih krajih slovenjebistriške občine, od Oplotnice, kjer se je predstavilo tam-
kajšnje kultiuno-umetniško društvo, Poljčan, Črešnjevca, Zgornje Ložjiiee, Pragerske-
ga, Sp<»di^e Polskave do Šmartna na Pohoiju. Osrednja občinska proslava pa je bila 
minuli petek v viteški dvorani bistriškega gradu. Ob tej priložnosti so podelili Romiho-
va priznanja za delo na področju ljubiteljske kulturne dejavnosti za leto 1997. 

Priložnostni nagovor na osrednji občinski 
svečanosti je imel predsednik ZKD občine Sloven-
ska Bistrica dr, Miran Arbeiter. Govoril je o času, 
v katerem živimo, ki kulturi predvsem po material-
ni plati ni naklonjen. Kljub temu pa je vse več ljudi 
različnih poklicev, ki svoj prosti čas namenjajo 
prav delovanju na področju ljubiteljske kulture. 
To potrjuje tudi podatek o triidvajsetih društvih, 
kolikor jih deluje v okviru občinske ZKD v Slo-
venski Bistrici. Predsednik ZKD se je dotaknil 
tudi problematike spreminjanja lastništva posa-
meznih kulturnih domov, ki izvajalce v kulturi 
postavljajo v položaj najemnikov. 

Na petkovi svečanosti so podelili priznanja Šte-
fana Romiha, ki jih v Slovenski Bistrici pod tem 

imenom podeljujejo že od 1989. leta. Najvišje priz-
nanje, zlato Romihovo plaketo z listino, sta za živl-
jenjsko delo prejela Vera Čepic s Spodnje Polska-
ve za večdesetletno delo na kulturnem področju v 
kraju ter Franc Pliberšek iz Slovenske Bistrice za 
triindvajsetletno delo pri KUD Šmartno na Pohor-
j a Romihova priznanja za leto 1997 pa so prejelie: 
Jože Kodeiič s Črešnjevca, Martin Rak iz Poljčan, 
Stanka Jesenek z Zgornje Polskave ter Dramska 
skupina KUD Alojz Avžner z Zgornje Ložnice. 

S celovečernim koncertom slovenskih narodnih 
in ponarodelih pesmi pa so osrednjo občinsko slo-
vesnost ob slovenskem kulturnem prazniku počas-
tili pevci okteta Planika iz Slovenske Bistrice. 

Vida Topolovec 

PTUJ / 4. KNJIŽNI KVIZ ZA OSNOVNOŠOLCE 

Znanje o zdrtPfja 
Knjižničaiji mladinskega oddelka knjižnice Ivana Potrča 
so minulo sredo in četriek četrtič zapored pripravili 
knjižni kviz pod naslovom Kaj pa zdravje? za tekmovalce 
razredne in predmetne stopnje. V znanju je merilo moči 29 
ekip. Vprašanja so bila izpeljana iz poučnih in strokovnih 
knjig, najboljših šest ekip pa seje včeraj in danes pomerilu 
še v finalnem delu v studiu radia Ptuj. Tudi letos je pokro-
vitelj knjižnega kviza Nova KBM, podružnica Ptuj. 

Med ekipami nižje stopnje so 
tekmovale osnovne šole: Breg, 
Cirkovce, Destrnik, Juršinci, 
Kidričevo s podružnico Lov-
renc, Dornava, Leskovec, Ljud-
ski vrt. Trnovska vas, Markov-
ci. Mladika, Olga Meglič, Sela, 
Podlehnik, Tomaž pri Ormožu 
in Velika Nedelja. Tudi letos je 
bilo mladim tekmovalcem naj-
pomembnejše pridobiti znanje 
iz knjig, zato so knjižničarji 

pripravili kar velik izbor knjig. 
Vprašanja iz literarnega dela je 
pripravila Lilijana Klemenčič, 
strokovni del kviza pa je imela 
v rokah Melita Zmazek. Mladi 
tekmovalci so v priprave na 
kviz vložili veliko truda, kajti 
vprašanja so bila izredno 
zahtevna. Tudi tekmovalci 
predmetne stopnje iz OŠ Destr-
nik, Markovci, Ljudski vrt. 
Breg, Olga Meglič, Tomaž pri 

Ormožu, Juršinci, 'Velika Ne-
delja, Cirkulane, Kidričevo, 
Cirkovce, Podlehnik in Mladi-
ka so morali predelati kar nakaj 
knjig. Vsi tekmovalci so tako 
podrobno spoznali človeško 
telo in vse, kar je v tesni navezi 
z zdravjem. 

Finalisti so pri razredni 
stopnji postali osnovnošolci iz 
OŠ Mladika, OŠ Olge Meglič in 
OŠ Kidričevo - podružnica 
Lovrenc, pri predmetni stopnji 
pa OŠ^ Juršinci, OŠ Kidričevo 
in OŠ Olge Meglič. Finale 
letošnjega 4. knjižnega kviza je 
bilo znova v našem radijskem 
studiu, o zmagovalcih kviza 
Kaj pa zdravje? pa bomo lahko 
poročali v prihodnji številki 
Tednika. 

T. Mohorko 

Mladi bralci so se spraševali: Kaj pa Zdravje? Foto: TM 

Pred kratkim so na osnovni šoli Tomaž pri Ormožu pripra-
vili javno glasbeno prireditev z naslovom Kdor vesele pesmi 
poje. Predstavilo se je 24 mladih pevk in pevcev, ki radi 
prepevajo. Mlajši so nastopili z otroškimi pesmimi, sta-
rejši pa so zapeli popularne slovenske popevke. 

Njihovo prepevanje je ocenjeva-
la komisija: Jožica Rep, Mateja 
Meško in Marijan Putanec, ki so 
odločili, da jim je bila najbolj všeč 
Maja Belšak. Prejela je krasno na-
grado - enotedenske Ragljine 
počitnice, ki so jih finančno omo-
gočili šolsko kulturno društvo, 
šolska hranilnica in mladinski 
pevski zbor. Drugo nagrado je 
prispeval ljutomerski Mlekopro-
met in z več kot osmimi kilogrami 
sira je bil nagrajen Božo Lalič. 
Komu naj pripade tretje mesto, pa 
se komisija nikakor ni mogla do-

govoriti, zato so na tretjem mestu 
kar štiri pevke: Metka Brumen, 
Anita Filipič, Mateja Munda in 
Jasmina Dovnik. Za nagrado so 
prejele torto slaščičarne Fištravec, 
10 vstopnic za termalno kopališče 
Banovci in 3 smučarske karte za 
smučišče v Hranjigovcih. Poleg 
lepih pesmi so obiskovalci, ki se 
jih je v šolski telovadnici zbralo 
veliko, lahko ogledali še nastop 
plesnega para plesne šole Mambo 
iz Ptuja. 

vki 

Mladi pevci in pevke so se dobro zabavali. Foto Hozyan 

ZDAJ V KULTURI 
### Eksperi' 
mentalna 
fotografija 
Virgilia 
Giuricina 

Od prejšnjega tedna je v gale-
riji Drava na ogled razstava 
umetniškega fotografa iz Istre 
Virgila Giuricina. Giuricin 
predstavlja dva ciklusa: Ptičje 
zapise krajine in Kromatske iz-
bore. Gre za eksperimentalno 
fotografijo, katere podlaga so 
črno-bele fotografije, ki jih av-
tor dodatno obdela v temnici. 
Giuricin je razstavljal fotografi-
je na več kot 70 samostojnih 
razstavah doma in v tujini ter 
na več sto kolektivnih in med-
narodnih razstavah. Za umet-
niško delo je prejel več kot sto 
nagrad in priznanj. 

MZ 



SKORBA / NOVA GLEDALIŠKA UPRIZORITEV 

Od Trojikov do Treh vaških svetnikov 
v drugem letu delovanja 
Kulturnega društva Skorba 
so uprizorili novo ign), to-
krat kmečko komedijo v 
treh dejanjih Trije vaški 
svetniki avtorjev Maksa 
Reala in Maksa Fernerja. 
Premiera je bila minulo ne-
deljo v vaškem domu v Skor-
bi pred nabito polno dvora-
no, ki so jo mladi igralci od 
srca nasmejali. 

Uspešni gledališki skupini K D 
Skorba se je v tej sezoni pri-
družilo več mladih, ki si šele na-
birajo izkušnje v igranju. Režiser 
predstave je bil Maks Fridl, ki je 
sredi bralnih vaj zamenjal lanske-
ga režiserja domačina Silvestra 
Vučaka. Po premieri je bil več kot 
zadovoljen s tem, kar so pokazali 
mladi igralci in tudi z občinst-
vom, ki je v tako velikem številu 
in z navdušenjem spremljalo ko-
medijo. Po režiserjevih besedah 
je vzrok za uspeh vztrajnost in 
zagnanost mladih. 

V glavnih vlogah sta zaigrala 
Janko Tumšek (župan Simen 
Porenta) in Darja Trafela (župa-
nova žena Urška), druge vloge pa 
so si razdelili: Tanja Galun, Go-
razd Zagoranski, Barbara Ko-
kol, brata Damjan in Iztok 
Ogrizek, Drago Bnmiec, Patri-

cija Šlamberger, Uroš Krajnc, 
Vojko Šijanec, Estera Korošec 
in Doroteja Mohorko. Šepetalki 
sta bili Tatjana Kokol in Mateja 
Zupanič, maskerka Vida Pemek, 
ostali sodelavci pri igri pa: An-
gelca Glažar, Janko Leljak, Pe-
ter Kokol, Dragica Kozel in 

Ivan Ogrinc (predsednik K D 
Skorba). 

Gledališčniki iz Skorbe bodo 
komedijo Tri je vaški svetniki še 
večkrat ponovili, že to nedeljo v 
Kungoti , sodelovali bodo na revi-
ji gledaliških skupin in gotovo še 
na domačem odru. V Skorbi so 

veseli, kajti za gledališko ustvar-
janje na podeželju je bilo v 
zadnjem letu precejšnje zaniman-
je mlajših generacij, vodstvo 
društva in krajani pa jim ob tem 
dajejo veliko podporo. 

Tatjana Mohorko 

Mladi gledališčniki KD Skorba so znova navdušili domače občinstvo. Foto: TM 

Letošnji projekt učencev OŠ Leskovec, videmske po-
družnice, ki so v nekaj mesecih raziskali in obudili spomin 
na nekdaj tako opevane ženitovanjske običaje v svojem 
kraju, je bil zanimiv. Z njim so želeli spomniti na vsaj 
delček kulturne tradicije, ki je mlajšemu rodu manj pozna-
na. Uspelo jim je, pripravilo pa so še zanimivo razstavi 
poročnih jedi, starih poročnih fotografij in listin ter ženi-
tovanjskih oblek. Ob zaključku projekta so pripravili pred-
stavitev poročnega običaja, pri tem pa so jim pomagale čla-
nice aktiva žensk iz Turističnega društva Leskovec, ki so 
spekle in pripravile dobrote, domači gasilci in upokojenci, 
ki so jim ponudili društvene prostore. 

Starejšim krajanom so le-
skovški učenci obudili marsikate-
ri običaj, povezan s poroko, veli-
ko so poizvedovali, zbrali zani-
miv material na terenu in tako 
obudili delček kul turne 
dediščine tega konca Haloz. Pri 
delu jih je vodil učitelj Anton 
Roškar, pomagali pa so tudi nje-
govi sodelavci. Težko so prišli do 
avtentičnih predmetov iz tistega 
časa, kajti malo se je do danes še 
ohranilo. Začeli so z anketnimi 
vprašanji, ki so jih odnesli neka-
terim starejšim krajanom, potem 
so zbrane odgovore pregledali in 
tako dobili prve podatke. Mnoge 
anketirance so obiskali na domu, 
se z njimi pogovarjali in snemali 
pogovore, drugi so jih obiskali v 

šoli, jim kaj koristnega svetovali, 
pri Katarini Gašperšič pa so se 
naučili izdelovati rože iz papirja, 
iz kakršnih so nekoč izdelovali 
šopke za svate, ženina in nevesto. 
Ko so odkrivali drobne zanimi-
vosti, so spoznali, da veje iz nj ih 
močna navezanost preprostega 
haloškega človeka na svojo 
zemljo. Iskali so tudi stare izraze 
za določene stvari ali dejavnosti, 
prav zato pa so se tudi odločili, da 
posamezne dogodke iz gostije v 
živo predstavijo v pristni domači 
(leskovški) govorici. To so tudi 
storili in s tem predstavili ugoto-
vitve šolskega projekta, 
domačinom pa prikazali nekdaj 
značilno haloško gostijo, poveza-
no z raznimi običaji, zapeli so 

svatovske pesmi, prebrali ženito-
vanjske govore in se skupaj od-
pravili na poroko v cerkev. 

Tako so obudili delček zamira-
jočega ljudskega izročila in o 
vsem izdali zanimiv bilten. Za 
uspešno delo jim je čestitala tudi 
ravnateljica OŠ Videm Marija 
Šmigoc in med drugim dejala, da 
je projekt dobrodošel za šolo in za 
krajane, koristil bo obojim, 
zaželela pa jim je še več podobnih 
šolskih projektov. Sicer pa se 

svatje (ženitovanjci) niso dali kar 
tako odpraviti, ampak so vse po-
vabili še na videmsko gostijo; 
tam bodo namreč ponovno sku-
paj na pustni ponedeljek, saj 
bodo takrat poroko pokazali še na 
fašenskem prazniku. 

T. Mohorko 

ORMOŽ/ 
PREDAVANJA ZA 
KMETOVALCE 

Za vinogradni' 
ke, sadjarje, 
živinorejce ... 

V Kmetijski svetovalni 
službi v Ormožu so v zadnjih 
tednih pripravili vrsto preda-
vanj za kmetovalce in zanimi-
ve tečaje za gospodinje. Orga-
nizatorji so s potekom aktiv-
nosti in z odzivom zelo zado-
voljni. Danes in jutri bodo ob 
9. uri v domu društev v 
Ormožu potekala še zadnja 
predavanja v sklopu letošnjih 
zimskih predavanj. Danes 
bosta o zaščiti vinske trte in 
sadovnjakov spregovorila 
mag. Gustav Matis in mag. 
Konrad Beber. Jutri pa bo 
mag. Stane Klemenčič preda-
val o paši živine in subvenci-
jah za ureditev pašnikov. O 
postavitvi stalne ograje na 
pašniku pa bo spregovoril Ja-
kob Ivanuša. 

vki 

Leskovški učenci so se v ženitovanjskih vlogah kar dobro 
počutili 

Zanimiva je bila razstava starih poročnih fotografij in listin 

SESTRZE / SLIKAR BRANKO GAJST 
ODPRL GALERIJO 

S o f f f o na sliko 
po^lodutn ••• 
Na dan slovenskega kulturnega praznika so bile v občini 
Majšperk dve slovesnosti, ena od teh v Sestržah, na 
domačiji ljubiteljskega slikaija Branka Gajšta, ki je na ta 
dan odprl vrata svoje likovne galerije, v kateri že visijo nje-
gova najljubša dela. Branko se je odločil slike pokazati li-
kovnim prijateljem in znancem, vsem, ki jim je likovna 
umetnost pri srcu. Ideja o lastni galerija je stara že nekaj 
let, uresničil pa jo je lahko šele po nekaj letih ustvaijanja. 

Branko Gajšt je na Ptujskem znan slikar, poznamo pa ga tudi kot neu-
mornega organizatorja različnih dejavnosti s področja likovnega življen-
ja na širšem ptujskem območju. Je pobudnik in začetnik vsakoletne li-
kovne kolonije na gradu Štatenberg. Udeležuje se likovnih kolonij oziro-
ma ex tempor, kjer je bil tudi že nagrajen, aktiven pa je še v likovni sek-
ciji D P D Svoboda Ptuj. Za sabo ima 16 samostojnih in več kot 20 sku-
pinskih razstav; ena zadnjih je bila s slikarjem Leonom Piškom, nagrade 
za svoja dela pa je prejel v Piranu, Svečini in Majšperku. 

Ko Branka Gajšta vprašaš, zakaj lastna galerija in povrhu še na 
podeželju, težko dobiš pravi odgovor. Preprosto je slikarja do tega pripel-
jalo razmišljanje, da bi ljudem, ki si želijo ogledad in kupiti njegove sli-
ke, te ponudil na primernem mestu. Idej v slikarstvu mu ne manjka, mdi 
želja po ustvarjanju v kolonijah in pripravljanju razstav ne, videti pa je, 
da z njegovim slikarstvom "živi" vsa družina; prav to je Branku Gajštu 
posebno zadovoljstvo. 

Tatjana Mohorko 

Slikar se zmeraj najbolje počuti med svojimi slikami, še lepše 
pa je, če so fe razstavljene v stalni galeriji. Foto: TM 

SLOV. BISTRICA / SLOMSKOV 
DOM DOBIVA NOVO VSEBINO 

Nekai kulture 
je le ostalo 
Polemika okoli Slomškovega doma oziroma njegove I 
vrnitve prejšnjim lastnikom se umiija. Prav tako se po- I 
lagoma umiija tudi njegova izpraznitev, saj je DPD i 
Svoboda, ki je bila dolgoletna upravljalka, iz doma od- i 
peljala vso opremo. Tako je Slomškov dom trenutno i 
brez stolov, vendar kot je povedal župnik Danijel Slati- i 
nek, so z izdelovalci tovrstne opreme že navezali stike. I 
Do 25. marca, ko bi naj bila v Slomškovem domu pros- i 
lava v počastitev materinskega dneva, bodo stole že 
imeli, vse drugo pa bodo nabavljali postopoma. 

Kot smo izvedeli, se posamezne skupine za Slomškov dom zani-
majo, zato ga župnija želi čimprej vsaj za silo funkcionalno opremi-
ti. V domu še vedno ostane pisarna SKD, ki jo trenutno na novo 
urejajo, svoj prostor bo imela tudi župnijska Karitas, v kletnih pros-

I torih bodo bistriški skavti, v eni od sob pa naj bi bila pisarna 
Slomškovega doma. Seveda pa bodo še naprej dajali prednost dejav-
nostim s področja kulture. Že sedaj v Slomškovem domu deluje 
pravkar ustanovljeno kulturno društvo Koruzno zrno Slovenska 
Bistrica, svoj prostor imata dva likovna umetnik?, v spodnji dvora-
ni naj bi deloval upokojenski mešani pevski zbor, vendar čakajo še 
na stole, da bodo lahko pričeli vaje. Novi lastnik Slomškovega 
doma je že sklenil pogodbo s plesnim klubom Limbo in balemiki že 
pridno vadijo, trilo-at tedensko pa ima plesne vaje plesni klub Sašo. 
Tudi člani Big benda Jerneja Senegačnika so v domu že imeli prve 
vaje. 

"Dom želimo vsaj za silo opremiti, tudi z reflektorji, da ga bomo 
lahko ponudili za večje prireditve pa tudi gostovanja gledaliških 
skupin, vendar bo vsaj v začetku nekaj problemov z d e n ^ e m , saj 
moramo postoriti tudi druge stvari. Želeli bi urediti bife, da bi 
lahko bile v domu poleg kulturnih prireditev tudi poroke in podob-
no, saj je bil dom prvotno zgrajen za potrebe kulture in medseboj-
nega druženja ljudi. Vrata želimo odpreti tudi aktivu kmečkih žena, 
čebelarjem in drugim. Predvsem pa bi želeli imeti razna predavanja 
in nadaljevati s Slomškovimi večeri, kjer smo se lansko leto pogo-
varjali o vzgoji, sedaj pa bi se lotili drugih tem, tudi s področja kul-
ture. Sprva bi se srečevali enkrat mesečno v spodnji, manjši dvora-
ni, če pa bi bil obisk dober, bi se preselili v večjo, zgornjo," je 
razgrnil nekaj načnov o prihodnji vsebini Slomškovega doma žup-
nik Danijel Slatinek. 

Vida Topolovec 



Kuharski naswtl 
Priprava mesa 

S katerimi dodatki lahko mesu spremenimo oziroma iz-
boljšamo okus pred pečenjem ali dušenjem? 

Pri tej obilici mesa, ki ga imamo 
na razpolago, si zmišljujemo vse 
mogoče načine, s katerimi bi meso 
še dodatno obdelali, mu spreme-
nili videz, okus in barvo. Tako 
meso pred toplotno obdelavo po-
gosto mariniramo. Z mariniran-
jem poudarimo predvsem njegovo 
aromo. Marinada je lahko sestavl-
jena iz mešanice olja, zelišč in 
kisa. Pogosto jo imenujemo tudi 
kvaša in vanjo polagamo živila, da 
se navzamejo okusa, se zmehčajo 
in se ne izsušijo. Če bomo meso 
pekli na žaru, mora marinada vse-
bovati vsaj četrtino olja. V kuhinji 
uporabljamo dve različni vrsti 
marinade: hladno, ki je primerna 
za živila, ki nimajo trdih kom-
paktnih vlaken. Ta je primerna za 
ribe in perutnino. Zraven olja in 
zelišč uporabimo še očiščeno in 
narezano zelenjavo in vročo mari-
nado, pri kateri sestavine preku-
hamo in ohlajene vlijemo na živi-
lo. Pri vročih marinadah uporabi-
mo zrnate in listnate začimbe, 
vino in zelenjavo. Z vročimi mari-
nadami dosežemo, da se živilo 
prej zmehča in navzame okusa. 
Uporabljamo pa lahko tudi suhe 

marinade. Pri teh ne uporabimo 
tekočine in jo uporabimo za živila 
z nežnejšimi vlakni. 

Okus mesa lahko izboljšamo 
tudi z bardiranjem. V evropski 
kuhinji velikokrat s tanko slanino 
bardiramo teletino, goveji file, go-
vedino za dušenje in druge kose 
mesa. Med dušenjem ali pečenjem 
se slanina skoraj raztopi, meso pa 
se zaradi nje ne izsuši. Preden ovi-
jemo meso v slanino, ga potrese-
mo z zelišči in začimbami, pazimo 
le pri dodajanju soli. Lahko pa so-
limo komaj po bardiranju, saj sol 
odteguje mesni sok. Za bardiranje 
lahko uporabimo katero koli sla-
nino, ki jo imate na razpolago. 
Narežete jo na dolge rezine, ki naj 
bodo čim tanj še in jih polagate na 
začinjeno meso eno zraven druge. 
S kuhinjsko vrvico povežete, tako 
da med obračanjem slanina ostane 
na kosu mesa oziroma čim goste-
je. Z bardiranjem lahko vplivamo 
tudi na lepšo obliko mesa po 
pečenju, tako da s kuhinjsko vrvi-
co povežemo debelejše dele mesa 
tesneje, tanjše pa rahleje. Pri dol-
gih kosih povežemo s kuhinjsko 
nitko tako, da nit teče tudi po 

dolžini, da se meso pri pečenju ne 
ukrivi ne vstran in ne navzgor. 
Preden tako pripravljeno meso 
ponudimo, odstranimo kuhinjsko 
nit in tudi slanino. Bardirano 
meso ne dobi rjave skorjice, in če 
vam to ne ustreza, si lahko poma-
gate tako, da slanino in vrvico od-
stranite v zadnji četrtini pečenja 
in meso še dodatno zapečete. Zra-
ven mesa ponudimo tudi slanino, 
s katero smo bradirali jed. 

Meso pa lahko pred peko tudi 
preslaninimo. S tem dobi pusto 
meso več arome in se ne izsuši. 
Meso preslaninimo tako, da v kos 
mesa povlečemo na tanke palčke 
narezano slanino, da dobimo še 
boljši okus, pa lahko slanino pred 
tem mariniramo v mešanici vinja-
ka, sesekljanega česna, šalotk in 
začimb, kot so timijan in rožma-
rin. Namesto slanine lahko upora-
bimo tudi peklan jezik. Preslanin-
jamo s pomočjo kanelirane palice, 
s pomočjo pretikovalne igle, če pa 
nimate ne enega ne drugega, pa 
uporabite zelo tanek dolg 
koničasti nož, da naredite čim 
manjše luknjice, v katere zatakne-
te marinirano živilo. Po toplotni 
obdelavi meso pridobi na videzu, 
vonju in seveda okusu. Tako pri-
pravljeno meso pa lahko ponudi-
mo hladno ali toplo. 

Pogosto pretikamo tudi div-
jačino in zajca. Pretaknjen zajčji 
hrbet pripravimo tako, da pred 
kvašenjem zajčjemu hrbtu odstra-
nimo kožico in ga kar se da na 
gosto pretaknemo z rezinami sla-
nine. Premažemo ga z gorčico in 
pokapljamo z oljem. V kožici se-
grejemo manjšo količino maščobe 
in meso na hitro opečemo z vseh 
strani. Dodamo na kolobarje na-
rezano čebulo in različno zelenja-
vo, kot je korenje, por, malo zele-
ne; uporabimo zelenjavo, ki smo 
ji uporabili pri kvaši. Iz kvaše 
uporabimo tudi začimbe, lovorjev 
list in brinove jagode ter timijan. 
Dodamo še strt česen in malo su-
hih gob. Prilijemo kostno juho ali 
vodo ter tekočino, ki je ostalo od 
kvaše, pokrijemo in dušimo. Med 
dušenjem meso večkrat obrnemo 
in prilivamo po potrebi tekočino. 
Ko je meso mehko, vodo izpari-
mo, omako pomokamo, moko 
prepražimo in ponovno zalijemo. 
Oniako dobro prevremo, da se pri-
memo zgosti, po potrebi pret-
lačimo, dodamo še vino in smeta-
no. Zraven ponudimo kruhove 
cmoke, brusnice in podobne pri-
loge. Na enak način lahko pripra-

vimo tudi div-
jačino in gove-

^ dino. 
/ g i i ^ N a d a 

^ ^ s T ) P i g n a r , 
učiteljica 

———kuharstva 

Krvodajalci 
27. JANUAR - Janez Bedenik, Ut B. 
Kraigherja 19, Kidričevo, Franc Korez, 
JanškI Vrh 56, Janez Šifak, Slorrii 16, 
Anton Zajko, Pobrežje 86/a, Edvard 
Pušnik, Zg, Hajdina 45, Janez Fur-
man, Zagorel 71, Peter Bombek, Sta-
neta Severja 14, Maribor, Anton 
Čelan, Rujska 67, Pragersko, Andrej 
Rožman, Sovjak 93, Branko Vajskopf, ! 
Ul. 25. maja 3, Ptuj, Jože Kostanje- j 
vec, Oražencj 26/a, Ivan BtJanovič, Ui. f 
25. maja 7. Ptuj, Dušan Preložnik, Po- l 
brežje 128, Janez Janžekovtč, Mala i 
vas 41/a, Marjan Jus, Ptujska Gora | 
2/a, Anton Cep, Kofiice 16, Lucija Ca-
futa, Tmovec 2, Nada Cimemian, Za-
bovcf 62/a, Leon Zoreč, Gregorčičev 
drevored, Ptuj, Marija Muršič, Kraig-
herjeva 15, Ruj^Vtado Belšak, Panon-
ska 5, Ptuj, Ivan Voršič, Ptujska c. 2/a, 
Ormož, Mirah Ritonja, Vinterovci 10, 
Anton Kmetec, Slovenja vas 22, Zvon-
ko Auer, Mthovce 12, Zvonko Muršec, 
Zechnerjeva 18, Ptuj, Miran Gajser, 
Gerečja vas 75/a, Drago Vugrinec, 
Dravinjski Vrh 3/d, Emestina lešnik, 
Ui. Vide Alič 17, Ptuj, Milan Breznik, 
Podvinci 95/a. 
29. JANUAR - Marjan Hohnjec, Falinič 
6, R Hrvatska, Anton Mohorko, Trno-
vec 11, Miran Pešl, Arbajterjeva 8, 
Ptuj. Janez Horvat, Poljska 2, Ptuj, 
Stavko Ljubeč, Nova vas 73/a, Zdenka 
Selinšek, Draženci 42, Franc Čagran, 
Žamenci 6, Boštjan lešnik. Prvenci 
29, Ivan Sok, ZamušanI 55, Branko 
Drevenšek, Mihovce 48, Miran Šala-
mun, Nova vas 101, Janez Kurbos, 
Kajuhova 1, Ptuj, Branko Ferlež, Lac-

kova 7, Kidričevo, Alojz Magdič, 
Pršetinci 33, Marjan Avbel, Majšperk 
76, Marjan VindiŠ, Dragonja vas 8/a, 
Štefan Ros, UI. B. Kraigherja 14, Ki-
dričevo, Branko Sitar, Kungota 158, 
Irena Munda, Volkmerjeva 22, Ptuj, 
Janez Vogrinec, Sobetinci 36/a, Milan 
Arnuš, Aft)ajterjeva 8, Ptuj, Stanko 
Perger, Velika Nedelja 6, Franjo Vrba-
nec, Kajuhova 3, Ptuj, Darko Emeršič, 
Tovarniška c. 4, Kidričeva, Veronika 
Kodflč, Stojnci 31, Dušan Kolmanič, 
Draženska 18, Fluj. Danilo Lendero, 
Apače 104, Emil Kirbiš, Njiverce 29, 
Jurček Lamot, Tmovec 1, Maks Plohi, 
Kraigherjeva 25, Ptuj, tmer Brojaj, Ob 
Dravi 3, Ruj, Vinko Sirec, KoČice 55, 
Franc Lendero, Apače 297, Ivan 
Ogrinc, Skorba 35, Franc Galun, 
Majšperk 83, Gregor Kovačič, lešje 
13, Drago Arnuš, Kraigherjeva 9. Ki-
dričevo, Branko Mohorko. Apače 284, 
Dušan Štumberger, Ul, 5. prekomor-
ske 5, Ptuj, Stanko Jus, Ptujska Gora 
2, Milan Vrabl, Sp. Hajdina 52/a, Dani-
el Hom\ , Formin 2/b, Franc Hrga, 
Juršinci 75, Miran Cafuta, Čučkova 
13, Kidričevo, Marjan Sakelšek, 
Potrčeva 42, Ptuj, Janez Plajnšek, To-
varniška 1, Kidričevo, Andrej Forstne-
rič, Pobrežje 132, Stanko Janžekovič, 
Prerad 40, Jože Bezjak, Vlahovičeva 
1, Kidričevo, Zdravko Krošl, Savinsko 
38, Stanislav Frčeč, Apače 242, Borut 
Šalamun, Nova vas 101, Franc Pišek, 
Stari Log 56, Milivoj Drevenšek, Nova 
ulica 22, Miklavž na Dr. polju, Stanko 
Nipič, Zg. Korena 33, Jožica Lovrec, 
Zlatoličje 36, Danilo Borovčak, Mejna 
c. 30, Ruj. 

PRIPRAVLJA MAG. BOJAN SINKO, SPEC. 
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Zakon^ drvžinm In 
dvševnm xdrtt¥le 

20. nadaljevanje 
Nevrotični za-
konski konflikti' 
l.nad. 
Nevrotični izJbor 
partneija - 2.nad. 

Možno je tudi, da kdo iz nev-
rotičnih pobud sili partnerja k 
temu, česar sam ni dosegel, nima 
ali ne upa izživeti. Tak primer 
imamo, ko se nekatere ženske, ki 
v življenju niso dosegle tega, kar 
so si želele, trudijo pridobiti ug-
led in moč tako, da se poročijo s 
poklicno ali kako drugače 
uspešnimi možmi in jih potem 
nepretrgoma silijo k večji ambi-
cioznosti, storitvam in prestižu. 
Seveda tudi možje niso imuni 

proti častihlepju, ki potem prav 
tako odloča o njihovem izbt^ru 
pannerice. Sem sodijo tudi pri-
meri, ko npr. seksualno zavrta 
oseba pričakuje od partnerja, da 
bo kazal veliko seksualno slo (s 
tem se znebijo lastnih občutkov 
krivde), ali pa pričakuje od part-
nerja, ck mu bo pokoren, ker bo 
tako vsaj v zakonu lahko izživel 
svojo željo po dominiranju. 

Z zelo izrazitim primerom 
nevrotičnega izbora partnerja 
imamo opraviti, ko kdo želi z 
njim zakriti svoje lastne slabos-
ti. Ekstcemen primer tega ima-
mo, ko se nekateri bolj ali manj 
izraziti homoseksualci poročijo, 
ker upajo, da bodo s tem prikrili 
svoje pravo nagnjenje. Tisto, kar 
pričakujejo od partnerice, je, da 
kaže nvzven, za javnost, kot da 
je v zakonu z možem vse v redu. 
Včasih se tudi zgodi, da spolno 

neuke žene obtužujejo sebe za 
spolno neskladnost in ne opazi-
jo, da jih je o tem postopoma 
prepričal mož, ki skuša tako za-
kriti svoje lastne slabosti. 

Še lepši primer predstavljajo 
frigidne žene, ki izberejo za 
moža manj potentnega ali celo 
impotentnega moškega. Če se pa 
ta v terapiji ozdravi, udari kon-
flikt šele prav na dan in neredko 
se z ^ d i , da taka žena tedaj svo-
jega partnerja zapusti. Primerov 
te vrste je seve^ dovolj tudi z 
vseh drugih področjih doživl-
janja. Ni tako redko, da kdo iz 
s t r ^ u pred izgubo ali iz upanja, 
da bo tako našel samostojnost, 
teži k ljubezni na prvi pogled in 
želi čimprej skleniti zakon. 

Še nekaj o nevrotičnem izboru 
parterja pa tudi naslednjič. 

m a g . B o j a n Š i n k o 

Nagradno turistiino vprašanje 
Otvoritena slovesnost 

letošnjega tradicionalnega 
ptujskega kurentovanja bo že 
to soboto. Ptuj z okolico bo 
pustoval celih enajst dni. 

Prenekatera izložba ptujskih 
trgovin pa tudi nekateri drugi 
lokali že nekaj časa nosijo pust-
no podobo. I)rugi se jim bodo 
pridružili te dni. Organizator 
kurentovanja '98 bo tudi letos 
podelil iepe nagrade za izvirno 
okrašene stanovanjske hiše in 
lokale. Najboljšim trem po oce-
ni posebne komisije bodo p(^e-
lili nagrade v vrednosti 150 tisoč 
tolarjev in priznanja organiza-
toria. Vse, ki se bodo potegovali 
na nagrade, prosijo, da svojo za-
misel in okrasitev pisno prijavi-
jo v TIC-u, s čimer bodo olajšali 
delo komisiji. Na nedeljski os-
rednji pustni prireditvi, karne-
valski povorki, pa bodo med 
pustne skupine (najmanj trije 
člani) podelili pet nagrad. Prija-
ve teh skupin sprejemajo v TIC-
u do 20. februarja. Prijave mora-
jo vsebovati opis skupine, mas-

ke, število udeležencev in polni 
naslov vodje skupine. Nagradni 
fond na nedeljski prireditvi je 
pol milijona tolarjev. Nagrade 
bo organizator GIZ Poetovio vi-
vat podelil tudi najbolj domisel-
nim skupinskim maskam na ve-
likem karnevalskem plesu, ki bo 
21. februarja v karnevalski dvo-
rani. Prva nagrada je vredna 100 
tisoč tolarjev, druga 60 tisoč in 
tretja 30 tisoč tolarjev. 

Obhodna pot karnevalske po-
vorke je letos daljša. Potekala bo 
po Osojnikovi, Trstenjakovi, 
Slomškovi, Miklošičevi, 
Krempljevi, Dravski, Cafovi, 
Prešernovi, Slomškovi in 
Potrčevi ulici ter Ciril-Metodo-
vem drevoredu. Večji nastopi 
bodo pri vinski kleti, pred pos-
lopjem Upravne enote R u j , 
pred Mestno hišo, na Minorit-
skem trgu, pri mostu za pešce in 
na Slovenskem trgu. Povorka se 
bo začela in končala na avtobu-
sni postaji. Pred vstopom v mes-
to bodo obiskovalci plačali pust-
nino. 

Parlerjanska maska, po kateri 
smo spraevali v prejnjem vpra-
anju, se nahaja v Prešernovi uli-
ci 1. Nagrado bo prejela Katja 
Krapec iz Ulice Pete preko-
morske 16, Ptuj. Čestitamo! 

Danes bomo kratki in v stilu 
pusta. Vprašujemo, katero po 
vrsti bo letošnje ptujsko kuren-
tovanje. Rok za odgovore bomo 
tokrat nekoliko skrajšali, da 
bomo lahko še enemu srečnežu 
podelili pustno prepusmico. 
Odgovore bomo sprejemali v 
uredništvu Tednika, Raičeva 
ulica 6, do 16. februarja. 

Tistim pa, ki se že veselite pri-
jetnih turic s ptujskimi turis-
tičnimi vodniki, ki nas vsako 
leto ob svetovnem dnevu turis-
tičnih vodnikov popeljejo na og-
led mesta in njegovih zanimi-
vosti ter vinske kleti, povejmo, 
da se bomo letos dobili malo ka-
sneje, 7. marca ob desetih pred 
Mestno hišo v Ptuju. S tem 
bodo, kot pravijo v Ptujskih ve-
dutah, omogočili ogled ptujskih 
zanimivosti tudi tistim, ki se ga 
med tednom ne morejo ude-
ležiti. Direktorica Sonja Krajnc 
in predsednik ptujskih turis-
tičnih vodnikov Boris Zajko sta 
povedala, da za letošnje srečanje 
ob svetovnem dnevu turističnih 
vodnikov pripravljajo prese-
nečenje. 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE 
Katero po vrsti je letošnje kurentovanja? 

Ime in priimek: 

Naslov: 

PISE: I N G . M I R A N GLUSIC / ^ V VRTU m V VRTU ^ V VRTU ^ V VRTU ^ 

Vrt pred odjugo 
čeprav zima še vztraja In naravo zadržuje v zimskem 
mirovanju, kurenti s svojim plesom že naznanjajo priha-
jajočo pomlad in toplejše vreme. Brž ko sredi februarja 

zapiha toplejši južni vetrič in odjuga odtali zemljo, iz travinja že pokuka 
slastni regrat, vrt in zeleno bivalno okolje pa nas pričneta vabiti k začet-
nim spomladanskim opravilom. 

v SADNEM VRTU si običajno želimo 
vzgajati čimveč sadnih vrst in pridelati 
čimveč raznolikega sadja - od najzgod-
nejših do najpoznejših sort. Takšni želji 
in potrebi lahko zadostimo le, če pri ob-
novi nasada izberemo sadike, ki bodo 
vzgojene na šibko rastočih podlagah. 
Drevo, vzgojeno na šibko rastoči podla-
gi, zgodaj zarodi, običajno že v prvem ali 
drugem letu po sajenju, nato pa rodi traj-
no lepe, žlahtne in okusne plodove. 
Šibko rastoča sadna podlaga so v bistvu 
korenine, koreninski vrat in del debla, v 
katerega je nekaj centimetrov nad 
zemljo drevesničar v drevesnici vcepil 
žlahtno oko z delom enoletnega po-
ganjka, iz katerega se razvije v sadno 
drevo, ki se v vrtu ne razraste v velike 
razsežnosti in ga je lahko oblikovati in 

vzgajati v različne drevesne krošnje. 
Če smo drevesce posadili preplitvo, 

vrhnje korenine naredijo izrastke nad 
površino, če pa smo jo posadili preglo-
boko, bo cepilno mesto tik ob zemlji ali 
pa celo z zasuto zemljo. V tem primeru 
prično odganjati korenine iz žlahtnega 
dela sadnega drevesa in se osamosvoji-
jo. Njihova lastnost je namreč močnejša 
in bujnejša rast. Da pri nadaljnji rasti in 
vzgoji sadnega drevja ne bi prišlo do 
motenj, opravimo pri drevesih, kjer smo 
to opazili, rez in nego vršnih korenin in 
koreninskega vratu. Najprimernejši čas 
za to delo je obdobje, ko je drevo še v 
fazi zimskega mirovanja, dokler še niso 
pričeli krožiti drevesni sokovi iz korenin v 
nadzemne organe. Če so vršne korenine 
naredile loke nad površino, zemljo, ko se 

odtali, od korenine odgrnemo ter koreni-
no z ostrim rezHom odrežemo in ponov-
no zasujemo. Če so zrastle korenine iz 
žlahtnega dela sadne rastline, te 
odrežemo. Če smo takšno obraščanje 
korenin opazili šele po nekaj letih, ko so 
te že precej dolge in odebljene in se je 
drevo že pričelo preko njih prehranjevati, 
jih izrezujemo postopoma dve ali tri leta, 
da pri drevesu ob enkratnem odstranje-
vanju ne bi povzročili prehranjevalnih in 
rastnih motenj. 

Pojav osamosvajanja korenin iz žlaht-
nega dela sadnega drevesa in odmiranja 
korenin šibko rastoče podlage lahko tudi 
spregledamo. Opazimo ga šele tedaj, ko 
je odraslo drevo nenadoma pričelo buj-
no rasti, pri vzgoji ga več ne obvladamo, 
pa tudi rodovitnost se na račun rasti bist-
veno zmanjša, vendar je takrat običajno 
za preprečitev takšnih motenj pri dreve-
su že prekasno. 

V OKRASNEM VRTU so januarske to-
ple vremenske in talne razmere tako 
vzpodbudile kaljenje in začetno rast 
zgodnje cvetočih pomladanskih čebul-
nic: tulipanov, narcis, hijacint, krokusov 
in drugih, da so že prikukale na svetlo. 
Če že v jeseni - v času sajenja - nismo 
naseda pognojili s počasi delujočimi 
rudninskimi gnojili, to opravimo sedaj 

spomladi v času pred ali med vznikom. 
Najbolje bi bilo gnojilo potrositi po 
kakšni plitvi snežni odeji, ker se tako 
gnojilo v snegu počasi topi in s snežnico 
izpira k čebulici oziroma njenim koreni-
nam. Ne glede na vremenske razmere 
izrabimo vsako priložnost, da bodo na-
sadi spomladi cvetočih čebulnic pra-
vočasno pognojeni. Za gnojenje upo-
rabljamo mešano gnojilo nitrofoskal NPK 
v razmerju 15:15:15 ali temu podobnega 
v količini ene obilne pesti na kvadratni 
meter površine. Ko bo sneg iz nasadov 
čebulnic skopnel oziroma ko bo zemlja 
odmrznila, nasade z grebuljico ali vrtnim 
kultivatorjem plitvo prerahljamo, da 
uničimo kaleči plevel, zrahljamo 
povrhnjico in zdrobimo med zimo nasta-
lo zaskorjenost ter vmešamo potrošena 
gnojila v tla. 

V ZELENJAVNEM VRTU februarja, ko 
zemlja odmrzne, lahko že na prosto se-
jemo solate iz skupine sort berivka in re-
zivka. Tako zgoden posevek je mogoč le 
na toplih in zavetnih legah, a ga moramo 
prekriti z vlaknasto folijo - toplim vrtek-
som ali pa ga zavarovati pred hladnim 
vetrom in zmrzaljo s plastičnim tunelom. 
Zemlja za setev zgodnjih vrst solate re-
zivk in berivk naj bo s humusom bogata, 
zračna in rahla. Globoko prekopana bi 

morala biti že v jeseni, sedaj pa jo pred 
setvijo le poravnamo. Če tla pozimi niso 
bila prekopana, je sedaj z njim morebitni 
plevel in ostanke predposevkov potreb-
no odstraniti, zemljo pa prerahljati z 
vrtno vrtavko, ne da bi jo obračali, kot to 
storimo z lopatanjem ali prekapanjem. 
Sejemo v vrste ali kar počez in ne pre-
globoko. Najprimernejša globina setve 
berivke je od pol do enega centimetra. 

Rezivke so vrste solate, ki jih ob 
ugodnih rastnih razmerah lahko nabira-
mo že štiri tedne po setvi. Nabiramo jih 
tako, da jih spodrezujemo 1 cm nad 
zemljo in listi se tako ponovno obrastejo 
za še en pridelek. Najbolj uveljavljena 
sorta rezivke je v naših vremenskih in tal-
nih razmerah sorta grunetta. 

Berivke pa so za razliko od rezivk 
vrste soalte, ki tvorijo steblo, ki se gosto 
obrašča z listi. Obiramo jih po steblu od 
spodaj navzgor, kot rastejo, pet do se-
dem tednov po setvi. Hitro rastoča beriv-
ka s kodrastimi rdečimi listi je sorta ame-
riška rjavka. Tudi berivke ne tvorijo glav, 
liste pa lahko obiramo večkrat tako, kot 
doraščajo. 

Miran Glušič, ing.agr. 



DIMNIKARJI OPOZARJAJO / DENAR NAM UHAJA TUDI SKOZI DIMNIKE 

Bogat je ta, ki z energiio uankovsio ravnali zna! 
v okviru kampanje za dvigovanje zavesti o učinkovitem 
ravnanju z energijo med Slovenci, ki poteka pod okriljem 
programa PHARE, je Agencija Republike Slovenije za 
učinkovito rabo energije 29. januarja prvič organizirala 
vseslovenski dan učinkovite rabe energije. Pod sloganom 
"Bogat je ta, ki z energijo učinkovito ravnati zna", so dan 
zaznamovali s številnimi akcijami, prireditvami in posta-
vitvijo stojnic v sedmih večjih slovenskih mestih. 

Vsi se trudimo, da bi pri-
varčevali kak dinar, da bi čim 
manj porabili, da bi nam ob vi-
sokih življenjskih stroških osta-
lo še dovolj denarja za druge 
potrebe. Pa nam to ne uspeva, 
tudi če se trudimo, ker se enos-
tavno ne zavedamo, da nam de-
nar dobesedno polzi med prsti in 
uhaja skozi diinnike. 

K uspešnemu dnevu učinkovi-
te rabe energije se zato po svoje 
vključujejo tudi v podjetju 
Dimnikarstvo Ptuj, kjer so že v 
začetku zimske sezone pričeli 
opozorilne akcije o pripravah na 
kurilno sezono, te dni pa nadal-
jujejo z meritvami dimnih emi-
sij na kurilnih napravah. O širo-
kih možnostih varčevanja z 
energijo pri ogrevanju pa smo 
govorili z direktorjem Dimni-
karstva Ivanom Kukovcem. 

"Naj spomnim, da je dimni-

karsko službo uzakonila že cesa-
rica Marija Terezija, ki je ugoto-
vila, da je vse prevečkrat zagore-
lo zaradi slabo očiščenih in 
vzdrževanih dimnikov. Še pred 
nekaj leti smo tudi na širšem 
ptujskem in ormoškem območju 
imeli veliko požarov zaradi sta-
rih in dotrajanih dimnikov in le-
senih delov, ki so bili preblizu 
viru ognja. Vendar se je stanje z 
uvedbo organizirane dimnikars-
ke službe bistveno spremenilo. 
Dimnikar postaja iz leta v leto 
bolj strokoven, prilagajati pa se 
mora tudi sodobnim trendom in 
zahtevam. Na Ptujskem smo 
zadnja leta dobili tudi plin in 
kurilne naprave je bilo treba za-
menjati, saj je pred tem prevla-
dovalo trdo in tekoče gorivo. 
Tudi dimnikarji smo si morali 
pridobiti novo znanje, novo 
opremo in tudi zaradi tega je vse 

manj tistih starih dobrih dimni-
karjev v črni obleki, peš ali s ko-
lesi in s krtačastimi čistilniki čez 
rame." 

Glede na sodobnejše razmere 
so tudi možnosti varčevanja z 
energijo drugačne, sodobnejše, 
morda večje? 

"Kakor se vzame, ampak še 
vedno izhajamo iz znane in do-
kazane ugotovitve, da le 1 mili-
meter saj odnese v prazno tudi 
do 10 odstotkov energije. Zato je 
treba vse manjše kurilne naprave 
na tekoče gorivo in dimnike te-
meljito očistiti vsaj enkrat na 
leto, hkrati pa je treba opraviti še 
natančne preglede in meritve 
dimnih emisij, kot predpisuje 
zakonodaja." 

Te dni opravljate preglede in 
meritve na širšem ptujskem 
območju. Kaj ugotavljate? 

"V glavnem smo z ugotovitva-
mi ob meritvah in potekom dela 
zadovoljni, se pa dogaja, da del 
strank to obvezo zavrača. Mo-
ram reči, da to počnejo v svojo 
škodo, čeprav nam trdijo, da vse 
to opravljajo sami. Po dveh ali 
treh letih takega čiščenja potem 
žal ugotavljamo, da so kotli 
hudo zasajani in da jih je veliko 
težje temeljito očistiti, kot če bi 
to počeli redno. Žal nas vse fi-
nančna situacija precej pritiska 
in nekateri iščejo najrazličnejše 
načine, da bi se strokovno op-
ravljenemu delu izognili." 

Koliko pravzaprav velja en-
kratno čiščenje dimnika? 

"Po mojem ne veliko, saj je tre-
ba za kompletno čiščenje enkrat 
na leto odšteti od 2 . 0 0 0 pa na-
jveč do 5.000 tolarjev, kar je se-
veda odvisno od stanja in debeli-
ne saj ter vzporedno s tem upo-

rabe raznih čistil. To je glede na 
prihranke energije zagotovo 
znosen strošek, obstaja pa 
možnost, da lahko dimnikarske 
storitve plačujejo na več obro-
kov. Vsekakor se skrb za dobro 
očiščeno in vzdrževano kurilno 
napravo pozna in izplača, saj se 
veliko prihrani. Posebej zado-
voljni smo z nekaterimi srednje 
velikimi ogrevalnimi sistemi, 
kjer so z našo pomočjo z rednim 
vzdrževanjem, nastavljanjem go-
rilnikov in čiščenjem dosedanje 
toplotne izgube s 15 ali celo 18 
odstotkov zmanjšali na borih 5 
do 8 odstotkov. To je vsekakor 

na daljši rok velik prihranek, ki 
ga bodo v končni fazi ugodneje 
čutili tudi vsi njihovi uporabni-
ki ogrevanja. 

Tudi v manjših gospodinjstvih 
je podobno. Sicer pa nova pravi-
la predvidevajo, da bi morali me-
ritve parametrov dimne emisije 
in kataster nastaviti tudi v vseh 
gospinjstvih, ki imajo plinske 
kotle večje od 8 kW in kotle s 
tekočim gorivom, večje od 50 
kW. Vendar bomo te meritve ter 
ureditev katastra pričeli šele je-
seni ali naslednjo pomlad." 

Naj ob koncu zapišemo, da je 
opravljanje dimnikarske službe 

zakonsko opredeljeno in 
določeno. Vendar pa bodo 
ptujski dimnikarji veseli vsake-
ga vašega vprašanja ali pobude. 
Za vse, ki boste potrebovali nji-
hovo pomoč ali nasvet, so do-
segljivi po telefonu 701-442, lah-
ko pa jih obiščete tudi osebno na 
sedežu v Anželovi 24 na Ptuju. 
Ne pozabite na moto letošnjega 
dneva učinkovite rabe energije: 
"Bogat je ta, ki učinovito z ener-
gijo ravnati zna!" 

M . Ozmec 

Ivan Kukovec (desno) s sode lavcem m e d mer jen jem d imne emisi je v kurilnici 
s tavbe ptujskega radia in Tednika. Foto: M. O z m e c 

Mestna občina Ptu] }e skupaj z vodstvom projekta za 
Energetsko svetovanje ENSVET v 3. nadstropju Mestne 
hiše že lani 28. novembra odprla energetsko svetovalno pi-
sarno, ki pokriva območje bivše občine Ptuj in občine 
Ormož. V ptujski pisarni, ki Je že 24. v Sloveniji, so dvakrat 
tedensko, v ponedeljek In sredo od 16. do 18.30 ure, z 
brezplačnimi nasveti na voljo štirje svetovalci: Bojan Gro-
bovšek, Aleksander Mlakar, Drago Muršec In Ludvik Hrl-
beršek (slednji pokriva ormoško območje). Do sedaj so 
nudili že okoli 100 različnih nasvetov po telefonu, na po-
sebno zahtevo pa so izdelali že 40 pisnih nasvetov za 
različna energetska področja. 

Vzdrževanie ogrevalnih naprav 
Na dober skupni izkoristek ogrevalnega sistema in ogrevalnih 
naprav vpliva tudi pravilno in redno vzdrževanje. Redno 
vzdrževanje in kontrola sta garancija za varno, optimalno in 
varčno obratovanje celotnega ogrevalnega sistema. 

Ce vseh naprav, ki so ude-
ležene v sistemu ogrevanja, ne 
vzdržujemo redno in pravilno, 
nam niti tako dobra avtomatska 
regulacija ogrevalnega sistema 
ali sodoben kotel z modernim in 
varčnim gorilnikom ne moreta 
zagotavljati zanesljivega, varne-
ga in varčnega delovanja ogre-
valnega sistema. 

1. KOTLI NA 
TRDA GORIVA 

Kotle za centralno kurjavo 
lahko primerjamo s "tekači na 
dolge proge". Zato jih je 
potrebno pregledati večkrat med 
ogrevalno sezono oziroma pred 
začetkom ogrevalne sezone. Iz-
med kotlov za centralno kurjavo 
je največ dela in vzdrževanja s 
kodi na trdna goriva. 

Ponavadi se zgodi, da je zaradi 
neprimerne uporabe goriv ali 
predimenzioniranega koda gle-
de na toplotno moč zgorevanje 
nepopolno. Stranski produkti, 
ki nastanejo pri nepopolnem 
zgorevanju, se v obliki saj in kat-
ranskih oblog nalagajo na stene 
kurišča in tako zmanjšujejo pre-
nos toplote na ogrevalni medij -
vodo. 

Vsak milimeter oblog pomeni 
® /o toplotnih izgub, če so te 
Obloge debele 2 do 3 mm, lahko 
to predstavlja že več kot 10 % 
toplotnih izgub. Take obloge so 
zelo trdovratne, zato jih je 
potrebno odstraniti mehansko z 
ostrim predmetom, najboljše s 

strgalom ali kovinsko ščetko. 
Kadar pa to ne zadošča, je 

potrebno opraviti kemično 
čiščenje. V prodaji so kemična 
sredstva, predvsem v obliki 
tekočin, ki jih razpršimo po 
kurišču, nato pa zakurimo v kot-
lu. Tekočina raztopi nastale 
obloge. Znižuje jim tudi tempe-
raturo zgorevanja pod 400 C, 
tako da zgorijo tudi najtrdovrat-
nejše. 

Kljub temu da lahko največ 
dela lahko opravimo sami, je 
dobro, da občasno kotel pregleda 
serviser ali pa da čiščenje kurišča 
koda opravi dimnikar. 

Serviser kotla naj opravi tudi 
še kontrolo tesnosti vrat kotla, 
kontrolo nastavitve regulatorja 
vleka in pregleda varnostne 
naprave (ekspanzijska posoda, 
termično varovalo, varnostni 
ventil). 

Če so obloge vzrok za slabši iz-
koristek kotla, potem je zaradi 
kondenzacije dimnih plinov, do 
katere pride zaradi nepravilnega 
kurjenja ali toplotno predimen-
zioniranega kotla, velika nevar-
nost za poškodbe kotla. Nastali 
kondenzat na stenah kurišča 
postane agresiven zaradi primesi 
škodljivih dimnih plinov ter 
povzroča korozijo sten kurišča. 
Ta je pri kodih na trda goriva za-
radi številnih hladnih zagonov 
še izrazitejša kot pri kurjenju s 
tekočimi in plinastimi gorivi. 

Ker tudi v tehniki velja rek 
"bolje preprečiti kot zdraviti", 

lahko takšne pojave v veliki meri 
preprečimo tako, da vgradimo 
kotel pravilne toplotne moči, 
kurimo samo s kvalitetnimi go-
rivi oziroma gorivi, za katera je 
bil skonstruiran. V kotlu ne ku-
rimo odpadkov, vedno zagotovi-
mo zadosten dovod zraka ter ga 
redno čistimo in vzdržujemo. 

2. KOTLI NA 
TEKOČA GORIVA 

Zgorevanje tekočih goriv je 
popolnejše kot pri kotlih na trda 
goriva, zato največkrat zadostuje 
čiščenje kotla dvakrat med ogre-
valno sezono. Saje odstranimo s 
sten kurišča na enak način kot 
pri kotlih na trda goriva. 

Pri specialnih kotlih je 
potrebno veliko pozornost na-
meniu vzdrževanju gorilnikov. 
Če smo čiščenje kotla opravili 
sami ali ob pomoči dimnikarja, 
moramo nastavitev gorilnika ob-
vezno prepustiti usposobljene-
mu in pooblaščenemu izvajalcu. 
Le dobro vzdrževan in nas-
tavljen gorilnik omogoča za-
nesljivo, varno in varčno obrato-
vanje ogrevalnega sistema. Prih-
ranek goriva lahko pri dobro 
nastavljenem gorilniku znaša 
tudi do 10 % ali več. 

Ob obisku mora serviser opra-
viti: 

* kontrolo in čiščenje dovodov 
in filtra za gorivo, 

* kontrolo in čiščenje filtra na 
oljni črpalki, 

* čiščenje filtra na razpršilni 
šobi, 

* zamenjava šobe( ponavadi 
enkrat letno), 

* preveriti tlak oljne črpalke. 

* čiščenje dovodnih kanalov za 
zrak, 

* čiščenje ventilatorja, 
* čiščenje zgorevalne glave go-

rilnika in fotouporov (fotocelic), 
* pregled ostalih elementov 

(elektrod, izolatorjev, pregibnih 
cevi itd), 

* izmeriti sajavost dimnih pli-
nov, 

* izmeriti vlek v dimniku in 
temperaturo dimnih plinov, 

* izmeriti vsebnost ogljikove-
ga dioksida (CO2) v dimnih pli-
nih, 

* ugotoviti prisotnost nezgore-
tega kurilnega olja v dimnih pli-
nih, in če omogoča merilna 
naprava, še druge vrednosti, kot 
so: žveplov dioksid (SO2), kisik 
(O2), dušikovi oksidi (NOx ). 

Pred ogrevalno sezono se 
ponavadi pred nastavitvijo goril-
nika zamenja šoba gorilnika, ki 
mora biti pravilne dimenzije 
glede na moč kotla in v mejah, ki 
so določene v navodilih oziroma 
tablici gorilnika. Moči kotla in 
gorilnika morata biti med seboj 
usklajeni. 

Serviser nato nastavi gorilnik 
in pri tem spreminja posamezne 
parametre (zrak, tlak črpalke go-
riva itd.) tako in toliko časa, da 
dobi najbolj optimalne vrednos-
ti zgorevanja, in sicer: minimal-
no sajavost, vsebnost CO, opti-
malni presežek kisika O2, tem-
peraturo dimnih plinov, pravi-
len vlek dimnika ter barvo pla-
mena pri določeni in pravilni ve-
likost šobe. Ae sprememba ene-
ga od naštetih parametrov 
poruši optimalnost zgorevalnega 
sistema. 

Kasneje na tako nastavljenem 
gorilniku ne smemo nič spre-
minjati. Zamenjava šobe z drugo 
dimenzijo (večji ali manjši pre-
tok goriva) ni dopustna, 
potrebna je ponovna nastavitev 
gorilnika. To velja tudi za za-
menjavo vsakega bistvenega dela 
sestavnega dela gorilnika (oljne 
črpalke itd). Tako šobe gorilnika 
ne moremo menjati na "pamet", 
saj je od nje odvisna moč kotla in 
tudi doseganje optimalnih me-
jnih vrednosti oz. parametrov za 
dimno število, prag toplotne iz-
gube, CO, SO2, Nox, vsebnost 
kisika, ki so določene v naših 
predpisih (Ur.list RS, 73/94). 
Oceno meritev glede na mejne 
vrednosti lahko dobite tudi v 
energetski svetovalnih pisarnah. 

Vsako izmerjeno vrednost je 
tako možno primerjati z mejno 

oziroma dopustno, ki ne sme biti 
prekoračena. Iz vseh navedenih 
podatkov je možno oceniti kako-
vost zgorevanja, toplotne izgube, 
izkoristek celotne ogrevalne 
naprave in gospodarno porabo 
goriva. 

Sajavost se meri z odvzemom 
dimnih plinov na izhodu iz kot-
la s posebno napravo, v kateri se 
obarva filtrski papir (več kot je 
saj, temnejši je papir). Ob pri-
merjavi z lestvico sajavosti mora 
biti filtrski papir skoraj bel 
(vrednost 1 in 2). 

Količina CO2 v dimnih plinih 
mora biti med 12 in 14 %. Čim 
večji je delež CO2, večji je pre-
sežek zraka in slabši je izkoris-
tek kotla. 

Konec prihodnjič 
Bojan Grobovšek, dipl.ing.str. 

BRALCI SPRASUJEJO / TEDNIK 
IŠČE ODGOVORE 

Koliko tTftomobilov 
/e pri nas? 

Jekleni konjički nas spremljajo vsak dan, zato nas tudi vsak dan 
bolj zanimajo. V naše uredništvo pa je prišlo vprašanje, koliko 
osebnih avtomobilov je registriranih v Sloveniji. Odgovor smo 
poiskali na Ministrstvu za notranje zadeve in Avto-moto zvezi 
Slovenije, kjer so nam postregli še z nekaterimi drugimi zanimi-
vimi podatki. 

V lanskem letu je bilo v Sloveniji registriranih 60.754 osebnih 
avtomobilov, kar je že tretje leto zapored, da število registriranih 
avtomobilov presega 60.000. Največ jih je bilo registriranih 1995, 
61.272. Na prvem mestu so Renaultova vozila (12.870), sledijo 
VolksNvagen (7.337), Fiat (5.356), Škoda (4.220), Opel (3.228), Cit-
roen (3.153), Hyundai (3.122), Ford (3.042), Daewoo (2.326), Seat 
(2.727), Peugeot (1.994), Audi (1.540) itd. Prav tako vodi Renault 
pri prodaji svojih modelov v lanskem letu, saj je bilo prodanih 
5.632 cliov, sledijo VW polo (3.789), megane (3.778), felicia 
(3.680), fiat punto (2.053), twingo (2.233), golf (2.162), hyundai 
accent (1.826), ford fiesta (1.395), citroen AX (1.318) itd. 

M i l a n Krajnc 



LANCOVA VAS / ORAČI SE PRIPRAVLJAJO 

Stofine FOĴ  JiCi Irape "Iro/icev" 
Orači iz Lancuve vasi so ena najbolj znanih pustnih sku-
pin. Brez njih že dolga desetletja ne mine nobeno pustova-
nje v Ptuju, "za debelo repo" pa so orali tudi že marsikje v 
Sloveniji, bivši Jugoslaviji, pa tudi izven njenih meja. 

Pustna skupina oračev izvira 
že iz let pred drugo svetovno vo-
jno. Prvič so organizirano nas-
topili leta 1932 v Mariboru. Še 
danes v pustnem času - v nede-
ljo, ponedeljek in torek do 12. 
ure - hodijo orači od hiše do hiše 

in z oranjem za debelo repo 
prinašajo dobro letino. Skupina 
lancovskih oračev je v povojnih 
letih delovala v Kulturnem dru-
štvu Franceta Prešerna v Vidmu, 
nato v folklornem društvu Lan-
cova vas, zadnja štiri leta pa 

delujejo kot samostojno et-
nografsko društvo. 

Skupina šteje 11 do 15 članov: 
šest kojičev, ki imajo na glavi 
bogato okrašene kape, čez ra-
mena pa zavezane pisane svilene 
rute, kojiči vlečejo prav tako pi-
sano okrašen lesen plug, sprem-
ljata jih dva pokača, jajčarica ter 
dva do štirje koranti. Ob organi-
ziranih nastopih se jim pridru-
žita e gospodar in gospodinja. 

Člani etnografskega društva 
Orači iz Lancove vasi se že nekaj 
tednov ob večerih zbirajo pri 
Francu Drobniču, predsedniku 
društva, ter se pripravljajo na 
predpustne in pustne nastope. 
Od prednikov so se naučili izde-
lovanja rož in od začetka fe-
bruarja so jih izdelali že nekaj 
sto. Z njimi bodo okrasili kape 
kojičev, ki morajo biti čim bolj 
pisane. Rože najrazličnejših ob-
lik izdelujejo iz barvnega krep 
papirja in pod njihovimi spret-

nimi prsti nastajajo prave ume-
tnine: vrtnice, marjetice in razli-
čno drugo cvetje. Izdelane rože 
namočijo v tekoči vosek, tako 
postanejo trde in odporne proti 
vlagi. 

Že nekaj let je v Lancovi vasi 
poleg starejših aktivna tudi sku-
pina mladih oračev, tako da se je 
okrasitveno predpustno delo po-
dvojilo. Sicer pa je druženje ob 
zimskih popoldnevih in večerih 
poleg dela tudi prijetno in spo-
minja na nekdanjo idilo vaškega 

druženja, ki je v sodobnem času 
skoraj pozabljeno. Orači iz Lan-
cove vasi so bili v času našega 
obiska že skoraj nared za prve 
nastope. Letos bodo poleg Ptuja 
gostovali še v Cerknem, Dravo-
gradu in Slovenj Gradcu, seveda 
pa bodo kot vedno obiskali sle-
herno hišo v svoji domači in so-
sednjih vaseh. Kot ena osrednjih 
skupin pa bodo nastopili tudi na 
tradicionalnem pustovanju v or-
ganizaciji občine Videm. 

J t 

Pod spretn imi prsti nas ta ja jo naj raz l ičnejše obl ike rož 

ALFA 156 / EVROPSKI AVTO LETA 1998 

Voxilo izre^ne^m 
športnega vidoma 
Mednarodna žirija za izbor avta leta, sestavljena iz 56 
novinarjev iz 21 evropskih držav, se je odločila, da naslov 
avto leta za leto 1998 prejme vozilo Alfa 156. Prvi izbor je 
potekal leta 1964, v zgodovini tega tekmovanja pa je pred 
drugouvrščenim Renaultom to že devetič, da je ta naziv 
prejelo vozilo iz skupine Fiat Auto. 

V zadnjih štirih letih je trikrat 
zmagalo vozilo iz Fiat Auta, in 
sicer: Fiat punto leta 1995, Fiat 
bravo/brava leta 1996 in alfa 156 
za leto 1998. 

S 454 točkami je nova alfa 
zasedla prvo mesto, pred 
Volksvagnovim golfom, audijem 
A6 (slovenski avtomobil leta 
1998), Mercedesovim razredom 
A in Citroenovo xsaro. 

800 milijard italijanskih lir 
vloženega denarja je prineslo 
izreden športni videz (novi 
model so izbrali izmed 125 pro-
totipov) in seveda odlično lego 
na cesti. Uspeh športne limuzine 
izpričuje dejstvo, da jo je 40 
članov žirije uvrstilo na prvo 
mesto. Kljub coupejevemu 
videzu spada štirivratna alfa 156 
v segment D, med limuzine 
evropskega srednjega razreda. 

Novi modeli v avtomobilski 
industriji, ki želijo pristopiti k 
tekmovanju za naslov avto leta. 

se morajo začeti prodajati v 
istem letu na trgih najmanj petih 
različnih evropskih držav; žal se 
je nova alfa pri nas pojavila kas-
neje, tako da zanjo nismo imeli 
možnost glasovanja. Glavno 
vlogo pri ocenjevanju igrajo krit-
eriji, kot so: udobje, design, var-
nost, stroški vzdrževanja vozila 
(te bi še zmanjšala triletna 

splošna garancija, kot jo ima 
večina azijskih avtomobilskih 
znamk), vozne lastnosti, zmo-
gljivosti, funkcionalnost/upo-
rabnost, spoštovanje okolja ter 
razmerje med ceno in vred-
nostjo. 

Uspešno ptujsko podjetje Avto 
Prstec ponuja celoten program 
vozil Fiat, Lancia in seveda Alfa 
Romeo z letošnjim naslovom 
evropski avto leta 1998, zakaj pa 
se je žirija tako odločila, boste iz-
vedeli, če jih obiščete in alfo 156 
sami preizkusite. 

Dani lo Majcen 

ORMOŽ, SREDISCE OB DRAVI / PRIPRAVE NA 
FAŠENSKI KARNEVAL IN PUSTNO NEDELJO 

JVa/pre/ pusftra nedeiia, 
nato Imenski Itameval 
Turistično društvo Ormož pripravlja na pustni torek pred 
hotelom Ormož tradicionalni Fašenski karneval. Potekal 
bo podobno kot pretekla leta, ves dan bo posebna 
ponudba pustnih jedi in dobrega vina na prostem ter v 
gostinskih lokalih. 

Fašenki bodo pospremljeni z 
narodnozabavno glasbo, nastopili 
pa bo tudi bobnarski orkester in 
ormoške mažoretke. Nagrajene 
bodo vse skupine, ki bodo sode-
lovale v povorki. Skupine in 
posameznike, ki se nameravajo 
povorke udeležiti, prosijo, da 
svojo udeležbo najavijo pri tur-
ističnem društvu do 23. februarja. 

V Središču ob Dravi pa tam-
kajšnje turistično društvo prire-
ja Pustno nedeljo. Obeta se po-
vorka mask, zabava z ansamb-
lom Prlekija in gostinska ponu-
dba gostilne Veselko. Nagradili 
bodo maske v več kategorijah -
posamezne maske, maske z et-
nografskimi motivi (prva na-
grada za ti dve kategoriji znaša 
10.000 tolarjev) in za skupine. 

kjer bo najboljša skupina prejela 
nagrado 30.000 tolarjev. Za 
skupinske maske je potrebna 
prijava do 20. februarja. 

vk i 



PTOJ / PO PETDESETIH LETIH 
ZNOVA PRED MATIČARJA 

Petdeset skupnih 
let lakomev Vauda 
Natanko po petdesetih letih od prve poroke leta 1948 sta 
zakonca Franc in Frančiška Vauda s Krambergerjeve poti 
1 v Ptuju dočakala zlato poroko. Pri obredu so bili poleg 
sorodnikov navzoči tudi sosedje in prijatelji. Za veselo 
vzdušje so poskrbeli pevci. 

Zlatoporočenca Franc In Frančiška Vauda Iz Ptuja s sinom In 
hčerko kot poročnima pričama 

V zakonu sta se zlatemu ženi-
nu in nevesti rodila dva otroka, 
danes ju razveseljujejo tudi že 
štirje vnuki in trije pravnuki. 
Franc Vauda je bil zidar, gradil 
je mostove od Ptuja do Pragers-
kega, poleg tega tudi prepuste, 
čuvajnice in druge podobne ob-
jekte. Frančiška Vauda pa je 
bila administratorka. Tudi v je-
seni življenja živita skromno; 
ker ju daje zdravje, si želita le. 

da bi ga ohranila, kolikor ga je 
še ostalo. 

Franc Vauda nam je tudi zau-
pal, da je naš zvesti bralec že 50 
let. Tednik bo letos namreč 
praznoval 50-letnico izdajanja. 
Takrat se bomo z njim in njego-
vo ženo še podrobneje pogovori-
li. 

Ob zlatem jubileju pa jima 
iskreno čestitamo! 

M G 

SLOVENJ GRADEC / TRAKTOR LETA 1998 

Kmetovalii so izbrali Zetor 5340 
Kmetovalec, kmetijska strokovna revija, ki izhaja v Slovenj 
Gradcu, je prejšnji teden že četrtič razglasila traktor leta. 
V izbiri traktorja leta je sodelovalo 1.275 glasovalcev, na-
jveč doslej. Poleg revije Kmetovalec so se tokrat v zbiranje 
glasov vključili še trije pokrajninski časopisi: Dolenjski 
Ust, Gorenjski Glas in Tednik Ptuj. 

Na slovesni razglasitvi traktor-
je leta 1998 se je prejšnji teden 
zbralo veliko število gostov, 
med njimi minister za kme-
tijstvo, gozdarstvo in prehrano 
RS Ciril Smrkolj, prvi sekretar 
ambasade republike Češke v 
Sloveniji Pavle Svitil, kmetijski 
svetovalci, predstavniki podje-
tij, ki uvažajo in prodajajo trak-
torje na slovenskem trgu, pa 
tudi nagrajenci, izžrEbani med 
glasovalci za traktor leta. 

Traktor leta 1998 je postal Ze-
tor 5340, ki je prejel 157 ali 12,3 
odstotka glasov, na drugem 
mestu je lanskoletni zmagovalec 
Same Dorado 70 s 139 glasovi 
(10,9 %), tretji pa Massey Fergu-
son 4245 s 119 glasovi (9,3 %). 

Med štirikratno razglasitvijo 
traktorja leta je tokrat že tretjič 
zmagal traktor češke tovarne 
Zetor. Predstavnik uvoznika in 
zastopnika na slovenskem trgu. 

podjetja Gorenje Trgovina, Ro-
man Melanšek je ob tem pove-
dal: "To je veliko priznanje to-
varni Zetor in seveda 
uspešnemu medsebojnemu so-
delovanju med Zetorjem in Go-
renjem, organizirani servisno-
prodajni mreži ter zaupanje 
končnih kupcev. Letos so na 
našem tržišču modeli '97, ki smo 
jih predstavili že na sejmu v 
Gornji Radgoni. Ne samo da so 
traktorji oblikovano drugačni, 
imajo izbojšano kabino, večja 
prestavna razmerja, cestno hit-
rost, zavore na vsa štiri kolesa in 
še druge novosti. Traktorji Ze-
tor se po kakovosti približujejo 
zahodnim traktorjem, v Goren-
ju Trgovina pa smo poskrbeli, 
da so tudi cenovno sprejemnlji-
vi za slovenskega kupca." 

Priznanje za traktor leta 1998 
je predstavniku podjetja Goren-
je Trgovina podelil slovenski 

kmetijski minister Ciril Srkolj, 
ki je poudaril pomen take izbi-
re, saj je slovenskim kupcem 
kažipot pri njihovih odločitvah. 
Poleg kvalitete, je poudaril mi-
nister, pa je pri izbiri traktorja 
leta zagotovo pomembna tudi 
cena. 

Med glasovalce za traktor leta 
1998 je organizator razdelil 10 
dragocenih nagrad. Deset nag-
rajencev so izžrebali v 

uredništvu revije Kmetovalec, o 
konkretnih nagradah pa so 
odločili nagrajenci v medsebo-
jnem žrebu. Prva nagrada - tak-
torska kabina, ki jo je prispeval 
Jože Petrovič, Strojne inštalaci-
je in ključavničarstvo iz Lenar-
ta, je prejel Jože Vrbancl iz Mis-
linje. Med nagrajenci je bil tudi 
kmetovalec s ptujskega 
območja. 

J. Bračii 

Traktor leta 1998 - Zetor 5340 

Priznanje za traktor leta je predstavniku podjetja Gorenje 
Trgovina Romanu Melanšku podelil minister Ciril Smrkolj 



PTUJ / PROSLAVA OB KULTURNEM PRAZNIKU 

5 pncfilioiti tniodosft 
Letošnja prireditev ob kulturnem prazniku, ki je bila v 
ptujskem Narodnem domu, je v nasprotju s proslavami 
zadnjih let zazvenela v duhu nekonvencionalnosti in mla-
dosti. Za to je poskrbel predvsem slavnostni govornik Samo 
Strelec, ki je s teatraličnim nastopom in nepričakovano 
vsebino prevrednotil pomembnost resnosti in usodnosti 
slavnostnih govorov nasploh, pri tem pa se je (v opravičilo 
za nevsakdanjost ali iz strahu pred kritiko občinstva) skli-
ceval na svojo mladost. Požel je buren aplavz. 

Sicer pa je veliko naklonjenos-
ti vzbudil tudi nastop ljubitelj-
skih igralcev ptujskega Teatra 
III, ki so s posebnimi zvočnimi 
in svetlobnimi efekti recitirali 
Prešernovega Povodnega moža 
in Gloso, flavtistke Klavdije 
Feguš in članov pihalnega or-
kestra. Proslava je nastala po za-
misli in pod vodstvom Branke 
Bezeljak Glazer. 

Na prireditvi so najzas-
lužnejšim ustvarjalcem podelili 
veliko oljenko, oljenke, plakete 
in priznanja. 

ZKO PTUJ 
Veliko oljenko, najvišje priz-

nanje za dosežke v kulturi, ki jo 
podeljuje mestni svet, je prejela 
Zveza kulturnih organizacij Ptuj 
ob 40-letnici. Vendar pa sega de-
lovanje ljubiteljskih kulturnih 
skupin na ptujskem območju že 
v prejšnje stoletje, nato pa so se 
po vojni, leta 1947, povezale v 
Zvezo Svobod kot predhodnico 
ZKO. Danes je v ZKO Ptuj 
vključenih 44 društev z več kot 
90 sekcijami, ki delujejo na zelo 
širokem področju ustvarjanja. 

ZKO vodi Franc Lačen. 

CVETKA GLATZ 
je prejela oljenko za več kot 20-

letno mentorstvo Folklorne sku-
pine Bolnišnice Ptuj, v katero je 
vključena tudi otroška skupina 
Klopotec. Lani je skupina pred-
stavila zahteven projekt, v kate-
rem je s pomočjo strokovnjakov 
raziskala in predstavila oblačila 
in plese v Ptuju v 19. stoletju. 

JOŽE FOLTIN 
je prejel oljenko za prispevek 

na področju likovnega ustvar-
janja in mentorskega dela med 
ptujskimi likovniki, saj ima kot 
mentor velik vpliv na člane li-
kovne sekcije D P D Svoboda 
Ptuj in njihov ustvarjalni razvoj. 
Sodeloval je na številnih likov-
nih kolonijah ter samostojnih in 
skupinskih razstavah. 

FRANJO KOŽAR 
je prejel oljenko ob visokem, 

70-letnem jubileju. Svoje 
življenje je podredil in posvetil 
plesu, s katerim se ukvarja od 
svojega 20. leta. Franjo Kožar je 

bil zelo uspešen tekmovalec, 
nato pa se je pričel ukvarjati s 
trenerskim delom. Vsi rezultati 
ptujskih športnih plesalcev so 
neposredno ali posredno poveza-
ni z njim. 

FRANC KOLARIČ 
je prejel oljenko prav tako ob 

visokem življenjskem jubileju, 
70-letnici, in za 50 let aktivnega 
ljubiteljskega dela v Folklornem 
društvu Anton Jože Strafela 

Markovci. Je dolgoletni duhovni 
vodja in tudi predsednik folklor-
nega društva, tesno je sodeloval z 
Inštitutom za slovensko narodo-
pisje pri nastajanju knjige Mas-
ke slovenskih pokrajin, sodelo-
val je pri načrtovanju sedaj tra-
dicionalnega ptujskega kurento-
vanja, markovsko folkloro pa je 
popeljal predstavit ljudske plese 
in običajem po vsem svetu. 

TINČEK IVANUŠA 

je prejel oljenko za informa-
tivne oddaje ptujske televizije 
ter ustvarjanje poljudnih in do-
kumentarnih oddaj, za katera je 
prejel tudi mednarodna priznan-
ja. S svojim delom prispeva k 
uveljavljanju in predstavljanju 
mestne občine Ptuj, pa tudi Slo-
venskih goric in Haloz v širšem 
prostoru, je zapisano med dru-
gim v obrazložitvi. 

M Z 

Vel iko ol jenko so sprejel i vsi predsednik i društev, vkl jučenih v ZKO 

Čas iskani 
Za konec preteklega tedna 

so nekateri napovedovali 'Veli-
ko pranje" znotraj Združene 
liste socialnih demokratov 
(ZLSD). Vodstvo staranke naj 
bi na "klavzuri" razjasnilo neka-
tere razlike in dileme, ki so se 
očitno pojavile v tej stranki in v 
zvezi s tem tudi vlogo 
predsednika Boruta Pahorja, 
ki je še zlasti dvignil strankars-
ko temperaturo s svojim ne-
davnim poskusom samostojne 
ocene posameznih (zdaj spor-
nih) dogajanj v novejši slo-
venski zgodovini. Tudi sicer je 
to Pahorjevo dejanje na široko 
odmevalo v slovenskem poli-
tičnem prostoru. V zvezi 
združenj borcev NOB so Pa-
horjevo početje označili kot 
poskus izkrivljanja zgodovins-
kih dejstev, na skrajni slovens-
ki desnici pa so Pahorjevo po-
tezo sprejeli kot dokaz "pred-
rugačenja" stranke in trganja 
njenih vezi s "totalitaristično" 
preteklostjo. 

Vsekakor ni razlogov, da bi 
se kar tako kdorkoli zmrdoval 
nad "dinamičnostjo" in 
"neobremenjenostjo" mladega 
Pahorja. Seveda pa bi morali 
predvsem znotraj ZLSD jasno 
povedati, ali je to tista linija, ki 
naj bi to stranko rešila pred 
nadaljnjim propadanjem, ali je 
to "doktrina" stranke kot celo-
te. Takšnega nedvoumnega 
odgovora nismo dobili niti po 
zadnjem sestankovanju njene-
ga vodstva, čeprav po skopih 
(javnih) informacijah sledi, da 
je "zmagal" Pahor. 

Po tako pomembnem setan-
ku bi bilo seveda normalno, 

da bi vostvo ZLSD poskrbelo 
za celovitejšo ionformacijo o 
tem, kaj se je na tem sestanku 
v resnici dogajalo, kakšna sta-
lišča so sprejeli, v čem so 
podprli in v čem morda ne 
predsednika Pahorja. Vseka-
kor bi bilo zanimivo vedeli, 
kako se celotno vodstvo ZLSD 
odziva na hud očitek iz Zveze 
borcev, da njen predsednik na 
vodstvenem sestanku pači in 
napačno interpretira zgodovi-
no NOB. Prav tako najbrž niso 
ostali brez odmeva vse pogos-
tejši glasovi v javnosti o neza-
dovoljstvu dela članstva ZLSD 
z usmeritvijo stranke. 

KAJ HOČE 
PAHOR 

Seveda ni nič nenormalnega, 
če se vodstvo ZLSD po očit-
nem hudem neuspehu na 
zadnjih parlamentanrih volit-
vah na veliko ukvarja z 
vprašanjem, kakšna naj bi bila 
identiteta in usmeritev stranke, 
da bi izšla iz krize. Vendar pa 
se zdi, kot da bi bilo razp-
ravljanje in razmišljanje o tem 
prepuščano zgolj predsedniku 
stranke Pahorju. Ali ni simpto-
matično, da se v ZLSD niso 
posebej odzvali na nedavno 
oceno enega izmed vidnih 
funkcionarjev stranke, da se 
namreč s prihodom Pahorja 
za predsednika stranke krepi 
njegov imidž, da pa znotraj 
stranke raste opozicija proti 
njemu? Če je tako, za stranko 
to zagotovo ni dobro. Včasih 
se zdi, da znotraj ZLSD sploh 
ni pravega dialoga o največjih 

(in najpomembnejših) 
vprašanjih tega časa. Vendar 
pa zato najbrž ni kriv samo Pa-
hor. 

V ZLSD bi zdaj že lahko bolj 
samokritično ocenili, kaj se v 
resnici dogaja s stranko po vo-
litvah. Kakšne rezultate pri-
naša Pahorjeva nova usrneri-
tev. Ali "prenavljanje" stranke 
spremljajo tudi ustrezni rezul-
tati na politični sceni. Stranka 
se čedalje bolj pojavlaj kot ne-
kakšna nekdanja SZDL, igra 
nekakšno vlogo "usklajevalca" 
razlik med različnimi stranka-
mi, kar naprej ponuja ne-
kakšne dogovore med stran-
kami. Namesto Drnovška 
predlaga "koordinacijo vseh 
parlamentarnih strank", na ka-
teri naj bi razjasnili nasproto-
vanja in nesporazume v zvezi 
s slovensko politiko do 
sosednjih držav, čeprav bi mo-
rala biti takšna kordinacija 
predvsem v interesu Drnovška 
in vladajoče koalicije. Ali je 
tako početje dobro za stranko, 
ji to prinaša nove točke in 
nove volivce? Stranka bi mora-
la konec koncev analizirati tudi 
to, zakaj je izgubila na župans-
kih volitvah v Ljubljani in zakaj 
njen kandidat že od vsega 
začetka ni užival soglasne po-
dpore celotne stranke in nje-
nega celotnega vodstva. Na-
mesto tega zdaj Pahor v 
plačanem oglasu na prvi strani 
Dela sporoča "da potrebuje 
vaše sodelovanje in nove za-
misli", poziva ljudi, "naj se mu 
pridružijo" in naj se "včlanijo v 
ZLSD". 

Borut Pahor je po sobotnem 
sestanku dejal, da se je 
Združena lista odločila za "pri-
hodnost in ne za preteklost". 
STA piše, da bo po Pahorjevih 
besedah ZLSD iz "defenzive 
prešla v napad". Osrednja 

tema internega sestanka, ki se 
ga je udeležilo 50 ljudi iz 
širšega vodstva stranke, je bila 
uskladitev različnih mnenj o 
odnosu stranke do medvojnih 
in povojnih dogajanj, zlasti do 
komunističnega sistema. Bo-
rut Pahor je priznal, da imajo v 
stranki o tem različna mnenja, 
vendar pa je prevladala 
odločitev, da gre stranka na-
prej, saj bi v nasprotnem pri-
meru pristala na smetišču zgo-
dovine. Po Pahorjevem mnen-
ju je sicer tvegano, vendar 
zelo pomembno, da tudi 
Združena lista sodeluje v po-
govorih o spravi, ki jih bodo 
stranke začele v ponedeljek. 

KJE JE JEDRO 
SPORA 

Dnevnik piše, da je sobotna 
razprava razširjenega vodstva 
ZLSD pokazala, "da jedro spo-
ra v stranki ni samo vsebina 
deklaracije o spravi in vsebina 
spremnega pisam, ki ga je 
predsednik Pahor poslal 
državnemu zboru, v katerem 
je Pahor jasno opredelil komu-
nizem kot totalitaristični sis-
tem, ampak tudi način, kako je 
predsednik ZL ravnal v tem 
primeru. Oboje je namreč pos-
lal v državni zbor in posredno 
tudi v javnost, ne da bi prej o 
tem odločali strankini organi. 
Po mnenju nekaterih je šlo za 
težko dopustno predsedniko-
vo solo akcijo. Toda do 
kakšnih večjih in burnih spo-
rov na sestanku ni prišlo, in 
kot smo izvedeli, tudi noben 
od udeležencev ni postavil 
vprašanja o nadaljnji usodi Pa-
horjeve predsedniške funkci-
je." 

Dnevnik v posebnem komen-
tarju piše: "Ko decembra lani 
ni bila sprejeta resolucija o ob-
sodbi komunističnega režima, 

ki sta jo vložila Lojze Peterle in 
Janez Janša, je Peterle izjavil, 
da bosta s svojim drugim pos-
kusom resolucije verjetno 
uspešnejša, saj so mu nekate-
ri poslanci, ki niso glasovali za 
resolucijo, dejali, da jim je žal, 
da ni bila sprejeta. Med temi 
poslanci naj bi bil po Peterle-
tovih besedah tudi predsednik 
ene od strank, vendar pa prvi 
mož krščanskih demokratov 
njegovega imena ni želel 
javno omenjati. Danes je 
povsem jasno, da ni mogel 
imeti v mislih nikogar drugega 
kot Boruta Pahorja, predsedni-
ka Združene liste. Ko se je ob 
izteku lanskega leta razvnela 
lustracijska razprava, je nam-
reč pri Pahorju in njegovih 
ožjih sodelavcih začela dozo-
revati ideja, da je pravzaprav 
prav ta razprava tako rekoč 
idealna priložnost, da tudi 
sami obračunajo s svojo pre-
teklostjo in nasledstvom ko-
munističnega režima. Rušitve 
doslej najbolj (u)hranjene tabu 
teme v stranki se je Pahor lotil 
s pomočjo (za nekatere v 
ZLSD močno sporne) Spo-
menke Hribar, ki je pripravila 
tako predlog deklaracije kot 
politične ocene povojnega 
obdobja. /.../ Borut Pahor je 
torej ocenil, da je preteklost 
tisto, kar najbolj blokira 
Združeno listo, in se odločil, 
da ne bo več čuvaj njene nos-
talgije. Nekateri menijo, da 
njegova ocena ni pravilna, ne-
kateri zaradi tega zapuščajo 
stranko, vendar pretresljivih 
izstopov očitno ne bo. Bolj kot 
izstopi zlasti starejših članov in 
nekdanjih znanih funkcionar-
jev lahko Pahorja in stranko 
skrbijo drugi odzivi, ali bo pri-
hodnji strankin menu pritegnil 
nove člane, nove volivce ..." 

Jak Koprive 

Cve tka Glatz je prejela 
ol jenko M O Ptuj 

Jože Foltin je prejel ol. 
jenko M O Ptuj 

Franjo Kožar je prejel ol-
jenko in p laketo ZKO Ptuj 

Franc Kolarič je prejel ol-
jenko M O Ptuj 

T inček Ivanuša je prejel 
o l jenko M O Ptuj 

T a m b u r a š k i orkester Vi 
d e m , ki delu je pod vod 
s t v o m Jožeta Š m i g o c a 
je prejel plaketo ZKO Ptu 

Vida Toš iz KD Vitomarc 
je prejela p laketo ZK' 
Ptuj 



OD*TODIMrMM 
SELA / SLOVESNOST KULTURNEGA DRUŠTVA 

Srebrni /ubi/e/ kulture in novo KS 
Sobotna slovesnost ob 25-letnici Kulturnega društva Sela je bila 
prežeta z nostalgijo po nekdanjih, aktivniii časih društva, 
obžalovanjem zaradi nekajletnega mrtvila, ponosom na preho-
jeno pot in veseljem, da je sedanja generacija znova začela gra-
diti na četrtstoletni tradiciji. 

Tudi v pr imeru Kul turnega 
društva Sela je obveljala stara 
resnica o boljših in slabših 
časih. Kaže, da so bili kul tur i in 
skupinskemu delu zelo naklon-
jeni časi v začetku sedemdesetih 
let, ko je leta 1972 začelo nasta-
jati Prosvetno druš tvo Sela. T o 
je bil čas, ko je pod vodstvom 
Rudolfa Pala iz Barislovcev ak-
tivno delala mladinska gleda-
liška skupina. Prav on je bil po-
budnik ustanovitve društva, ki 
naj ku l turno poveže l judi t reh 
sosednjih vasi: Sel, Barislovcev 
in Trnovca. Drugi pomemben 
mejnik je bil leta 1974, ko je 
krmilo društva prevzel Franc 
Tominc, danes častni predsed-
nik društva. Leto zatem je bil 
imenovan gradbeni odbor , da bi 

uresničil idejo o gradnj i pro-
svetnega doma. Prva delovna 
akcija je stekla leta 1977, 
gradnja pa je s prekini tvami tra-
jala vse do leta 1985. Obodbje 
gradnje prosvetnega doma je 
bilo tudi obdobje zatona prej 
akt ivne gledališke dejavnosti . 
Leta 1979 so ustanovili mešani 
pevski zbor, zbrano so zapele 
tudi l judske pevke. V začetku 
osemdesetih let se je prosvetne-
m u društvu priključila Sekcija 
za kul turo Dolena, a je leta 1991 
ustanovila samostojno ku l tu rno 
društvo. Osemdeseta leta so bila 
leta preizkušenj , pogosto so se 
menjaval i predsedniki . T o ob-
dobje se je končalo z letom 
1988, ko je vodstvo društva 
prevzel sedanji predsednik 
Srečko Tominc . V zadnj ih le-

Predsednik Kulturnega 
društva Sela Srečko Tominc: 
"Naj bodo leta v novem 
tisočletju bogata s kulturo!" 

t ih je delovala še ena gledališka 
skupina , show dance skupina, 
društvo pa je pripravilo nekaj 
uspelih ku l tu rn ih prireditev. 
Lan i se je društvo s spremembo 
statuta preimenovalo v Kulturno 
društvo Sela, znova so se zbrale 
l judske pevke in članice aktiva 
kmečkih žensk. Druš tvo ima ob 
svoji 25-letnici zvrhano mero 
načrtov na področju ohran jan ja 
in bogatenja l judske kul ture. 

Ob srebrnem jubileju so izdali 
publikaci jo, ki bo zapolnila tudi 
vrzeli v kroniki društva. Ta je 
namreč ostala ob napornem 
delu pri gradnj i kul turnega 
doma in drugih akt ivnost ih 
mnogokra t brez pisnih doku-
mentov; publikacija je torej nas-
tala tudi in predvsem na osnovi 
spomina vodstva in članov 
društva ter na osnovi ohranje-
nih zapisov in fotografij . 

Da so Selani in okoličani 
željni kul turnega druženja , so 
dokazali s polno dvorano, ki je 
največja v občini Videm. Več 
kot dveurna priredi tev pa je bila 
pr i je ten sprehod skozi ku l tu rno 
ustvarjalnost Sel in okoliških 
vasi v občini Videm. Nastopili 
so moški sekstet in p ihalni or-
kester K D Podlehnik , plesalci, 
pevke in pevci Folklornega 
društva Lancova vas, Folklorno 

društvo "Rožmarin" Dolena, 
učenci osnovne šole Sela, 
domače l judske pevke in gostje 
iz sosednje občine Gorišnica -
tamburaš i tamkajšnjega pro-
svetnega društva. Predpus tn i 
čas pa so s svojim obiskom obo-
gatili še korant i iz Lancove vasi. 

Sobotna slovesnost je bila na-
menjena še enemu pomembne-
m u dogodku. Sela z nekaj oko-
liškimi vasmi so namreč ustano-
vila svojo krajevno skupnost , ki 
je dobila prostore v gasilskem 
domu. T o je bila torej pri ložnost 
za nekaj lepih besed lokalni sa-
moupravi v tem delu občine na 
pot. Župan Franc Kirbiš je kot 
občinski blagoslov nove krajev-
ne skupnost i izročil žig pred-
sedniku sveta Jožefu Krajncu. 

Svoj krs tni javni nastop so ob 
koncu slovesnosti doživele tudi 
članice Aktiva podeželskih 
žensk, ki so z domačimi dobro-
tami zvrhano obložile mize in s 
tem potrdi le gostol jubnost Sela-
nov. 

J . B r a č i č 

Kulturno društvo Sela je ob 
svojem 25-letnem jubileju 
prejelo priznanje občine 
Videm, spominska darila 
pa od FD Lancova vas in 
PD Gorišnica. Društvo seje 
s posebnimi zahvalami 
spomnilo dosedanjih na-
jaktivnejših članov. Priz-
nanja so prejeli: družine 
Tominc, Veselič, Emeršič 
in Žlahtič, Martin in 
Francka Beranič, Avgust in 
Tomo Svenšek, Avgust Mo-
horko, Anton Vindiš, Ru-
dolf Pal, Anton Pal, Franc-
ka Petrovič, Jurček Lamot, 
ZKO Ptuj, Dušan Kožar, 
FD Lancova vas, FD 
"Rožmarin" Dolena, OŠ 
Sela, Občina Videm in KZ 
Dravsko polje Lovrenc. 

Znova skupaj: ljudske pevke iz Sel 

ORMOŽ / OB PREŠERNOVEM DNEVU 

Ob slovenskem kulturnem prazniku so v knjižnici F. K. Meška 
v Ormožu v goste povabili pisatelja Janeza Švajncerja st., ki je v 
naših krajih dokaj reden gost. Rad se je udeleževal literarnih 
kolonij pri Sv. Tomažu, še posebej zato ker je prav tukaj našel 
svojo življenjsko sopotnico. 

Janez Švajncer na obisku v ormoški knjižnici. 

Rojen je bil leta 1920 na Plin-
tovcu v Zgornj i Kungot i pri 
Mariboru. Po vojni je končal 
študij slavistike in se zaposlil 
kot novinar. Bil je urednik pri 
Večeru in Kmečkem glasu. V 
Mariboru je tudi poučeval slo-
venski jezik, ukvarjal se je s pre-
vajalstvom in pisatel jevanjem. 
Je član društva pisateljev in iz-
jemno plodovit avtor, saj je na-
pisal že čez 30 knjig. 
^ Švajncer piše romane, povesti, 
^ t i c e , mladinska dela, drame. 
Njegove knj ige so prevedene v 

tuje jezike. Njegovo najbol j zna-
no in morda najlepše delo za 
otroke je Junak na kolcih. V 
svojih delih Švajncer pripove-
duje o svojem otroštvu, pri ja-
telj ih in dogodkih izpred let. 
Lan i je izšla njegova najnovejša 
knjiga z naslovom Kun ika , v ka-
teri s toplino pr ipoveduje o svoji 
materi . 

Pogovor z avtorjem je pr ipra-
vila in spretno vodila Branka 
Vočanec. 

v k i 

Ocf tod in tam 
PTUJ • Liljana 
Vogrinec - ured-
nica Ptujčana 

Ptujsk i mestni svetniki so v 
okviru 37. seje potrdi l i , da bo v 
času porodniškega dopusta od-
govorno urednico glasila mest-
ne občine Mileno T u r k zamen-
jala Li l jana Vogrinec, diplomi-
rana sociologinja anali t ične 
smeri , ki je za določen čas za-
poslena v mestni upravi. 

M G 

ORMOŽ • 
Kuharski tečaji 

Kmeti jska svetovalna služba iz 
Ormoža organizira več kuhar-
skih tečajev. Vse o pripravi go-
vedine, omak in prilog bo 
mogoče izvedeti v ponedeljek, 
16. februarja , ob 9. uri v osnovni 
šoli Miklavž in v torek, 17. fe-
bruar ja , ko bo isti tečaj izveden 
kar dvakrat - ob 9. ur i v osnovni 
šoli Ormož, ob 12. uri pa v 
osnovni šoli Velika Nedelja. 
Tečaje bo vodila Nada Pignar. 
Kdor ima raje sladice, pa lahko 
obišče tečaj za pr ipravo pit , ki 
bo potekal v ponedeljek, 16. fe-
bruar ja , ob 10. uri v osnovni šoli 
Kog. Ali pa v petek, 20. februar-
ja, ob 10. ur i v osnovni šoli Sre-
dišče ob Dravi , k jer se bodo 
tečajnice naučile pripravit i poti-
co. Tečaje bo vodila Marija 
Rošar. 

v k i 

CIRKULANE • 
Predavanja 
društva 
vinogradnikov 

v Cirkulanah, v tamkajšn j i 
večnamenski dvorani , člani 
Društva vinogradnikov Haloze 
organizirajo p r ihodnj i torek, 17. 
februarja , zanimivi predavanj i 
za vinogradnike, gosti lničarje in 
tiste, ki se ukvar ja jo s pridelavo 
vina in t rževnjem vinske kaplji-
ce. Prvo predavanje bo v torek 
ob 16.30 uri o dognojevanje vin-
ske tr te prek zelene mase, ob 18. 
uri pa o novem vinskem zakonu 
- predavala bo ptujska kmeti jska 
inšpektorica Mari ja Habjanič . 
Udeleženci predavanj bodo v 
Cirkulanah lahko kupil i tudi 
brošuro o novem vinskem zako-
nu. 

T M 

O ^ O Ž « 
Učne delavnice 

v soboto ob 18. uri pripravlja-
jo člani Adr in ih mladinskih 
učnih delavnic iz P tu ja l i terarni 
večer in delavnico izdelovanja 
un ika tn ih daril. Poimenovali so 
jo Dan odpr t ih src, namenjena 
pa je osnovnošolski in 
srednješolski mladin i ter štu-
dentom. Potekala bo v dvorani 
gasilskega doma v Ormožu. 

V k i 

V peiek in soboto 
informativni dan 
v petek in soboto bodo srednje šole in fakultete odprle vrata 
osnovnošolcem in srednješolcem. V petek ob 9. in 15. uri in 
v soboto ob 9. uri bo namreč v vseh šolah ter dijaških domo-
vih informativni dan, na katerem bodo bodoči dijaki in štu-
dentje izvedeli mnogo podatkov, na osnovi katerih se bodo 
lažje odločili za izbiro bodoče šole. 

M Z 

PTUJ / KARNEVALSKA DVORANA 
IN SOSEDJE 

Bodo doaovore 
spoštovali? 
Z 38. kurentovanjem, ki se bo začelo 14. in končalo 24. fe-
bruaija, ponovno oživljajo tudi vprašanja v zvezi z lokacijo 
karnevalske dvorane, ki je letos še izjemoma na parkirišču 
za avtobusno postajo. V prejšnjih letih so imeli stanovalci s 
tega območja veliko pripomb na lokacijo, v letu 1996 so celo 
napisali peticijo, a je ni nihče upošteval. Zato so v teh dneh 
vse pogostejša vprašanja o zaščiti prebivalcev oziroma sta-
novalcev iz Trstenjakove, CMD, Potrčeve in Osojnikove uli-
ce zaradi hrupa, ki se bo enajst dni širil iz karnevalske dvo-
rane. 

T a vprašan ja so bi la t ud i t ema pogovora lani 23. sep tembra , 
ko so se pr izade t i občani iz Cir i l -Metodovega drevoreda v 
P t u j u in d rug ih ul ic sestali s p reds tavn ik i mes tne obč ine P t u j , 
G I Z Poetovio vivat , sodelovali pa so tud i p reds tavn ik i mes tne 
četr t i Cente r in ta jn iš tva mes tn ih četr t i . Dogovor i l i so se, da 
sedan jo lokaci jo za av tobusno pos ta jo lahko uporab i jo še za 
organizaci jo p r i red i tve v letu 1998. V tem letu pa na j b i v 
mes tn i občini poiskal i d rugo lokaci jo, ki jo b o d o uporabl ja l i 
t u d i za d ruge pr i redi tve . Uporabo parki r i šča za karnevalsko 
dvorano še v letu 1998 so pogojeval i z izdelavo pro jek ta , v ka-
terem bo določena op t ima lna glasnost in upoš tevan m i n i m a l -
ni nivo decibelov, ki na j se doseže z v r h u n s k o t ehn iko 
ozvočenja in posebno zaveso, ki bo stala p r o t i s t anovan jem v 
Ci r i l -Metodovem drevoredu in Kvedrov i ulici. V okvi ru 
ena j s tdnevne pr i red i tve na j se dovoli glasba največ do d ruge 
ure z ju t ra j , le v soboto in nede l jo je l ahko dl je . V organizaci jo 
in izvedbo pr i red i tve na j se pravočasno vkl juči ta tud i pol ici ja 
in komuna l a , ki mora ta b i t i v času pr i red i tve s ta lno p r i so tn i 
ter varovati parkir išče , zelenice, okolje. Z u n a j ku ren tovan ja 
n a j b i na t em območ ju nadzorovala nedovol jeno park i ran je . V 
pro jek t izvedbe ku ren tovan j a '98 na j se vkl juči tud i preds tav-
n i k mes tne četr t i Cente r oz i roma n e k d a n j e k ra jevne skupnos -
ti Jože Potrč . 

Spreje t i sklepi so jasni , po t r ebno jih bo le uresnič i t i . D i rek-
tor GIZ Poetovio vivat B r a n k o B r u m e n , ki je t u d i p redsedn ik 
organizaci jskega odbora le tošnjega ku ren tovan ja , je povedal , 
da jih bodo v celoti spoštovali . Karneva lsko dvorano na parki -
r išču za av tobusno pos ta jo so že postavil i , že sobotna pr i red i -
tev pa bo tud i pokazala , ko l iko so organiza tor j i upošteval i in 
zavarovali in terese l jud i s tega območja P tu ja . 

M G 

DORNAVA 

3. fašenk po 
dmrnavska 

č l a n i Turis t ično-etnografske-
ga društva Liikari v Dornavi 
tudi letos pripravljajo karneval-
sko povorko - tretj i fašenk po 
dornavsko, saj se je v Dornavi 
in okolici ohrani lo mnogo pust-
n ih likov. Pus tno ra janje bo v 
ponedel jek, 23. februarja . Ob 
14. uri bo povorka krenila iz-
pred gasilskega doma v Mez-
govcih, nadaljevala pot skozi 
Dornavo, v rhunec dogajanja, ko 

bodo izbrali naj izvirnejšo pust-
no masko, pa bo pred za-
d ružn im d o m o m v Dornavi . 
Manjka l i ne bodo kurent i , 
orači, lukarj i , cigani, pokači, 
vile in sodobne maske. Vsi, ki 
bi se pus tn im veseljakom radi 
pridruži l i , se lahko do pone-
deljka pri javijo na tel.: 755-158 
pri Mari j i Velikonja. 

M S 

Pojasnilo 
in popravek 

V prejšnj i številki sem po nas-
lovom "Država naj pospeši preo-
brazbo kmetijstva" med drug im 
opisal razpravo g. Borisa Toša, 
sadjarja in podžupana občine 
Des t rn ik - Trnovska vas. Po ob-
javi sestavka me je opozoril, da 
sicer drži trditev, da je v Slove-
niji le še okoli 20 tisoč hektar jev 

sadovnjakov, toda konku-
renčnih na evropskem trgu je le 
kakih 2 tisoč hektarjev. T o so 
sadovnjaki s 4 tisoč drevesi na 
hektar, z dobro sortno sestavo 
in brezvirusnim sadilnim mate-
rialom. Razmere v sadjarstvu so 
torej še bolj kr i t ične od prikaza 
v omen jenem sestavku, popra-
vek pa naj bo še dodatno bi t je 
plati zvona za naše sadjarstvo v 
Evropski zvezi. 

J B 



PTUJ / BOKSARSKI KLUB PTUJ 

Vadsfvo znova prevzel /• Gabrovet 
"Končal sem. Lahko bi začel vse znova in delal bolje, toda nihče 
bi ne opazil razlike," je zapisal Jules Renard. To bi danes lahko 
dejal tudi podpredsednik Boksarskega kluba Ptuj Janko Gabro-
vec. Pravi, da je po njegovem odhodu z mesta predsednika klub 
ponovno v poraznem stanju, tako kot 1993, ko gaje prvič prev-
zel. 

Predsednik Boksarskega kluba 
Ptuj je Albert Skok, po besedah 
Janka Gabrovca pa te funkcije ne 
opravlja vestno oz. se njegove be-
sede ob sprejemu fimkcije, na ka-
tere naj bi člani kluba "nasedli", 
niso uresničile. Tako je klub v 
svoje roke prevzel ponovno J. Ga-
brovec, ki sedaj kot podpredsed-
nik vodi klub in poizkuša pokrpa-
ti finančne luknje, ki so narastle 
nad tristo tisoč tolarjev. 

Seveda se lahko vprašamo, zakaj 
je g. Gabrovec po štirih letih za-
pustil mesto predsednika, ko je 

bilo v klubu vse urejeno in je bil 
ta najboljši v državi. Pravi, da mu 
je to vzelo veliko energije, in ko je 
bilo vse v najlepšem redu, je po-
treboval počitek. Tako je hotel 
urejen klub predati nekomu, ki je 
odgovoren in sposoben. Žal pa vsi 
ljudje delamo napake in tako se je 
pri presoji uštel. V slabem letu je 
predsednik kluba Albert Skok 
uspel uničiti to, kar je g. Gabrovec 
gradil štiri leta (tispeh tekmoval-
cev in finančno stanje). Na željo 
članov kluba je ponovno prevzel 
vodenja, na skupščini, ki bo 14. 

februarja, pa naj bi ga ponovno iz-
volili za predsednika. Svojo funk-
cijo bo predal šele, ko bo našel do-
volj dobr^a naslednika. 

Stvari v klubu se ponovno orga-
nizirajo. Prednost posvečajo 
predvsem p>odmladku, za katerega 
skrbi Boris Horvat. Začetniki mo-
rajo v klubu najprej opraviti 
osnovni tečaj boksa, ki zraven 
tehnike uči tudi kulturo športa in 
pravilno prehrano. Šele nato tre-
ner in strokovni svet odločijo, ali 
je član pripravljen za tekmovanje 
ali naj raje ostane pri rekreaciji. 
Strokovno so poprijeli za delo 
prav zaradi govoric, da je boks 
grob šport. 

Stanje v Boksarskem klubu Ptuj 
se torej po besedah podpredsedni-
ka Janka Gabrovca izboljšuje. 

Mi lan Krajnc 

TENIS / DRŽAVNO DVORANSKO PRVENSTVO 

Od 6. do 9. februaija je Teniška zveza Slovenije v sodelovanju s 
teniškim klubom Nets iz Celja organizirala državno dvoransko 
prvenstov za fante in dekleta do 14. leta. Na igriščih celjskega 
sejmišča z izjemno hitro podlago so tekmovali tudi predstavniki 
Teniškega kluba Ptuj. 

Z odličnimi igrami se je po-
novno izkazala Ajda Brumen in 
s svojo aktivno in raznovrstno 
igro osvojila bronasto medaljo 
med posameznicami in srebrno 
v igri dvojic. Ajda je kot peta 
nosilka v igrah posameznic v 
prvem kolu premagala Alešo 
Bagola (TK Blisk Ljubljana), v 
drugem po ocenah strokovnja-

kov velik talent slovenskega te-
nisa, 12-letno Andrejo Klepač 
(TK Koper), v četrtfmalu tretjo 
nosilko Ines Globočnik (TK 
Celje), v polfinalu pa je bila 
preizčrpana za zmago nad poz-
nejšo zmagovalko turnirja in 
državno prvakinjo Nino Šuvak 
(TK Kranjska Gora), ki je zma-
gala z rezultatom 6:2 in 6:3. 

Vzporedno s turnirjem posa-
meznic je potekal tudi turnir v 
igri dvojic. Ajda se je z 12-letno 
soigralko Alešo Bagola iz 
Ljubljane, s katero sta prvič 
nastopili v paru, pa vendar 
uspeli priti v finale, v katerem 
sta bili prvi nosilki Nina Šuvak 
in Mojca Mileta premočni na-
sprotnici. Z osvojitvojo posa-
mične bronaste medalje in 
srebrne v igri dvojic je Ajda do-
segla največji osebni uspeh in 
najboljši rezultat za T K Ptuj na 
državnih prvenstvih. 

V kategoriji dečkov sta barve 
T K Ptuj zastopala Matej Rus in 
Ino Ficko, ki sta z 12 leti prvič 
nastopila na državnem prvenst-
vu do 14 let. Glede na konku-
renco v tej kategoriji je za mlada 
tekmovalca že uvrstitev na 
prvenstvo lep uspeh, tega pa sta 
dopolnila s prizadevno igro v 
kvalifikacijah, kjer se je Ino uvr-
stil v drugo kolo. 

Odlični rezultati mladih tek-
movalcev T K Ptuj (Ajda Bru-
men in Rok Galun sta v 
najožjem krogu državne repre-
zentance) so ob talentu ned-
vomno rezultat dolgoletnega 
kvalitetnega in strokovnega 
dela trenerjev Zorana Krajnca 
in Luke Hazdovca ter dokaz, da 
je tudi v manjših klubih mogoče 
vzgojiti vrhunske mlade tekmo-
valce. 

TK 
Ajda prejema medaljo in pokal od vrhovnega sodnika JZ Sloveni-
je Ivana Fruksa. 

DRUŽABNA PRIREDITEV V RADENCIH JE PRIVABILA MNOŽICO LJUBITELJEV 
KONJENIŠTVA OD BLIZU IN DALEČ • OBETAVNE NAPOVEDI LJUTOMERČANOV ZA 
LETOŠNJO SEZONO IN NAGRADE NAJBOLJŠIM VOZNIKOM 

člani in sodelavci K K Ljutomer, ki bo jeseni 
začel praznovati 125-letnico prvih konjskih dirk, 
so pripravili tradicionalni, že 13. konjeniški ples. 
V hotelu Radin v Radencih so se zavreteli v ritmu 
valčka in polke, pozabili na skrbi in obenem 
sproščeno klepetali o pripravah na novo sezono. 
Prireditev z naslovom "Kujski ples" je izjemno 
uspela, na njej pa se je zbralo okoli 450 obiskoval-
cev iz vse Slovenije. 

Že po navadi Ljutomerčani izkoristijo to pri-
ložnost za analiziranje rezultatov in podelitev 
priznanj svojim članom. Tudi letos je predsednik 
našega najuspešnejšega kasaškega kluba Janko 
Slavič v svojem pozdravnem nagovoru poudaril, 
da so ponosni na zgodovino in voznike, ki so že 
pred desetletji ponesli slavo in ime Ljutomera 
daleč po Sloveniji in Evropi. Še posebej se je Jan-
ko Slavič dotaknil minule sezone, v kateri so nji-
hovi tekmovalci osvojili daleč največ prvih mest. 
Čeprav niso osvojili rejskih nagrad, pa je vendarle 
ljutomerska reja tista, ki daje najboljše potomce. 
Zmagovalka derbija Enigma je namreč potomka 
znamenitega žrebca Dinamite Lobella, ki stoji pri 
Slavičevih v Ključarovcih in daje talentirane po-
tomce. Med njimi je tudi lanskoletni državni 
prvak triletnih kasačev Slovenije Peri Lobell iz 
Šentjerneja. Ljutomerčani so izjemno zadovoljni 

zaradi mladih tekmovalcev, ki prihajajo v njihov 
klub in nadaljujejo tradicijo. Za prihodnost 
kasaštva se ni treba bati, je še povedal Janko Sla-
vič na otvoritvi skrbno pripravljene prireditve v 
Radencih. 

Podelili so posebna priznanja mladim vozni-
kom, ki so lani prvič zmagali. To so bili Darja 
Jureš, Boštjan Heric, Jernej Slavič, Jože Sagaj 
mL, Branko Seršen ml. in Jože Hojs. Najboljši 
voznik minule sezone je bil Marko Slavič, ki je 
dosegel 26 zmag, osvojil je tudi naslov evropskega 
prvaka med vozniki amaterji na Dunaju. Drugi 
najuspešenjši tekmovalec ljutomerskega kluba je 
bil Jože Sagaj z 9 zmagami(je tudi lastnik sloven-
skega rekorderja dveletnikov Dalija in voznik le-
gendarnega žrebca Durasa), tretji pa Danijel He-
ric, ki je nanizal 7 zmag. Vsi trije so dobili rad-
gonsko penino in simbolične podkve. 

Prireditev v Radencih je imenitno uspela, obi-
skovalci pa so se potegovali za glavni dobitek 
srečelova - za pravega ljutomerskega kasača. Do-
bila ga je soproga znanega voznika in tekmovalca 
Slavka Makovca. Letos bodo v Ljutomeru pripra-
vili kar 9 tekmovalnih dni, sezona pa se bo začela 
na velikonočni ponedeljek, 13. aprila. 

M.Toš 

ŠPORTNI POGOVOR / GORAZD SKET, NK DRAVA 

M o k o ime v vrstah Drttve 
v nogometnem klubu Drava je prišlo do spre-

memb v igralskem kadru. Med prvimi, ki je pres-
topil k Dravi, je bil Gorazd Šket. Prišel je iz Dra-
vograda. Njegov prihod je gotovo razveselil tako 
trenerja kot tudi navijače, saj je Gorazd znan kot 
izjemno discipliniran in borben nogometaš. Do-
bro opravlja svojo nalogo v obrambi, tu in tam pa 
se znajde tudi v napadu in zna ogroziti gostu-
jočega vratarja. O njegovem prihodu v Dravo je 
bil govor že prej, sedaj pa se je to tudi zgodilo. 

# Verjetno ste imeli tudi druge ponudbe. Kaj 
je odločilo, da ste pristali pri ptujski Dravi? 

Gorazd Šket: "Z Dravo smo bili v kontaktu že 
dalj časa, od lanskega poletja. Takrat nismo našli 
skupnega jezika. Sedaj se je to uresničilo in mis-
lim, da bomo obojestransko zadovoljni. O presto-
pu pa je odločila tudi bližina mojega doma in da 
imam službo v bližini." 

# Kakšni spomini vas vežejo na Dravograd? 

Gorazd Šket: "Sami dobri. Vse je bilo korektno 
tako s strani uprave kluba kot trenerja in 
predvsem s soigralci smo bili dobri prijatelji. Za ta 
čas se lahko izrazim samo pohvalno." 

# Vaši prvi vtisi ob sprejemu v klub? 
Gorazd Šket: "Sprejem je bil zelo v redu. C) 

vsem drugem pa je sedaj, ko je še vse na začetku, 
prehitro govoriti." 

9 K Dravi ste pristopili vi in še nekateri drugi 
igralci. Ali bo to dovolj, da bi Drava krenila 
višje po prvenstveni razpredelnici? 

Gorazd Šket: "Mnenja sem, da bomo z igralci, s 
katerimi se je Drava okrepila, in temi, ki so ostali 
v klubu, ta cilj uresničili." 

# Kakšna pa je vaša napoved za Dravo v dru-
gem delu prvenstva? 

Gorazd Šket: "Biti moramo optimisti; peto, 
šesto mesto." 

Danilo K la jnšek 

STRELSTVO 
POZIVNI 
TURNIR • 
Raušlova in 
Štuhec druga, 
Potočnik tretji 

v Ljubljani je bilo v nedeljo 
četrto pozivno pregledno tekmo-
vanje z zračnim orožjem. Rušanka 
Natalija Prednik je v streljanju z 
zračno puško dosegla nov državni 
rekord 452 krogov. 

Na tekmovanju je bilo pet 
Ptujčanov. Članica Majda Raušl je 
v nastrelila 365 krogov in zasedla 
tretje mesto, kar za pet kroga 
manj od drugouvrščene Ksenje 
Maček iz Rečice. V finalu pa je 
Majda nastrelila 94,4 kroga in bil 
s 459,4 kroga druga. Mačkova je 
pa s 459,0 tretja. 

Član Janez Štuhec je bil drugi 
strelec Slovenije s 677 krogi. V fi-
nalu je nastrelil kar 98 krogov. 
Mladinec Matija Potočnik je bil s 
553 krogi tretji. Robi Šimenko pa 
s 551 četrti. 

Mladinka Alenka Peteršič je 
streljala solidno in je bila s 335 
krogi četrta. 

Po četrtem kontrolnem tekmo-
vanju vabilo za državno reprezen-
tanco pričakujejo še članica Majda 
Raušl, član Janez Štuhec in mla-
dinka Alenka Peteršič. Četrtega 
preglednega tekmovanja se je ude-
ležilo devet strelcev iz mariborske 
regije, od tega pet pa iz Strelske 
družine Ptuj. 

PRVA DRŽAVNA 
LIGA # Slovenske 
Konjice - Ptuj 
1663:1671 

v osmem kolu prve državne lige 
so najboljši ptujski strelci bili 
gostje strelcev Konjic. Strelska 
družina Ptuj je nastopila v sestavi 
Majda Raušl^ 531, Franc Bedrač 
566 in Janez Štuhec 574. Najboljši 
posamezni rezultat je nastreljal 
Konjičan Cvetko Ljubič 575 kr. 
Zmago Ptujčanov za osem krogov 
je priboril drugi strelec Ptuja 
Franc Bedrač, ki je nasprotnika 
Marka Brezovška premagal kar za 
16 krogov. Z zmago so Ptujčani v 
gornjem delu lestvice. 

DRUGA 
DRŽAVNA LIGA 
• SD Ptuj Petlja -
SD Olimpija II 
1638 : 1609 

Strelci Petlje so gostili drugo 
ekipo Olimpije. Ptujčani so nasto-
pili v postavi Milan Stračižar 539, 
Robert Šimenko 559 in Matija 
Potočnik 540, Olimpija pa Janez 
Selan 553, Matej Černic 554 in Al-
mir Aldžič 502. Posamezno je 
zmagal ptujski mladinec Robi 
Šimenko. Premagati drugo ekipo 
Olimpije je še večji podvig od 
zmage nad prvo. Pri Olimpiji je 
slaba točka mladinec, Ptujčani pa 
imajo najboljše mladince v državi 
in v ekipi sta streljala dva. Petlja 
je po osmem kolu na vrhu lestvice 
druge lige. 

0 Medobčinsko 
prvenstvo OŠ 

Na prvenstvu osnovnih šol, ka-
tere organizator je bil Športni za-
vod Ptuj, tekmovanje pa je izvedla 
Strelska družina Ptuj, so ekipni 
prvak dečki osnovne šole dr. 
Franja Žgeča Dornava s 499 kr. 
pred OŠ Olge Meglič 474, 3. OŠ 
Juršinci 466,4. OŠ Olge Meglič II 
302,5. Juršinci II282,6. OS Mar-
kovci 197 kr. Posamezno: 1. 
Jernej Peteršič 175 kr., 2. David 
Fric 173 (oba Dornava), 3. Simon 
Fras 165 (Olga Meglič), 4. Martin 
Horvat 160,5. Milko Šprinzar 159 
(oba Juršinci), 6. Sebastijan Mol-
nar 157 (Olga Meglič), 7. Simon 
Simonič 153 (Juršinci), 8. Domen 
Zavec (Olga Meglič), 9. Matjaž 
Vrtič 151 (Dornava), 10. Jani Er-
hatič 151 (Juršinci). 

V konkurenci deklic je ekipno 
zmagala ekipa Juršinci s 470 kr. 
Posamezno je zmagala Staška 
Benko 168 kr., 2. Nina Pavlin s 
160 kr., 3. Saša Cafuta 138,4. Mar-
tina Novak 91 (vse Juršinci). 

# Prvenstvo 
srednjih šol 

Občinsko prvenstvo srednjih šol 
v streljanju je bilo podobno lan-
skoletnemu tekmovanju. Ekipni 
zmagovalci so isti: pri dijakih je 

prva Poklicna in tehniška strojna 
šola s 1011 kr., druga Poklicna ij 
tehniška elektro šola 952 kr., tret 
ja Ginmazija 852 kr., četrta Po-
klicna in tehniška elektro šola Ij 
843 kr., peta Poklicna in tehniška 
strojna šola 809 kr., šesta Eko-| 
nomska šola 470 kr. ' 

Posamezno: 1. Boris Heruga 351! 
(Strojna šola), 2. Marjan Gril 3431 
(Elektro šola), 3. Kreško Kosi 342l 
(Strojna), 4. Robert Šimenko 33] 
(Gimnazija), 5. Matija Potočmi 
324 (Strojna)... 

Dijakinje ekipno: 1. Ekonomska 
šola 724 kr., 2. Gimnazija 624 kr, 
Posamezno, 1. Majda Majč 275,2 
Nina habjanič 269 (obe Gimnazi' 
ja), 3. Simon Simonič 256, 4. Su 
zana Berlak 252,5. Sabina Žamp 
216 (vse Ekonomska šola)... 

S 

# 6. krog Slovenje^ 
goriške lige 1 

v soboto, 7. februarja, so stre\ci 
Trnovske vasi izvedli 6 krog lige s 
serijsko zračno puško. Trnovski 
vas še vedno gostuje v Dornavi 
saj še vedno nimajo svojega stre 
lišča. 

Rezultati ekipno: 1. SD Dorna 
va II 612 kr., 2. SD Željka I 5^ 
kr., 3. SD Dornava I 581 kr. 

Rezultati posamezno: 1. Antoi 
Peteršič,^ l5omaya, 164 kr., 2 
Branko Žmauc, Željka, 162 kr.,; 
Janez Tašner, Trnovska vas, Mai 
jaž Simonič, Darko Peteršič, Doi 
nava - vsi 152 kr. 

Rezultati po 6, krogu ekipno: 
SD Željka I 3633 kr., 2. SD Do; 
nava I 3525 kr., 3. SD Gomila 
3486 kr. Posamezno: 1. Brani 
Žmauc, Željka, 949 kr., 2. Mirt 
Moleh, Željka, 939 kr., 3. Jem 
Peteršič, Dornava, 892 kr. in Jai 
ko Berlak, Gomila, 892 kr. 

7. krog bo 14. februarja ob 1 
uri, organizirala ga bo SD Gon 
la. 

J.i 











JUDO 

Vogrinei sedmi na svetovnem pokalu 
športne dvorane so po vsej Sloveniji ob vikendih dodobra zase-
dene, kjer tudi najmlajši športniki preživljajo svoj prosti čas in 
se potegujejo za najvidnejše uvrstitve. 

Ob koncu minulega meseca so se 
po uspešnem nastopu na 
področnem prvenstvu osnovnih 
šol najmlajši udeležili fmal držav-
nega prvenstva v judu. Mlajše 
deklice in dečke je že tradicional-
no uspešno gostil judo klub iz 
Lendave, starejše pa Slovenska 
Bistrica. Ptujska ekipa je nastopi-
la z 12 mladimi upi v obeh katego-
rijah, pri čemer se je po pričako-
vanju najbolje uvrstil Dani Rus, 
ki je ponovno osvojil naslov 
državnega prvaka. Po štirih 
gladkih zmagah se je v finalu 
srečal s klubskim kolegom Mar-
janom Majcnom, ki je na koncu 
potrdil lanski naslov viceprvaka 
Slovenije. Srebro sta osvojila tudi 
Ervin Vinko do 50 kg pri mlajših 
dečkih in Aljaž Frajnkovič do 60 
kg med starejšimi dečki. Odlično 
se je med dekleti, pri katerih glede 
na številčno udeležbo vlada veliko 
zanimanje za ta šport, uvrstila 
Barbara Murko, ki je v absolutni 
kategoriji osvojila 3. mesto. 

Izbrana ekipa dečkov, deklic in 
kadetov pa se je minulo nedeljo 
udeležila velikega mednarodnega 
turnirja v Avstriji. Nastopilo je 
več kot 300 tekmovalcev, med ka-

terimi so bili Ptujčani posebej 
uspešni. Po petih gladkih zmagah 
je ponovno slavil Dani Rus in 
tako osvojil še en pomemben 
mednarodni turnir, Marjan Ma-
jcen je po nerazumljivi sodniški 
odločitvi v finalu boj izgubil, a 
kljub temu osvojil odlično 2. mes-
to, srebro je osvojil tudi Ervin 
Vinko, bron pa Aleš Krajnc in 
Marko Plajnšek. 

PO BASLU SE 
USPEŠNEJE V 
SOFIJI 

Slovenski judoisti so na turniru 
serije A za svetovni pokal v bol-
garski Sofiji, na katerem je nasto-
pilo 107 judoistov iz 14 držav, do-
segli imeniten uspeh. Najbolje so 
se izkazali Jože Marin, Aleš 
Vrbančič in Peter Bevc, ki so do-
segli tretja mesta. Znova pa je 
vrhunsko pripravljenost dokazal 
najmlajši član državne reprezen-

tance, Ptujčan Dejan Vogrinec, 
ki v vrstah članske reprezentance 
letos nastopa prvič. Po uspešnem 
debitantskem nastopu na A tur-
nirju za svetovni pokal v švicars-
kem Baslu, kjer je osvojil 9. mesto, 
je v Sofiji uvrstitev še izboljšal s 
sedmim mestom, kar ga uvršča v 
reprezentančno vrsto, s katero bo 
nastopil na prihodnjih turnirjih 
serije A za svetovni pokal. Dejan 
se nadeja še boljšega rezultata pri-
hodnji mesec v Pragi. 

Simon Starček 

V . N E D E L J A / J U D O l S T K E EKIPNE PRVAKINJE 

Uspešna dekleta 
Prejšnji Konec tedna je v Slovenski Bistrici potekalo državno 

prvenstvo osnovnih šol v judu. Na tekmovanju so se srečale mlade 
tekmovalke in tekmovalci iz vse Slovenije, ki so uspešno sodelovali 
na regijskih tekmovanjih. Konkurenca je bila kar močna, saj se je tek-
movanja udeležilo 170 otrok iz 60 osnovnih šol. Iz velikonedeljske 
šole so se tekmovanja udeležila tri dekleta in kar takoj posegla po na-
jvišjem mestu. 

Tadeja Štagar, Petra Fištravec in Smiljana Bezjak so učenke osnov-
ne šole Velika Nedelja in trenirajo v Judo klubu v Gorišnici. Tadeja in 
Petra se s tem športom ukvarjata že dalj časa, Smiljana pa šele nekaj 
mesecev. Trikrat tedensko jih na treninge vozijo starši in tudi njihov 
trud je bil v soboto poplačan. V kategoriji do 48 kilogramov je bila Ta-
deja Štagar najboljša in je tako postala državna prvakinja med osnov-
nošolkami. Petra Fištravec je osvojila drugo mesto v kategorijî  do 52 
kilogramov, Smiljana Bezjak pa v isti kategoriji tretje mesto. Športni 
pedagog Anton Lah in trener Mitja Kostevc sta bila z dosežki seveda 
zelo zadovoljna, še posebej pa ju je veselilo, da so dekleta v skupni 
razvrstitvi fantov in deklet zasedla 3. mesto. (vki) 

NOGOMET 

Aluminij - Drava 2:7 /2:1/ 
Pomožno igrišče Aluminija v Kidričevem, gledalcev 200, glavni 

sodnik Marijan Rajh /Lovrenc Dr. p./, pomočnik Franc Žitnik /Ptuj/ 
STRELCI: 1:0 Kraševec /7/, 1:1 Milan Emeršič /20 iz llmetrov/, 

2:1 Tomaž Emeršič /33/. 
ALUMINIJ: Fideršek, Kristofič, Fridl, Miran Emeršič, Grbavac, 

Boškovič, Hertiš, Perkovič, Tomaž Emeršič, Rozman, Kraševec. 
Igrali so še: Trop, j. Šmigoc, Krajnc, Vindiš, Habjanič, Zelko, Mo-
horko, Gojkošek in Gorše. 

DRAVA: Lešnik, Klinger, Vogrinec, A. Vršič, Šket, Zec, Pranjič, 
Kovačec, Milan Emeršič, Aleš Čeh, Mujanovič. Igrali so še: 
Bezjak, Bratec, Horvat, Habjanič, Fridauer, Krajnc, Novak, Huzjak 
in Golob. 

Ko zaigrata Aluminij in Drava, se vse vrti okoli nogometa, pa naj bo 
to prvenstveno, pokalno ali prijateljsko srečanje. Tokratno srečanje je 
bilo izredno lepo, predvsem pa zanimivo v prvem polčasu. Številni 
gledalci so lahko videli tri zadetke, dva vratnika, lepe akcije in dobre 
obrambe obeh vratarjev. 

Prvi resnejši napad Aluminija se je končal v mreži vratarja Drave. V 
20. minuti je v svojem kazenskem prostoru igral z roko Miran 
Emeršič. Zanesljivi strelec z bele točke je bil kapetan Drave Milan 
Emeršič. V 30. minuti je Kraševec pobegnil obrambi Drave, toda za-
del je samo levi vratnik. Tri minute kasneje je nogometni velemojster 
Tomaž Emeršič lepo sprejel žogo na robu kazenskega prostora Drave, 
močno udaril po žogi in ta je končala za hrbtom Dravinega vratarja. V 
39. minuli je Boris Klinger skorajda izenačil rezultat, vendar je njegov 
strel zadržal vratnik. 

V drugem polžečasu je bil tempo igre kljub številnim menjavam na 
obeh straneh še vedno zelo dober. Igralci obeh moštev so se trudili 
doseči še kakšen zadetek, vendar so tokrat obrambe in vratarji bili 
vedno na svojem mestu. Na koncu se je končalo z zmago Aluminija. 
Sicer pa bosta imela oba trenerja do pričetka prvenstva v 2. SNL še do-
volj časa za pripravo svojega moštva. 

Danilo KJajnšek 

PLAVANJE / DRŽAVNO PRVENSTVO KADETOV IN MLADINCEV 

Ha DP 7 finalnih awstitev in dm medalu 
v kranjskem bazenu so se minuli konec tedna na državnem 
prvenstvu kadetov in mladincev pomerili plavalci iz vseh 17 slo-
venskih plavalnih klubov. Takšna tekmovanja potekajo kar tri 
dni. Zjutraj je predtekmovanje, popoldan pa finale, kjer nasto-
pi najboljših osem plavalcev v vsaki disciplini. Za nastop na DP 
morajo plavalci na enem izmed predtekmovanj doseči potrebno 
normo. Te so zelo zahtevne, saj je že za krajše discipline (do 
200 m) potrebno v povprečju trenirati vsaj dve leti trikrat na te-
den, da jo sploh dosežeš. V posamezni disciplini tekmuje tudi 
do 90 plavalcev enake starosti. Plavalci, ki na takšnih tekmo-
vanjih dosežejo mesto v prvi tretjini uvrščenih, morajo zelo na-
porno trenirati vsak dan. 

Že prvi dan prvenstva je Ma-
tevž Božičko na 50 m prosto s 
časom 26,06 dosegel tretji čas v 
predtekmovanju, Bojana Kološič 
pa je bila v finahh dvakrat, in si-
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cer na 50 in 400 m prosto. Plavala 
sta tudi Uroš Gojkovič, ki je bil 
na 50 m prosto 14. s časom 27,61 
14, in Berni Pihler na 100 m 
hrbtno, ki je bil s časom 1.14,77 
na 15. mestu. V finalu na 50 m 
prosto je med prvouvrščenim in 
Matevžem na osmem mestu le 
dobre pol sekunde razlike ali "po 
domače" pol zaveslaja. 

Naslednji dan, v soboto, je bila 
že v predtekmovanju Bojana 
Kološič med favoriti na 100 m 
delfin ter tudi v finalu z novim 
osebnim rekordom 1.08,27 osvoji-

la 3. mesto. 
Najboljše rezultate pa so 

Ptujčani dosegli v nedeljo. Začel 
je Uroš Gojkovič, ki je na 100 m 
prosto s časom 1.00,78 svoj osebni 
rekord, star samo 2 meseca, iz-
boljšal za 2 sekundi. Matevž je v 
isti disciplini plaval za sekundo 
boljše od svojega osebnega rekor-
da in se s časom 58,46 uvrstil v fi-
nale in popoldne na 8. mesto. Bo-
jana Kološič je bila tudi v nedeljo 
dvakrat v finalu, in sicer na 100 m 

prosto in 200 m delfin. V slednji 
disciplini je bila s časom 2.31.04 
odlična druga. 

Po štirih letih delovanja kluba 
lahko zapišem, da smo kljub 
težkim razmeram in z omenjeni-
mi finančnimi sredstvi v težki 
konkurenci dosegli veliko. Daleč 
pred nami pa so ljubljanski in go-
renjski klubi, kjer se zavedajo, da 
je razvoj plavanja tesno povezan z 
razvitostjo okolja. 

Franjo Rozman 

Najuspešnejši ptujski plavalci (od leve): Uroš Gojkovič, Bo-
jana Kološič in iVIatevž Božičko 

ROKOMET 
1. B SRL • 
Začetek drugega 
dela 

Minuli vikend so odigraU tekme 
12. kroga, prvega v drugem delu 
prvenstva v 1. B moški rokometni 
ligi. Ptujski Dravi po pričakovan-
ju ni uspelo na gostovanju, saj jo 
je Besnica premagala z 29:21 in 
tako Ptujčani z eno samo točko 
ostajajo zadnji. Velika Nedelja se 
je s tesno zmago na četrtem mestu 
izenačila z Inlesom, oba imata po 
16 točk, v vodstvu pa je trbo-
veljski Rudar z 19 točkami pred 
Radečami in Škofjo Loko (18 
točk). 

• Velika Nedelja -
Dol TKI Hrastnik 
30:28 (13:16) 

Okrog 400 gledalcev je v nedeljo 
popoldan v Veliki Nedelji 
spremljalo zanimivo tekmo ena-
kovrednih moštev, ki sta bili 
boljši v napadu kot v obrambi. 
Oboji so z uspelimi kombinacija-
mi hitro zaključevali napade in 
dosegli veliko zadetkov, čeprav 
sta se s kar po 15 obrambami izka-
zala oba vratarja. Še posebej velja 
pohvaliti domačega vratarja Bel-
ca, ki je ubranil štiri sedemmet-
rovke, ključno pri rezultatu 28:27 
za domače. Priznati je potrebno, 
da so se igralci Velike Nedelje to-
krat srečno izvlekli, saj so bili pro-
ti kakovostnim, vendar starejšim 
gostom na robu poraza. Gostje so 
namreč v prvem delu nadoknadili 
tri zadetke razlike in do polčasa 
povedli s tremi, prednost pa v 
prvih minutah nadaljevanja 
povišali že na pet zadetkov, bilo je 
14:19. Agresivna obramba 
domačih je prispevala k ize-
načenju na 20, do zaključka pa so 
večji del vodili gostje, a jim je za-

radi starosti ob agresivni obrambi 
domačih začelo zmanjkovati 
moči, enakovrednih zamenjav pa 
nimajo. To so domači izkoristili 
in dosegli pomembno zmago. 

VELIKA NEDELJA: Kovačec, 
Belšak 9, R. Mesarec 5, Trofenik 
2, Potočnjak, Kumer, Bezjak 7, 
Planine 4, Kokol, Pisar 3, A. Me-
sarec, Belec. 

I.kotar 

2. SRL ŽENSKE • 
Sevnica - Elektro 
Senčar Ptuj 29:24 
/9:11/ 

ELEKTRO SENČAR PTUJ: 
Bojeva 1, Potočnikova, 
Šijančeva 8, Obranova, Maje-
ričeva, Mlakarjeva 1, Petkova 4, 
Maračičeva 4, A. Potočnik, 
Srebmjakova 6, Žampa, Grego-
rečeva. 

V taboru ŽRK Elektro Senčar 
Ptuj so vedeli, da jih v Sevnici 
čaka zahtevno gostovanje. Dekle-
ta so dobro zaigrala v prvem 
polčasu in od vsega začetka do sre-
dine polčasa vodile za zadetek. 
Nato pa so povedle s tremi zadet-
ki, na odmor pa odšle z vodstvom 
dveh zadetkov. 

V drugem polčasu pa je vse kre-
nilo narobe. Domače rokome-
tašice so uspele rezultat izenačiti 
/13:13/ in nato povesti z zadet-
kom prednosn. Njihova prednost 
je vedno bolj naraščala in je bila 
najvišja pet zadetkov. Mlade 
Ptujčanke se niso predale in so se 
z borbeno igro uspele domačin-
kam približati na samo zadetek 
prednosti. Za kaj več jim je zman-
jkalo moči. 

V nedeljo ob 11. uri bodo v 
športni dvorani Center igrale pro-
ti ekipi Črenšovci. 

Danilo Klajnšek 



Glasbeni stroj je v februarju začel 
ponovno "mleti", kar pomeni, da so 
plošče zače le izhajat i kot po 
tekočem traku. Nekaj najboljših sem 
poslušal ter jih opisal. 

Ameriška pevka MADONNA se je rodi-
la 16. avgusta 1958. Super zvezda je 
zadnji projekt imela leta 1996, ko je 
igrala v filmu Evita in zapela priredbo 
pesmi Don't Cry for me Argentina. 
MADONNA je pripravila novo pesem 
PROZEN ( ^ l e M f ^ , ki jo boste našli 
na albumu Ray of Light, ki uradno izi-
de v začetku marca. 

SHOLA AIVIA je navduševala v letu 
1996/1997 s skladbami You might 
Need Somebody, You're the One I 
Love in Who's Loving my Baby. Ko-
maj 18-letna SHOLA ima velik razpon 
glasu, vendar ga v skladbi MUCH 
LOVE { t t ^ ni preveč uporabila, saj 
gre za neizrazito soul skladbo. 

Glasba 90. je prinesla tudi gibanje 
"Girl-Power" in vodilne skupine tega 
gibanja so Spice Giris, Eternal in AH 
Saints. Nov ženski kvintet GLOBE IL 
YOU prepeva tipično popevko z nas-

mlade punce pa so si nadele ime 
CLEOPATRA in s svojo prvo pesmijo 
CLEOPATRA'S THEME zašle 
v R'N'B' vode. 

Znana in uspešna pevka MARV J.BLI-
GE je letos dobila glasbeno nagrado 
American Music Avvards za najboljši 
RN'B album z nas lovom Share my 
VVorId. Na ameriški FH lestvici je še 
skladba Everything, ki jo je MARV za-
menjala z novost jo SEVEN DAYS 

Rap glasba je vedno popularnejša tudi 
pri nas in zato sem se odločil, da vam 
predstavim nove rap komade, ki priha- | 
jajo iz ZDA: Gone Till November - ' 
WYCLEFF JEAN, Tuck me in - KIM-
BERLV SCOTT, What you Want -
MASE, Swing my Way - K.P., Only 
when UR Lonely - GINUVVINE, Phone 
Tab - AZ & NAS, Make them Say Uhhh 
- MASTER P., Beep me 911 - MISSY i 
ELLIOTT, If you Think l 'm Jiggy - THE 
LOK, Do for Love - 2PAC & ERIC WIL-
LIAMS, Made Figgaz - 2PAC & THE 
OUTLAVVZ, We be Clubbin - ICE 
GUBE, Onlyin Cal i fornia-MACK10 & 
ICE GUBE, The VVorst - ONYX & WU 
TANG ČLAN, Too Close - NEKT, Ride 
on - SNOOP DOGGV DOGG & KU-
RUPT, Kinsu - THE HOP, Nasty Boy -
THE NOTORIOUS B.I.G... 

Britanski indie ročk band THE BLUE-
TONES je leta 1996 poživil sceno s 
komadom Slight Return, ki je prišel 
celo na 2. mesto britanske lestvice. 
THE BLUETONES se vračajo v leto 
1998 s komadom SOLOMON BITES 
THE WORM ki pa je "zatežen" 
indie ročk komad. 

Robert Plant, Jimmy Page, John Paul 
Jones in John Bonham so bili člani za-
sedbe LED ZEPPELIN, ki je lani izdala 
v živo odigrano radijsko zgoščenko 
BBC Live Session. Robert in Jimmy pa 
pripravljata čisto novi album in svojo 
veliko koncertno turnejo začenjata 21. 
febmarja v Zagrebu (slišal pa sem, da 
se karte dobijo v TA ANKA). LED ZEP-
PELIN so posebej v ZDA pripravili in 
izdali pesem COMMUNICATION BRE-
AKDOVVN. 

Lindsay Buckingham, Mick Fleetwo-
od, Christine McVie, John McVie in 
Stevie Nick sestavljajo skupino FLE-
ETWOOD MAC, ki je bila januarja 
sprejeta v Ročk N'Roll Hale of Fame. 
Leta 1977 je skupina posnela album 
Rumours in konec pomladi bo izšel 
ponovno ta album, ki pa ga bodo pri-
redili Duncan Sheik - Songbird, The 
Corrs - Dreams, Jewel - You Make Lo-
ving you, Matchbox 20 - Never going 
back again ... FLEETVVOOD MAC so 
nominirani za tri grammyje in pravkar 
promovirajo pesem LANDSLIDE 

z unplugged albuma The 
Dance. 

METALLICA je med popularnimi z 
zgoščenko Re-Load, ki je že postregla 
s komadom The Memory Remains in 
Fuel. Pravi zakon skupine METALLICA 
je balada The Unforgiven in pravi za-
kon je tudi balada THE UNFORGIVEN 

Januar je bolj ali manj mrtev glasbeni 
mesec, vendar je izšlo nekaj dobrih al-
bumov.: Titanic - SOUNDTRACK, 
Sweetbox - SWEETBOX, Read my 
Sign - BELL, BOOK & CANDLE, Monn 
Safari - AIR, I Blame the Goverment -
CARTER USM, AH I have in this VVorId 
- VOUNG BLEED,, Blame it on me -
ALANA DAVIŠ, Grooxing Pains - BIL-
LIE MYERS, Blue For you "The Best 
of" - NINA SIMON. The Blue Cafe -
CHRIS REA... 

David Breznik 

KULTURNO IN 
NEKULTURNO 

Nekulturno je, če po kosilu po-
dreš kupček - rigneš pred vsemi. 
Ni ku l tu rno , če koga obdolžiš 
po krivičnem. Ni kulturno, če si 
v šoli priden, doma pa se prete-
paš. Nekulturno je, če se družiš 
samo z boljšimi učenci, slabših 
pa še pogledaš ne. Prerivanje v 
vrstah, ko čakamo na malico in 
avtobus, je zelo nekulturno. 

Marko, 6.a 
Kulturno je, če gremo v gleda-

lišče in se lepo oblečemo. Kul-

turno je tudi to, da se udeležuje-
mo proslav in na nekaterih so-
delujemo. Nekul turno je to, če 
pridemo na kakšno predstavo in 
ne poslušamo nastopajočih ali 
pa se celo norčujemo iz njih. 

Danijel, 8. a 
Beseda k u l t u r n o mi pomeni 

lepo vedenje, spoštovanje dru-
gih in spoštovanje človekovih 
pravic. Pod to besedo si pred-
stavljam tudi to, da bi se lahko 
l j u d j e k u l t u r n o pogovar ja l i o 
težavah in jih strpno reševali. 

Mojca, 7.b 
Kulturen je tisti, ki se obnaša 

c^Mladi dopisniki 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Tak, pa 

seje začelo. Provijo, ke svečnica 
korantom in drugim fašenkovim 
spremlevalcom dveri gor odpre, 
da lehko začnejo pregojati zimo, 
vobiti pomlod in spočijati še 
druge vragolije. V soboto bo na 
Ptuju tudi uradni pričetek 
letošnje po vrsti že 38. korantije. 
Pred mestno hišo se bodo ob 11. 
vuri srečale številne slovenske 
lorfe, odprli pa bodo tudi karne-
valsko dvorano, v keri bo plača 
za 4 taužnt človeških duš. Jebal 
ga na korantove zvunce, pjebi, 
to bo gužva, saj se bo vsoki den 
do pepelnice v toti dvorani nekaj 
dogajalo. Jaz sen že sklena, v 
koga se bom masikra. Ker se z 
domočimi politiki, poslanci in 
drugimi funkcionori neje dobro 
norca delati in kregati, saj so 
preveč posvečeni in občutlivi, 
sen sklena, da bom posnema 
ameriškega predsednika Kvin-
tona. Pija bom kvinto in za ba-

bami leta. Nibena mi nede 
vujšla. 

Tejko za začetek o prozniki 
vseh pametnih norcov, kak tudi 
fašenki provimo. Cuja sen, ke bo 
v nedelo, 22. februara, na ptuj-
skem karnevali v koranta 
oblečeni Burut Veselko. Saj 
vete, to je tisti dohtar na televizi-
ji, ki se v svojih zlo dobrih odda-
jah odklopi in jaz, Mica pa še 
poseje rade gledama jegove od-
daje. Dečko je vun z vraga. Je 
pač najboljši dohtar na televiziji 
in najboljši televizijec med 
dohtari. Čujem in v cajtngah 
štejem, da se nova popovska in 
štora lublanska televizija greta 
hujdo konkurenco na kadrov-
skem in tudi programskem po-
dročji. Ja, čista prav je tak, keri 
bodo bojši, tiste bomo gledali. 

Če smo glih že pri televiziji, 
vam moren doj povedati, da tote 
noči boj malo spim. Ponoči gle-
dam olimpijske igre iz japonske-
ga Nagana. Kaj bodo dosegli 
naši, se še ne ve, tolažimo se 
samo, da jih brez vsaj ene kolaj-
ne nedo iz Nagarm nagnali Pro-
vijo pa, da je na olimpijskih 
igrah boj važno sodelovati kak 
pa zmogati Jaz se s totim olim-
pijskim geslom glih čista ne stri-
jam. Tekme so pač zato, da eni 
zmogajo, drugi pa so poraženci. 

Pa smo na kunci, nega več pla-
ča na papiri. 

Predfašensko vas pozdrovla 
LUJZEK 

k u l t u r n o , ka r p o m e n i , da se 
vzrono obnašamo, da premisli-
mo, preden kaj rečemo. Kultur-
no je, da ljudi pozdraviš in jim 
nameniš nekaj lepih besed. Ne-
kulturen je tisti, ki se ne zahvali 
in nikoli ne reče prosim ter si 
nikoli ne ogleda kakšne predsta-
ve. 

Ksenja, 7.b 
Nekul turno je tudi odlaganje 

smeti v parkih in na vseh mes-
tih, ki niso za to. Nekulturno je 
tudi, če kdo kadi komu v obraz. 

Bojan, 7.b 
- Velikokrat slišim: "Ta pa ima 

kulturo." To je takrat, ko mladi 
vstane in da prostor starejšemu 
na avtobusu, vlaku, v čakalnici 
... Če pomagamo starim ljudem, 
pravimo, da smo kulturni. Kul-
tura je skrbna priprava proslave 
ob različnih dogodkih. Nekul-
turno je grdo obnašanje pri jedi, 
p r e g o v a r j a n j e u č i t e l j e m in 
s taršem, n a m e r n o un ičevan je 
knjig, igrač, tujega imetja. 

Anja, 6.b 
Kulturno je, da ne skačeš dru-

gim v besedo, ne srebaš juhe z 
žlice tako, da se ne sliši televizi-
ja v dnevni sobi. Za mene je kul-
turno, če človek uporablja bese-
do hvala in prosim, da ne gledaš 
v tla, če se kdo pogovarja s tabo, 
da mlajši pozdravljajo starejše, 
da daš prostor starejšim, če ni 
nikjer nič prostora, da se povsod 
lepo oblečemo. 

Svetlana, 6.a, 
učenci OŠ Videm 

S M R T ZARADI 
LEDENEGA 
ČAJA 

Pošast z Marsa je priletela na 
Mount Everest. Bilo je pozimi. 
Ker jo je zeblo, si je talila led in 
iz njega kuhala čaj. Ugotovila je, 
kako so ljudje neumni, ker si ne 
znajo kuhati čaja. Kljub ledene-
mu ča ju je pošas t dob i l a 
pljučnico in umrla. Pokopali so 
jo v ledeni jami. 

Saša Krajnc, Urška Kolar, 

Darko Kukovec, Maja Kampl, 
6.a, 

OŠ Olge Meglič, Ptuj 

SREČATA SE 
JESEN IN Z IMA 

Teta zima 
res je prima. 
Naredi zimo, 
da ne zaspimo. 
Takrat je veselo, 
da bi še srce pelo. 
Jesen je teta, 
ki trgatev obeta. 
Je dobra slikarka, 
čeprav je že starka. 
Ptice na jug odlete, 
ker se mraza boje. 
Mitja Kidrič, 5.a, 
OŠ Kidričevo 

MOJA 
M O D E R N A 
PRAVLJICA 

Nekoč pred davnimi časi je v 
veliki stolpnici živela Zlatola-
ska. Bila je zelo ošabna deklica. 
Vsak dan je sedela pred ogleda-
lom in občudovala svojo lepoto. 
Toda nekega jutra je v ogledalu 
zagledala Modrolasko. Zlatola-
ska n i mog la ve r j e t i svo j im 
očem - Modrolaska ji sploh ni 
bila všeč, saj je bila Zlatolaska 
zelo lepa in ponosna na svoje 
lase. Mladenič i so jo snub i l i . 

vendar je vsakega zavrnila. Za 
njeno ošabnost so jo hoteli kaz-
novati in ponoči so ji zamenjali 
ogledala. "Joj, kakšna groza!" je 
n e s r e č n o t a r n a l a Z la to laska . 
"Ogledalo, prosim te, povej mi, 
zaka j v i d i m M o d r o l a s k o , saj 
sem vendar Zlatolaska?" Ogle-
dalo ji je odvrnilo, naj ut ihne, 
saj so tudi Modrolaske lepe. Od 
tistega dne je postala bolj pre-
prosta. Kmalu se je poročila. V 
ogledalo pa se ni več tako pogos-
to gledala. 

Siniša Čeh, 4.r., 
OŠ Trnovska vas 

M O J E 
POLETNE 
POČITNICE 

Med p o l e t n i m i poč i tn i cami 
smo se odpravili na morje v Ne-
rezine. S seboj sem vzela tud i 
masko in cevko za potapljanje. 
Ko smo prispeli na morje, sem 
si šla ogledat plažo. Naslednj i 
dan smo se odpravili na plažo. 
Ko sem se potapljala, sem opa-
zovala ž ival i in r a s t l i n e pod 
vodo . Z j u t r a j smo hod i l i na 
sprehode in v trgovino. Popol-
dan smo se kopal i , zvečer pa 
smo hodili v mesto ali na spre-
hod. 

Nekega dne sva se z atijem pel-
jala s pedolinom. Vozila sva se 
eno uro, ki je hitro minila. Ven-
dar je deset dni hitro minilo in 
odpraviti smo se morali domov. 
Ker smo šli na morje proti kon-
cu junija, sem lahko še dva me-
seca p rež ive la s p r i j a t e l j i . K 

meni je na počitnice prišla tudi 
moja sestrična Katja. Ko je bila 
koruza dovolj zrela za pečenje, 
smo si jo pekli. 

Skoda, da so počitnice prehi-
tro minile, saj sem se imela zelo 
lepo. 

Natalija Sagadin, S.b 

RAZMIŠLJANJE 
O STARŠIH 

Starši: 
- me imajo zelo radi 
- mi vedno in povsod zaupajo 
- naredijo vse za mene 
- so prijazni 
- mi pomagajo pri delu za šolo 
- gredo z menoj k zdravniku, 

če sem bolan 
- so me marsičesa naučili in mi 

razkazali svet 
- skrbijo za mene in mi kupijo, 

kar potrebujem za življenje 
- pazijo na mene, da se mi ne 

bi kaj zgodilo 
- mi p r i p o v e d u j e j o o razn ih 

stvareh in me poslušajo 
- mi pomagajo, če sem v hudi 

stiski 
- me vedno potolažijo, če mi je 

hudo 
- me peljejo na morje 
- gredo z menoj na sprehod 
- me p o t o l a ž i j o , k a d a r sem 

žalosten 
- so veseli, če jim vračam nji-

hovo ljubezen 
Učenci in učenke 3.b, 
OŠ Kidričevo 







ŠPORT IN POSLOVNA SPOROČILA 

acroklub PTUJ m 
PaMiidrugiv 
paraskiju 

Na odpr tem državnem 
prvenstvu v paraskiju, ki je bilo 
od 5. do 8. februarja na Kobli , so 
ptujski padalci med devetimi 
ekipami osvojili tretje mesto, 
poleg slovenskih so tekmovale 
še češke in hrvaške ekipe. 

Rezultat v paraskiju je sestavl-
jen iz natančnosti skoka na cilj 
in hitrosti na slalomski smučar-
ski progi. Izkazalo se je, da ptuj-
ski padalci, kot se za padalce 
spodobi, mnogo bolje skačejo 
kot smučajo, saj je p tujska ekipa 
v skokih na cilj premagala vse 
druge, medtem ko je bila ekipa v 
smučanju šele osma. 

V generalni uvrstitvi so bili 
prvi Cehi, drugi Leščani in tretji 
Ptujčani, ki so torej prejeli 
srebrno državno medaljo. V 
ptujski ekipi so skakali Matej 
Kostanjevec, Aleksander Čuš, 
Aleš Zamuda in Milan Jurič. 

M Z 

KOŠARKA m EkigM Ta-
luma že prvak lige 

v 8. krogu rekreacijske lige v 
košarki so bili doseženi tile re-
zultati: Ptujska Gora - Ta lum 
37:35, ŠD Podlehnik - ŠD Ki-
dričevo 49:74. Po osmem krogu 
vodi Ta lum, 2. ŠD Majšperk, 3. 
ŠD Kidričevo, 4. ŠD Ptujska 
Gora, 5. ŠD Podlehnik. Naj-
boljši strelci: 1. Mit ja Medved 
(Ptujska Gora) 211 košev, 2. 
Radko Hojak ^ (Talum) 125 
košev, 3. Stojan Širec (Majšperk) 
101 koš, 4. Andre j Habjanič (Ta-
lum) 95 košev, 5. Andre j Pod-
goršek (Podlehnik) 84 košev. . . 

R.H. 

mmPRiPTUJum 
Obinizbor 
planinskega društva 

v prostorih nove občinske 
zgradbe v Vidmu se bodo v sobo-
to, 14. februarja, ob 18. uri sesta-
li člani novoustanovljenega Pla-
ninskega društva Haloze, pregle-
dali opravljeno delo in letošnji 
načn . Druš tvo ima od ustanovit-
ve že več kot 100 članov. 

TM 

MORAVCI m 
Smuiarski skoki 

Prejšnjo nedeljo je mladinsko 
društvo Moravci v Slovenskih 
goricah organiziralo smučarske 
skoke na 25-metrski skakalnici. 
Letošnja zima res ni bogata s 
snegom, vendar so se marljivi 
organizatorji potrudil i in zelo 
dobro pripravili skakalnico ter 
zagotovili skakalcem zares dobre 
pogoje. Zanimanje za tekmo je 
bilo kar veliko, saj se je okrog 
skakalnice zbralo precej ljudi. 
Skakalcev, ki so želeli preizkusi-
ti napravo, pa je bilo 32. Organi-
zator je pripravil tekmovanje za 
dve starostni kategoriji in prav 
zanimivo je bilo videti mlade 
bodoče skakalne orle. Mladin-
skemu društvu Moravci, so pri 
organizaciji tekmovanja pris-
kočili na pomoč sosedje iz 
Juršincev, ki imajo že izkušnje 
pri tovrstnih prireditvah. Re-
kord skakalnice je dosegel 
domačin Damjan Lovrec, ki je 
skočil 21,5 metra. Med tekmo-
valci, starimi od 10 do 15 let je 
zmagal Andre j Dolamič /16 in 
16,5 metra/,2. Kr is t jan Jaušovec 
/13,5, 13,5/, 3. Marko Mar /13,5 
in 13,5/, pri članih pa I .Damjan 
Jaušovec /19,5 in 19,5/, 2. Toni 
Brumen /19, in 19/, 3. Rajko 
T r b u c / 1 8 i n 1 8 / i t d . • 

Danilo Klajnšek 

ŠAHmH/leihUinsko 
prvenstvo OŠ 

špor tn i zavod P t u j je v sodelo-
vanju z vzgojnoizobraževalnim 
zavodom Destrnik-Trnovska 
vas-Vitomarci, v prostorih 

osnovne šole Destrnik izvedel 
medobčinsko prvenstvo osnov-
nih šol v šahu za starejše in 
mlajše dečke in deklice. Škoda, 
da se prvenstva ni udeležilo več 
osnovnih šol. Rezultati- starejši 
dečki: 1. OŠ Leskovec, 2.-3. OŠ 
Kidričevo in OŠ Markovci, 4. 
OŠ Gorišnica. Mlajši dečki: 1. 
OŠ Gorišnica, 2. OŠ Destrnik , 3. 
OŠ Videm, 4. OŠ Markovci. Sta-
rejše deklice: 1. OŠ Gorišnica, 2. 
OS Markovci. Mlajše deklice: 1. 
OŠ Gorišnica, 2. OS Markovci. 

Danilo Klajnšek 

PTUJmTeiajia 
nogometne sodnike 

Medobčinsko društvo nogo-
metn ih sodnikov P tu j pripravlja 
seminar za nove sodnike. Začeli 
ga bodo v ponedeljek, 16. febru-
arja, zainteresirane pa vabijo ob 
18. uri v prostore ptujske šport-
ne dvorane Mladika. 

I.k. 

MALINOGOimm 
Turnir za mlajše 
deike 

v nedeljo bo v športni dvorani 
na Hardeku potekal turni r v ma-
lem nogometu Ormož 98 za 
mlajše dečke, ki so bili rojeni 
leta 1985 ali kasneje. Sodelovalo 
bo osem ekip: Železničar Mari-
bor, Bakovci, Triglav Kranj , 
Drava P tu j , Varteks Varaždin, 
Alumini j Kidričevo, Gornja 
Radgona in Ormož. Mali nogo-
metaši bodo pričeli ob 9. uri. Ob 
15.20 uri bo tekma za tretje, ob 
15.50 pa za prvo mesto. 

vki 

1. SLMN • 
Orkan - Mila 
Poetovio 4:8 /2:3/ 

STRELO: 0:1 Spasojevič /4/, 
1:1 Zarzidansky /5/, 2:1 Zarzi-
dansky /8/, 2:2 Novak /19/, 2:3 
Novak /23/, 3:3 Ardinek /33/, 3:4 
Vesenjak /45/, 3:5 Arlič /52/, 3:6 
Arlič /53/, 4:6 Zarzidansky /54/, 
4:7 Krajinovič /58/, 4:8 Spasoje-
vič/60/. 

Mila Poetovio: Komik, Valen-
tan, Vesenjak, Spasojevič, Arlič, 
Krajinovič, Vidmar, Klinger in 
Novak. 

Na vročem parketu v Zrečah so 
proti novincu v 1. SLMN nogome-
taši ptujske Mile Poetovie prišli do 
pomembne zmage. Igra v prvem 
polčasu je bila zelo zanimiva, pa 
tudi strelci so bili razpoloženi. Ta-
koj na začetku drugega polčasa so 
domači rezultat izenačili. Kot da je 
ta zadetek razjezil Ptujčane. Zai-
grali so izredno dobro in na koncu 
brez večjih težav dosegli visoko 
zmago, ki je povsem zaslužena. 

V naslednjem krogu v petek ob 
19.30 uri bodo igrali v športni dvo-
rani Center proti ekipi Čips kroks 
iz Kopra. 

Danilo Klajnšek 

2. SLMN- VZHOD 
# Železne Dveri -
Majolka 2:4 /0:0/ 

MAJOLKA: Selak, Bezjak, Ko-
zel, Ovčar, Pišek, Ostroško, Bra-
čič, Fridauer, Ciglar, Mohorko. 

Nogometaši Majolke so v enaj-
stem krogu slavili prvo zmago in 
še to na gostovanju. Tokrat so zas-
luženo ugnali domačo ekipo in bi 
lahko bila zmaga še višja. S prvimi 
tremi točkami se jim ponuja pri-
ložnost za obstanek v ligi. Če v so-
boto premagajo še ekipo Oplotni-
ce, potem bi bili na dobri poti, da 
tudi naslednjo sezono ostanejo 
med drugoligaši. 

Danilo Klajnšek 

I. LIGA MNZ PTUJ 
Rezultati 7. kroga: Vitomarci 

Pedja - Gostišče Tone 3:3, ŠD 
Podlehnik - Krona Zagi 3:3, 
Juršinci - Avtoličarstvo KAC neo-
digrano, ŠD Majšperk - Butik Iva-
na 7:4. 
1.VIT0M.PETUA 7 5 2 0 37:20 17 
2.ŠDM/UŠPERK 7 4 1 2 38:33 13 
3. GOSTIŠČE TONE 7 3 3 1 31:21 12 
4. KRONA ZAGI 7 3 2 2 39:33 11 
5. ŠD PODLEHNIK 7 3 2 2 29:24 11 
6. JURŠINCI 6 2 2 2 18:26 8 
7. BUTIK IVANA 7 1 0 6 28:45 3 
8. AVTOLIČ. KAC 6 0 0 6 14:30 -1 

Razpored tekem 9. kroga H. lige 
- v soboto, 14. februarja: 

9.00 Bar Emeršič - Telekom Ma-
ribor, 9.55 Dolane - Zg. Pristava, 
10.50 Gastro Žetale - Cirkulane, 
11.45 Zavod 93-Sestrže 

12.40 Rajh Draženci - Lipa Vito-
marci 

S.M. 

ORMOŽ • Občin-
ska zimska liga 
malega nogometa 

v zadnjem, devetem kolu so bili 
v skupini A doseženi tile rezultati: 
Ormož - Joker Ivanjkovci 2:7 

(2:4), Mladost - Tomaž 3:2 (1:1), 
SKD - Mestna graha Renault 2:3 
(0:0), Pršetinci - Litmerk 8:2 (3:2). 
Sodniki so pokazali pet rtmienih 
in en rdeči karton. Z 21 zadetki je 
najboljši strelec Boris Prapomik 
(Pušenci). 
1. MLADOST 8 7 1 0 53:13 22 
2. TOMAŽ 8 7 0 1 48:22 21 
3. M. G. RENAULT 8 5 0 3 39:23 15 
4. PUŠENCI 8 5 0 3 60:25 15 
5. JOKER IVANJK. 8 4 1 3 44:27 13 
6. SKD 8 3 0 5 27:38 9 
7. PRŠETINCI 8 3 0 5 33:42 9 
8. LITMERK 8 10 7 14:71 3 
9. ORMOŽ 8 0 0 8 12:69 O 

V skupini B pa so se tekme iztek-
le tako: Vičanci - DA UGO 5:2 
(2:1), Smoki - Središče 4:3 (1:1), 
Zmaji Šalovci - TSO 2:5 (0:1), Bo-
rec - Ljutomer 4:1 (2:1). Igralci so 
si prislužili šest nmienih in dva 
rdeča kar tona Najboljši strelec je s 
23 zadetki Branko Jambriško 
(Smoki). 
1. SMOKI 8 7 0 1 66:23 21 
2. HOLERMUOS 8 6 2 O 45:19 20 
3. SREDIŠČE 8 6 1 1 48:18 19 
4 VIČANCI 8 4 1 3 31:27 13 
5. DA UGO 8 4 0 4 33:31 12 
6. BOREC 8 2 1 5 21:53 7 
7. TSO 8 2 0 6 20:45 6 
8. ZMAJI ŠALOVCI 8 2 0 6 22:54 4 
9. LJUTOMER 8 1 0 7 27:43 3 

Prvih šest ekip iz obeh skupin se 
je uvrstilo v končnico, tekmovanje 
se bo pričelo v soboto ob 10. tiri v 
športni dvorani na Hardeku. Pre-
poved igranja v prvi tekmi je dole-
tela kar štiri igi^ce: Zlatka Fafu-
liča (Smoki), Borisa Vizjaka, Aleša 
Lesjaka (oba Središče) in Saša Pra-
potnika (Mestna graba Renault). 

vki 

ODBOJKA 
Infond Maribor - Morse/ Ptuj 3:0 

/15:10,15:8,15:5/ 
ŽOK MARSEL: Gojkoškova, Prauhartova, Pustos-

lemškova, Krebsova, Terbučeva, Godčeva, Zenunovičeva, 
Mohorkova, Vindiševa, Lipovčeva, Šeronova. 

Odbojkarice ptujskega Marsela so se v Mariboru pomerile z 
ekipo Infonda Branika in srečanje po pričakovanju izgubile. 
Tokra t so Ptu jčanke zaigrale bolje kot na prejšnjem srečanju na 
P tu ju . Nj ihov odpor je bil najmočnejš i v prvih dveh nizih. 
Srečanje je trajalo sedemdeset minut , kar pove, da igralke In-
fonda Branika vseeno niso tako lahko prišle do zmage. 

V naslednjem krogu v soboto ob 18 uri bodo odbojkarice 
Ž O K Marsel gostile ekipo Zavarovalnice Maribor L ju tomer v 
športni dvorani Center. 

Danilo Klajnšek 

JUDO KLUB GORIŠNICA 

Do rezultatov 
s trdim delom 

1. februarja so se m rednem c^jčnem ;rf>ora Judo 
klidba Gorišnica zbrali člani kluba, starši tekmo-
valcev i n povabljeni gosti ter se seznanili z delo-
vanjem, doseženimi uspehi i n problemi dništva. 

Leto 1997 je bilo za J K Gorišnico najuspešnejše, 
saj se je števiiočlanov povečalo za v ^ kot 100 od-
stotkov. V letu 1997 so nastopili na 23 tekmovanjih 
v šestih državah, osvojili posamično 81 medalj in 
ekipno štiri pokale. Za te rezultate se je bilo potreb-
no na tekmovalnih b i a : ^ a h pojaviti z blizu 2000 
posamičnimi borbami. Šponni dosežki mlajših ge-
neracij so bili lani veliko boljši zlasti po zaslugi Še 
tesnejšega sodelovanja s šolami in dobrega dela tre-
nerjev. V konkurenci klubov iz Slovenije so bili tek-
movalci najboljši pri mlajših dečkih, drugi pri 

mlajših deklicah, peti pri starejših dečkih, tretji pri 
kadetinjah ter drugi pri članih. V prvi državni ligi 
so za sabo pustili ekipe ptujske Drave, mariborske-
ga Ždezni&rja in Murske Sobote in jo uspešno 
končali na petem mestu. 

Že pet let ima J K Gorišnica v članski konkurenci 
na jbo l j š^a tekmovalca, ima dve medalji z uradno 
priznanih svetovnih pokalov in pp desetih letih 
tudi medaljo s Sredozemskih iger. č e pa ne bi bilo 
poškodb, bi bila bera medalj še večja. 

Žal pa ni bilo p o v e d a n ^ niČ dobrega o fi-
nančnem položaju kluba, saj so vsa tekmovanja po 
Sloveniji in v tujini bila velika finančna obremeni-
tev. Na tekmovanja so posamično poslali kar 404 
tekmovale^ veliko pa so stale tudi priprave. Klub je 
vsem tekmo^-alcem med letom kril startnino, ki je 
bila po tekmovalcu najmanj 1000 tolarjev na t e k m ^ 
vanje, prevoz in topel obrok prehrane. Da je klub 
lahko normalno deloval, je bilo potrebno z^o tov i t i 
čez 4 milijone tolarjev. V letu 1998 bi ta vsota mora-
la biti višja 

Miran Petek 





OGLASI IN OBJAVE 



Zejenia^ kernidnigega 
primernega prostora 

Luna p a r k v L j u d s k e m vrtu so p>ostavill n a ze lenic i . Krajani in drugI l jubitelji na -
rave so ogorčen i . Foto: JB 
Mesto, ki se je izreklo za turizem, za organizacijo na-
jrazličnejših prireditev, ki bodo bogatile ponudbeno stran 
ptujskega turizma, ne premore niti primerne zaprte dvorane 
za kulturne in druge prireditve niti večje asfaltirane ploščadi 
oziroma drugega primernega prostora, ki bi bil primeren za 
postavitev zabaviščnih parkov in podobno. Tako je tudi 
letošnja postavitev karnevalske dvorane za avtobusno postajo 
vznemirila prebivalce sosednjih ulic, ki jim hrup in drugi 
spremljajoči pojavi ne dajo mirno spati. Zato so skušali zava-
rovati svoje interese, da bi bilo teh vplivov čim manj. Organi-
zatoiji so obljubili, da bodo spoštovali sprejete sklepe, ki so 
jih v zvezi s tem sprejeli lani 23. septembra. Letos so tudi 
zadnjič privolili, da je lokacija karnevalske dvorane za avto-
busno postajo, do prihodnjega leta pa bo mestna občina mo-
rala poiskati ustreznejšo lokacijo. 

Sedaj so se oglasili prizadeti 
občani mestne četrti Ljudski vrt, 
in sicer zaradi postavitve luna par-
ka na zelenici, ki bo mesec dni (od 
prvega februarja do prvega marca) 
služila kot prireditveni prostor. 
Lastniki Luna parka iz Račje vasi 
so najprej iskali primerno lokacijo 
za postavitev v oddelku za okolje, 
prostor in gospodarsko infrastruk-
turo mestne občine Ptuj, kjer so 

jih odpravili z odgovorom, da za 
takšno dejavnost nimajo primer-
nega prostora. Zato so se obrnili 
na mestno četrt Ljudski vrt. Ta je 
za obravnavo vloge za izdajo 
soglasja k postavitvi zabaviščnega 
parka izvedla sejo sveta po telefo-
nu 7. januarja. Razgovore s posa-
meznimi člani sveta je opravil 
predsednik Milan Ostrman, ki je 
vsakemu posebej podrobno 
obrazložil vsebino vloge in 
ponudbo postavljalca, ki za najem-
nino oziroma odškodnino ponuja 
300 tisoč tolarjev. Pri sprejemu po-
zitivne odločitve oziroma soglasja 
za postavitev so se člani sveta 
mestne četrti Ljudski vrt dobro 
zavedali, da bo prireditveni pros-
tor na zelenici, ki bo po enome-
sečni uporabi bistveno spremenila 
svoj videz, da je ta v neposredni 
bližini šole, kar lahko moteče vpli-
va na potek pouka v šoli, da so v 
bližini stanovanjski bloki in hiše, 
kar prav tako lahko moteče vpliva 
in po nepotrebnem vznemirja ta-
mkajšnje prebivalce, zelenica ozi-
roma prireditveni prostor pa se na-
haja tudi v neposredni bližini zelo 
prometne ceste, za zemljišče, ki je 
v upravljanju Komunalnega 
podjetja Ptuj, pa je potrebno tudi 
ugotoviti, kolikšen delež od na-
jemnine pripada upravljalcu, ko-
likšen pa mestni četrti. Ugotovitev 
tega so naložili strokovni službi in 
predsedniku sveta. Dogovorjeno 
pa je bilo tudi, da bo četrt svoj 
delež uporabila za obnovitev igral 
na otroškem igrišču, ki je v nepos-
redni bližini. Res je, da vodstvo 
četrti pred postavitvijo luna parka 
ni iskalo mnenj sosedov, pridobilo 
pa je mnenje OŠ Ljudski vrt, za 
katero po izjavi ravnateljice Tatja-

ne Vaupotič (povzetu o zapisniku) 
"postavitev luna parka za šolo ne bi 
bila pretirano moteča, če bo la 
začel obratovati šele po 13. uri. Na 
šoli je sicer dvoizmenski pouk, 
vendar so popoldne pri pouku le 
štirje oddelki." Četrtni svet je 
določili tudi obratovalni čas. Ta je 
vsak dan, razen sobote in nedelje, 
ko se ta lahko premakne tudi na 
dopoldanski čas, od 13. do 22. ure, 
v najbolj norih pustnih dneh, to je 
od 20. do 24. februarja, pa ga je 
možno podaljšati za največ eno uro 
ob pogoju, da se jakost glasbe 
zmanjša na minimum. Pozitivno 
mnenje mestne četrti Ljudski vrt 
za postavitev luna parka v 
Ljudskem vrtu so upoštevali tudi. v 
oddelku za okolje, prostor in gos-
podarsko infrastrukturo mestne 
občine Ptuj, kjer se po besedah 
Stanislava Napasta niso vtikali v 
vsebino dogovorov, za katere so se 
glede odškodnine oziroma sanaci-
je škode dogovorili s postavljalcem 
zabaviščnega parka v mestni četrti, 
kjer tudi pravijo, da so s to odločit-
vijo želeli tudi sami nekaj prispe-
vati v pustno vzdušje Ptuja oziro-
ma mladim v času počitnic zagoto-
viti tudi to sicer po mnenju neka-
terih ne najkvalitetnejšo zabavo. 
Prepričani pa so tudi, da bo do ap-
rila na tej v tem trenutku poškodo-
vani zelenici rasla angleška trava 
brez regrata, ker bo sanacija 
uspešna. Po vsej verjetnosti pa v 
bodoče takih soglasij več ne bodo 
izdajali, ker zelenica res ni najpri-

^mernejši prostor za zabavišče. 
'Mesto pa bo tudi slej kot prej mo-
ralo na takšne ali drugačne zahteve 
odgovoriti s primerno lokacijo. 

M G 

V bolnišnici 
so ogorčeni 
Izdaja odločbe za postavitev 
luna parka na zemljišču, ka-
terega pravico uporabe ima 
ptujska bolnišnica, vzdržuje 
pa jo komunalno podjetje 
Ptuj, je v tej ptujski zdrav-
stveni ustanovi povzročilo 
negodovanje, ker njih za 
soglasje ni nihče prosil, po-
leg tega pa omenjeni pros-
tor po izjavi direktorja bol-
nišnice dr. Lojzeta Arka upo-
rabljajo za pristajanje heli-
kopterjev za nujne prevoze, 
kar jim je sedaj onemogo-
čeno. Zahtevo po razveljavi-
tvi odločbe so Upravni enoti 
Ptuj poslali že petega febru-
arja, devetega februarja pa 
so napisali ogorčeno pismo 
z zahtevama po takojšnji od-
stranitvi luna parka in vzpos-
tavitvi zelenice v prvotno 
stanje ter da se za dneve od 
postavitve do odhoda luna 
parka ptujski bolnišnici po-
ravna nadomestilo za upo-
rabo stavbnega zemljišča. 

M G 

Lunapark 
ne sodi v 
bližino šole 
Svet staršev osnovne šole 
Ljudski vrt je na sestanku 
prejšnji teden oblikoval zah-
tevo, da naj v bodoče luna-
parka in podobnih zabavnih 
objektov ne postavljajo v ne-
posredno bližino osnove 
šole. Lunapark stoji namreč 
na zelenici ob ribniku in 
učence odvrača od pouka. 
Čeprav je ravnateljica zapro-
sila, naj lunapark ne obratu-
je vsaj do 13. ure - do takrat 
večina učencev pouk konča 
- se upravitelji tega ne držijo 
in je prostor z igralnimi avto-
mati odprt že od zjutraj. 
Starši so se hudovali tudi 
nad povsem uničeno zeleni-
co, saj so težki tovornjaki in 
naprave povzročili globoke 
vdrtine na zemljišču. Starši -
vsi so pa tudi občani mestne 
četrti Ljudski vrt, kjer stoji lu-
napark - so svojo zahtevo 
naslovili na mestni svet 
občine Ruj. 

M Z 

PTUJ • V petek, 13. februar-
ja, bo ob 19. uh v refektoriju 
minoritskega samostana lite-
rarni večer z gostom Dragom 
Jančarjem. Večer organizira 
Društvo izobražencev Viktori-
na Ptujskega. 
VOLIČINA • KUD Vitomarci 
bo v soboto, 14. februarja, ob 
19. uri gostovalo s komedijo 
Vinka Moderndorferja Štirje 
letni časi. Predstava je nastala 
pod režijskim vodstvom Fran-
ca Toša. 
PODVINCI • KUD Vitomarci 
bo v nedeljo, 15. februarja, ob 
15. uri gostovalo s komedijo 
Vinka Moderndorferja Štirje 
letni časi v gasilskem domu. 
PTUJ • V avtosalonu Furman 
na Rogozniški cesti bo v 
nedeljo, 15. februarja, ob 16. 
uri odprta razstava karikatur 
Stanka Šerca. 
KUNGOTA • Gledališka sku-
pina KD Skorba bo v nedeljo, 
15. februarja, ob 18. uri, v kul-
turni dvorani v Kungoti nasto-
pila s komedijo Trije vaški 
svetniki. 
PTUJ • V nedeljo, 15. febru-
arja, bo ob 17. in 20. uri v gle-
dališču gostovalo Slovensko 
narodno gledališče Drama iz 
Ljubljane s predstavo Toneta 
Partljiča Štajerc v Ljubljani. 
PTUJ • V torek, 17. februarja, 
bo ob 18. uri v Miheličevi gale-
riji odprta razstava z naslo-
vom Retorika kurentove mas-
ke, na kateri bodo 
predstavljene fotografije Sto-
jana Kerblerja. 
PTUJ • V četrtek, 19. februar-
ja, bo ob 18. uri na gradu 
odprta nova stalna muzejska 
postavitev Zgodbe o tradicio-
nalnih pustnih maskah. 
Slavnostni govornik bo prof. 
dr. Janez Bogataj, avtorsko 
glasbo na temo razstave pa 
bo izvajal Lado Jakša. 
PTUJ • V galeriji Drava je na 
ogled razstava umetniškega 
fotografa iz Istre Virgila Giuri-
cina. 
KINO PTUJ • Do nedelje je 
ob 17.30 in 20. uri na sporedu 
slovenska premiera filma Se-
dem, let v Tibetu (Brad Pitt). 
Od ponedeljka, 16. februarja, 
do 15. marca je ob 16.30 in 
20. uri na sporedu Titanik. 
(Predstave bodo vsak dan, 
tuši ob ponedeljkih.) 

v TRČENJU PET 
RANJENIH 

Po Zagrebški cesti od Turnišča 
proti Ruju je v soboto, 7. februar-
ja, ob 17.20 vozil osebni avto 45-
letni Tomislav P. V bližini hiše 
Zagrebška 54 je na ravnem delu 
ceste zapeljal levo na nasprotni 
vozni pas, po katerem je prav te-
daj vozila osebni avto 33-letna 
Ida F. Čeprav se je umikala, se 
trčenju ni mogla izogniti. V nes-
reči sta bila ranjena voznica in 
voznik ter sopotniki v Idinem 
avtomobilu, 35-letni Božo F, 11-
letni D.F in 8-letna B.F 

AVTO SE JE 
PREVRNIL PO 
NASIPU 

V nesreči, ki se je zgodila v so-
boto, 7. februarja, ob 20.45 na re-
gionalni cesti v Hrastovcu, 
občina Zavrč, sta bila prav tako 
ranjena dva mladoletna sopotni-
ka v avtomobilu, ki ga je vozila 
43-letna Angela K. Na spolzkem 
cestišču jo je zaneslo s ceste na 
nasip, kjer se je avto prevrnil. V 
njem sta bila poškodovana oba 
sopotnika, 16-letna M. in 14-letni 
M. K. 

TRDO SREČANJE Z 
OGRAJO IN JABLANO 

v nedeljo, 8. februarja, ob 
1.30, se je po lokalni cesti proti 
Tinjski (3ori peljal z osebnim 
avtomobilom 21-letni Aleš. V na-
selju Gladomes pri Slovenski 
Bistrici zaradi neprilagojene hit-
rosti ni uspel izpeljati blagega 
desnega ovinka. Najprej je treščil 
v ograjo, nato zavil na dvorišče 
hiše Gladomes 73, trčil še v žično 
ograjo in obstal šele po trčenju v 
jablano. V nesreči se je voznik 
hudo ranil. 

z AVTOM V NASIP 
JARKA 

V nedeljo, 8. februarja, nekaj 
po 22. uri se je po lokalni cesti 
skozi Koračice, KS Sveti Tomaž, 
peljal z osebnim avtomobilom 
20-letni Matija Ž. iz Ljutomera. V 
nepreglednem levem ovinku je 
zapeljal desno s ceste in trčil v 
nasip jarka, potem pa se je avto 
večkrat prvrnil. Voznik in sopotni-
ka, 23-letni Franc M. in 21-letni 
Zdravko B., so se v nesreči ranili. 

PRIJELI 
OSUMLJENEGA 
DRZNIH TATVIH 

Ptujski policisti so v petek 
zvečer prijeli in pridržali 19-letne-
ga Janeza B., ki so ga utemelje-
no osumili, da je istega dne na 
ptujski avtobusni postaji okradel 
71-letno Marijo C, s tem da ji je 
iztrgal torbico in pobegnil. Po-
zneje pa naj bi bil pred ptujskim 
lokalom Ana poskušal Slavici H. 
s silo vzeti in odpeljati osebni 
avto Fiat 126, vendar so posre-
dovali občani in ga pregnali. 

SMRTNA NESREČA 
PRI DELU V GOZDU 

V torek, 3. februarja, sta 27-let-
ni Janez V. in 38-letni Ciril V., oba 
doma iz Senčaka pri Veliki 
Nedelji, pri znancu v Moravcih pri 
Bučkovcih, občina Ljutomer, z 
motorno žago podirala drevje v 
gozdu. Ko je eno od dreves 
padlo, se je od debla odlomila 
nad 6 metrov dolga veja in Cirila 
V. zadela v glavo tako močno, da 
je na kraju nesreče umrl. 

NAPADLA STA GA 
NEZNANCA 

Po magistralni cesti proti Le-
nartu se je v torek, 3. februarja, 
nekaj pred 22. uro peš vračal 
proti domu 41-letni Stanislav M. 
iz Lenarta. V Spodnjem Porčiču, 
nedaleč od avtobusnega posta-
jališča, ko je hodil ob robu ces-
tišča, mu je nasproti pripeljal 
osebni avto, baje stoenka bele 
barve, ustavil in iz njega sta izsto-
pila neznanca. Od Stanislava sta 
zahtevala denar, in ker je rekel, 
da ga nima, ga je eden od nez-
nancev udaril po obrazu. Potem 
sta ga potisnila po strmini 
navzdol, sedla v avto in se odpel-
jala. 

RODILE SO - ČESTITA-
MO: Aleksandra Žar kovic, 
Župančičeva 2, Ptuj - Lano; ; 
Marijana Kamenšak, > 
Koračice 28, Tomaž - dečka; ; 
Marija Notersberg, Podgorci ! 
58, Podgorci - deklico; Majda 
Brečko, Zamušani 29/e, 
Gorišnica - deklico; Zdravka 
Kermat, Strnišče 22, | 
Kidričevo - Davida; Aleksan- I 
dra Bezjak, Krajgerjeva 27, ; 
Ptuj - Žaša; Miroslava Turk, ^ 
Trate 5, Središče - Simona; : 
Suzana Šerc, Sv. Jurij 20, Ro- ; 
gatec - Nastjo; Lidija Fridau- | 
er, Stojnci 35, Markovci - Da- j 
vida; Liljana Živičnjak, Irje I 
6/a, Rog. Slatina - Anjo; Ma- | 
rija Plazi, Kog 79, Kog - I 
Roka. ! 
POROKE: Kari Plajnšek, ; 
Reševa ul. 5, Ptuj, in Dragica 
Dominko, Ločič 16/a; 
Boštjan Šalamun, Pacinje 16, 
in Marija Kramberger, Le-
vajnci 12. 
UMRLI SO: Karolina 
Merkša, rojena Šinkovec, 
Hum pri Ormožu 18/a, 
1928 - t 31. januarja 1998; 
Alojzij Svenšek, Gerečja vas 
43, 1929 - t 30. januarja 
1998; Antonija Turk, rojena 
Prapotnik, Kajuhova ul. 11, 
Kidričevo, 1940 - t 1. I 
februarja 1998; Marija | 
Kupčič, rojena Pulko, KLan- | 
cova vas 91, 1934 - t 2. j 
februarja 1998; Alojz Šuber- f 
nik, Rošnja 37, * 1917 - t 2. j 
februarja 1998; Marija | 
Medved, Cirkovce 7, ^ 1920 - j 
t 1. februarja 1998; Ana Ku- ^ 
mer, rojena Fras, Ločki Vrh 
54, * 1959 - t 2. februarja ; 
1998; Alojzija Leskovar, roje-
na Golnar, Štuki 22/a, Ptuj, 
1913 - t 1. februarja 1998; , 
Marjeta Kokol, rojena Jurič, = 
Dornava 87, * 1931 - t 3. 
februarja 1998; Benedikt I 
Walch,Hajndl5,'i^ 1933- t3 . 
februarja 1998; Elizabeta Ze-
bec, rojena Koren, Škvarčeva 
ul. 9, Celje, 1936 - t 4. 
februarja 1998; Leopold ^ 
Svenšek, Dolena 19, 1915 -

t 4. februarja 1998. s 
• i 

IZ GARAŽE UKRADLI 
AVTO 

Konec prejšnjega tedna, med 
30. januarjem in 1. februarjem, je 
bilo vlomljeno v vrstno garažo ob 
bloku v Ulici pete prekomorske 
19 v Ptuju. Z vlomilcem je izginil 
osebni avto Opel vectra 1,7 D 
rdeče barve z registrsko številko 
MW-N 8010, last Romane R. 

VLOM V TRGOVINO 
V IVANJKOVCIH 

V noči na četrtek, 5. februarja, 
je neznanec vlomil v trgovino z 
mešanim blagom v Ivanjkovcih, 
občina Ormož. Krepko se je 
založil s cigareti, salamami, žga-
nimi pijačami in kavo. Povrh tega 
je odnesel še otroške trenirke in 
iz blagajne pospravil za okoli 
14.000 tolarjev menjalnega dro-
biža. Po oceni je lastnico Ireno 1 
oškodoval za dobrih 320.000 to-
larjev. 

DNEVNI VLOM V 
HIŠO 

V torek, 3. februarja, dopoldne 
je neznanec vlomil v s t a n o 
vanjsko hišo na Mariborski cest 
v Ptuju. Odnesel je predvsenr 
zlatnino in s tem o š k o d o v a 
lastnico M.C. za dobrih 200.00( 
tolarjev. 

GASILCI PREPREČILI 
POŽAR 

Iz stanovanjske hiše r\t 
Križnem Vrhu, občina S l o v e n s k i 
Bistrica, se je v torek, 3. februar 
ja, popoldne začelo močno kadi 
ti. Ob 15.22 so o tem bi 
obveščeni gasilci PGD Laporje ii 
brž prihiteli do hiše, v kateri j' 
bila nekoč stara gostilna Pri Kati 
ci. Ugotovili so, da se v kuhinji ni 
štedilniku smodi hrana, ob njen 
pa so tlele kuhinjske krpe. Gasi 
ci so hitro ukrepali in s tem prep 
rečili požar. 


